












































































































































دوشنبه 13 شهریور 1402 -4 سپتامبر 2023 -18 صفر  1445 - شماره  26980

خبر

هشدار روسیه به ژاپن: از تاریخ درس بگیرید
معاون شورای امنیت روسیه در مراسم بزرگداشت »روز پیروزی« بر 
ژاپن با اشاره به رویکرد نظامی گری توکیو در منطقه آسیاپاسفیک به 
مقامات ژاپن هشدار داد که خطاهای گذشته را تکرار نکنند.»دیمیتری 
مدودف« در مراسم یادبود »روز پیروزی« بر ژاپن به دولت کنونی 
ژاپن هشدار داد که از تاریخ درس بگیرد.معاون شورای امنیت روسیه 
گفت: مایه تاسف است که ژاپن بار دیگر سیاست جدید نظامی سازی 
را دنبال می کند، زیرا مقامات کنونی ژاپن وارث همان مقاماتی هستند 

که پس از پایان جنگ جهانی دوم با پایانی شرم آور روبرو شدند.«
کره شمالی مانور حمله هسته ای تاکتیکی انجام داد

رسانه های دولتی گزارش دادند که کره شمالی اوایل روز شنبه یک 
مانور حمله هسته ای تاکتیکی شبیه سازی شده را انجام داد که شامل 
شلیک دو موشک کروز دوربرد حامل کلاهک های هسته ای ساختگی 
در پاسخ به رزمایش مشترک آمریکا و کره جنوبی بود. خبرگزاری 
دولتی کره شمالی KCNA اعلام کرد که این رزمایش ها برای »هشدار 
دادن به دشمنان در مورد خطر واقعی جنگ هسته ای« برگزار شد، 
زیرا پیونگ یانگ بار دیگر متعهد شد بازدارندگی نظامی خود را علیه 

واشنگتن و سئول تقویت کند.
ترامپ همچنان نامزد محبوب جمهوری خواهان 

رغم  به  ترامپ  دونالد  می دهد  نشان  جدید  نظرسنجی های  نتایج 
اتهامات کیفری متعدد همچنان نامزد پیشتاز در رقابت های انتخاباتی 
۲۰۲۴ جمهوری خواهان است. نتایج نظرسنجی های جدید که توسط 
وال استریت ژورنال انجام شده نشان می دهد به رغم مطرح شدن ۴ 
اتهام کیفری علیه دونالد ترامپ، وی همچنان نامزد پیشتاز در رقابت 
های انتخاباتی ۲۰۲۴ جمهوری خواهان است.براساس این نظرسنجی 
59 درصد جمهوری خواهان ترجیح می دهند ترامپ نامزد حزب آنها 

برای انتخابات ۲۰۲۴ باشد. 
رئیس جمهوری قرقیزستان: قدرت پیشگویی دارم!

رئیس جمهوری قرقیزستان مدعی شد که می تواند مسیر پیش روی 
کشورش در دهه های آتی را ببیند و گفت: این حتماً کار خداست!  
سدیر جباروف، رئیس جمهوری قرقیزستان پس از افتتاح مدرسه ای 
که به گفته او قرار است محل تحصیل استعدادهایی باشد که آینده 
قرقیزستان را پیش بینی کرده و تعریف می کنند، در مصاحبه ای گفت: 
من این توانایی را دارم که آنچه در ۲۰ یا ۳۰ سال آینده بر سر ملت ما 
می آید و مسیری که در پیش می گیرد را ببینم. حتماً خدا این را به من 
اعطا کرده است.او در ادامه تصریح کرد که همه می توانند با مشاهده 

وقایع حال، آینده را پیش بینی کنند.
برای  ژاپن  برنامه های  از  مدودف  انتقاد 

»نظامی سازی«
»نظامی سازی«  برنامه های  از  انتقاد  با  روسیه  امنیت  شورای  معاون 
ژاپن، این برنامه ها را عامل پیچیده شدن وضعیت در منطقه آسیا و 
اقیانوسیه دانست. دیمیتری مدودف، رئیس جمهور پیشین و معاون 
شورای امنیت روسیه گفت: این که مقام های ژاپنی مسیر یک روند 
تاسف برانگیز  گرفته اند،  پیش  در  را  کشورشان  نظامی سازی  جدید 
حالی  در  کوریل  جزایر  نزدیکی  در  سربازان  رزمایش های  است. 
برگزار می شوند که به طور جدی وضعیت را در منطقه آسیا-اقیانوسیه 
پیچیده می کنند.مدودف بیان کرد، ژاپن با کمک آمریکا مشغول توسعه 
زیرساخت های نظامی خود و افزایش خریدهای تسلیحاتی اش است.

تهاجمی  زیردریایی  یک  حتی  انگلیسی:  روزنامه 
سالم نداریم!

روزنامه انگلیسی گزارش داد که هیچ یک از زیردریایی های تهاجمی 
منتظر  بنادر  اکثر آن ها در  نیست و  انگلیس در دریا  نیروی دریایی 
دریایی  نیروی  تهاجمی  زیردریایی های  تمامی  هستند.  تعمیرات 
انگلیس در حال حاضر در بنادر پهلوگرفته و در انتظار تعمیر هستند.

این روزنامه گزارش داد که به دلیل کمبود مهندسان نیروی دریایی و 
تأسیسات پهلوگیری خشک زیردریایی ها، تعمیر آن ها بیش از مدت 
پیش بینی شده زمان می برد.این وضعیت تکان دهنده در حالی به وجود 
مسلح  نیروهای  در  فعالیتی  هیچ  سابقه  که  »گرنت شپس«  که  آمده 

نداشته، به عنوان وزیر دفاع جدید انگلیس معرفی شده است.
و  آمریکا  مشکوک  تحرکات  درباره  صنعا  هشدار 

انگلیس در یمن
مجلس شورای یمن تحرکات مشکوک ارتش آمریکا در استان های 
مدارس  از  تعدادی  به  آمریکایی  نظامیان  ورود  و  جنوبی  و  شرقی 
استان حضرموت در شرق این کشور را به شدت محکوم کرد. مجلس 
شورای یمن افزود: نقشه های استعماری آمریکا و انگلیس و تحرکات 
ترتیب حضور  این  به  و  شده  علنی  یمن  مردم  برای  آنها  مشکوک 
تحریک آمیز این دو کشور، آنها را به هدف مشروع نیروهای مسلح 
یمن و مردم آزاده کشور تبدیل می کند.در این بیانیه تاکید شده است 
مراکز  از  تعدادی  در  آمریکایی  علنی سربازان  که حضور و وجود 

آموزشی استان حضرموت نقض آشکار حاکمیت یمن است.
بن گویر، بدترین وزیر کابینه رژیم صهیونیستی

امنیت  وزیر  رژیم صهیونیستی  تلویزیون  شبکه ۱۲  نظرسنجی  طبق 
داخلی این رژیم بدترین وزیر در ائتلاف حاکم این رژیم است. طبق 
نظرسنجی شبکه ۱۲ تلویزیون رژیم صهیونیستی، ۳5 درصد شرکت 
کنندگان در این نظرسنجی ایتامار بن گویر، وزیر امنیت داخلی این 
رژیم را بدترین وزیر در کابینه بنیامین نتانیاهو دانستند.همچنین طبق 
بهترین  این نظرسنجی یوآو گالانت، وزیر جنگ رژیم صهیونیستی 

وزیر در کابینه نتانیاهو است.
افشای تنش سیاسی بین انگلیس و آمریکا

رسانه های انگلیس به نقل از منابع دولتی اعلام کردند که »بن والاس«، 
وزیر دفاع پیشین انگلیس چند هفته پیش از کناره گیری از سمت خود 
تهدید کرده بود که قرارداد تأمین بالگردهای »شیونک« از آمریکا را 
لغو می کند.آن گونه که نشریه تایمز خبر داده طبق این قرارداد انگلیس 
۱۴ بالگرد شیونک اچ -۴۷ تولیدِ شرکت بوییگ را دریافت خواهد 
کرد و پیش بینی شده که اولین بالگرد در سال ۲۰۲۶ وارد انگلیس 
اشاره  آنها  نام  به  که  انگلیسی  مقامات  از  نقل  به  روزنامه  شود.این 
نشده، در جریان مذاکرات داخلی در هفته های اخیر، والاس پیشنهاد 
لغو قرارداد را به عنوان بخشی از طرح وزارتخانه برای کاهش هزینه ها 

ارائه کرد.
اودسا  در  را  روسیه  ارتش  پهپاد   ۲۲ اوکراین: 

سرنگون کردیم
نیروی هوایی ارتش اوکراین مدعی شد که بامداد امروز یکشنبه ده ها 
پهپاد ارتش روسیه را در آسمان منطقه اودسا رهگیری و منهدم کرده 
است. خبرگزاری فرانسه به نقل از نیروی هوایی ارتش اوکراین مدعی 
شد که پدافند هوایی اوکراین بامداد امروز یکشنبه ۲۲ پهپاد روسیه 
را در آسمان منطقه »اودسا« رهگیری و منهدم کرده است.در بیانیه 
نیروی هوایی که تلگرام منتشر شده، ادعا شده که روسیه با حملات 
پهپادی چند موج حمله از طرف جنوب و جنوب شرقی انجام داد؛ در 
مجموع ۲5 پهپاد شلیک شد که نیروی هوایی اوکراین در همکاری 
با پدافند هوایی دیگر بخش های نیروهای مسلح اوکراین ۲۲ پهپاد از 

آنها را منهدم کردند.
کمکی  برنامه   ۵۶ گذشته  ماه  در  امنیت:  شورای 

به دلیل مداخله طالبان متوقف شد 
گذشته  ماه  در  کرد  اعلام  گزارشی  در  ملل  سازمان  امنیت  شورای 
میلادی 5۶ برنامه کمکی در افغانستان به دلیل مداخله دولت کابل، 
متوقف شده است. شورای امنیت سازمان ملل متحد در گزارشی اعلام 
کرد: طی ماه جولای 5۶ برنامه کمک های بشردوستانه به دلیل مداخله 
طالبان در روند توزیع کمک ها به طور موقت متوقف شده است.در 
این گزارش به نقل از دفتر هماهنگ کننده امور بشردوستانه سازمان 
ملل متحد )اوچا( آمده است وضع محدودیت بر کارمندان مددرسان 
زن نیز بر روند کمک رسانی به زنان و کودکان تأثیر منفی گذاشته 

است.

 ۱۲C در دولت آقای روحانی تصمیم بر این شد که سکوی فاز
بود  شده  ساخته  مکعب  فوت  میلیارد  یک  برداشت  برای  که 
 ۱۲c به فاز ۱۱ منتقل شود، اکنون فاز اما تولید کمی داشت 
یک پنجم یعنی ۲۰۰ میلیون متر مکعب تولید دارد و آنهم هم 
رو به افول است و عنقریب قطع می شود بنابراین برای اینکه 
 ۱۲C در زمان و هزینه صرفه جویی شود تصمیم گرفتیم سکوی
را که در منطقه خشک و حاشیه ای و روی گسل واقع شده 
 ۱۱B و هر کاری هم کنیم امکان تولید ندارد را در موقعیت

نصب کنیم. 
شدن  اجرایی  ارزیابی  در  ایلنا،  با  گفت وگو  در  کاردر  علی 
پروژه فاز ۱۱ پارس جنوبی از ابتدا تا اکنون اظهار داشت: فاز 
۱۱ هم مثل بقیه فازهای پارس جنوبی در مرز مشترک واقع شده 
و در اولویت تولید قرار داشته است، در دوره اول وزارت آقای 
زنگنه تمام فازها تعیین تکلیف شده و تا فاز 9 به توسعه رفته 
بود که دولت تغییر کرد، در دولت نهم و دهم سی ان پی سی 
به عنوان پیمانکار فاز ۱۱ انتخاب شد که البته به دلیل تحریم 
پروژه را ترک کرد. بنابراین فاز ۱۱ در آن مقطع هم به توسعه 
نرسید البته ناگفته نماند همزمان فازهای دیگری بودند که در 
زنگنه  آقای  وزارت  دوم  دوره  در  گرفتند،  قرار  توسعه  مدار 
قرار گرفتند و  فازها در سطوح مختلف تحت توسعه  تمامی 
استراتژی اولویت بندی تدوین شد و توسعه و بهره برداری از 
همه فازها غیر از فاز ۱۴ به میزان خیلی زیادی سرعت گرفت.

سکویفشارافزایی؛یکضرورتدرپارسجنوبی
این  بر  تصمیم  رسید  امضا  به  برجام  که  زمانی  افزود:  وی 
نکته  و  گیرد  قرار  توسعه  کار  دستور  در  هم  فاز ۱۱  که  شد 
مهم در کلیه فازهای پارس جنوبی و از جمله فاز ۱۱ سکوی 
فشارافزایی بوده است، زیرا چاه ها دچار افت تولید شده بودند 
و رفته رفته مخزن توان خود را از دست می دهد، یعنی بزودی 
بنابراین  داشت.  نخواهیم  را  کنونی  میزان  به  برداشت  امکان 
میدان  فازهای  تمامی  برای  اولیه  نیازهای  و  ضروریات  جزء 

گازی پارس جنوبی استقرار سکوی فشارافزایی بوده است.
در  ما  کرد:  تاکید  ایران  نفت  ملی  شرکت  اسبق  عامل  مدیر 
آن زمان طبق برآوردها به این نتیجه رسیده بودیم که شرکت 
توتال تکنولوژی احداث سکوی فشارافزایی را در اختیار دارد 
نیز   را  این سکو  فاز ۱۱ می تواند کار احداث  و کنار توسعه 
اجرایی کند، در هر حال فاز ۱۱ باید در تیپ استاندارد توسعه 
سکوی  توتال  که  بود  این  مسئله  مهمترین  اما  می کرد  پیدا 

فشارافزایی را نیز مستقر کند.
زمانیتیپاستاندردتوسعهراهمبلدنبودیم

پارس جنوبی  در  پروژه  اجرای  ابتدای  از  ما  شد:  یادآور  وی 
تیپ استاندرد توسعه را نیز بلد نبودیم آن زمان هم توتال فاز 
۲ و ۳ را توسعه داد و ما نیز به طور موازی فاز یک را توسعه 
دادیم و کلی اطلاعات نحوه توسعه و اجرای کار مثل احداث 
سازه های دریایی  را یاد گرفتیم و اکنون ایران در اجرای تیپ 
استاندارد کار بسیار موفق است، در مورد فاز ۱۱ قرار بود یک 

کار استاندارد اجرا شده، یعنی اقدامات مربوط به احداث چاه 
و تولید و برداشت و انتقال به خشکی صورت گرفته و در کنار 
آن فشارافزایی فاز اجرایی شود و ما یاد بگیریم و برای تمام 

فازها اجرایی کنیم.
چراتولیدافتمیکند؟

فشارافزایی  سکوی  احداث  و  اجرا  کرد:  خاطرنشان  کاردر 
پروژه ای بسیار سنگین و سرمایه بر است یعنی ۳۰ تا ۳5 میلیارد 
دلار منابع مالی نیاز دارد اما یک ضرورت است و این سکوها 
این  غیر  در  مستقر شوند،  پارس جنوبی  فازهای  اکثر  در  باید 
صورت بخش عمده تولید پارس جنوبی را از دست می دهیم و 

تولید و برداشت افت می کند.
و  توتال  با  که  قراردادی  علیرغم  حال  هر  در  گفت:  وی 
سی ان پی سی داشتیم متاسفانه با اعمال تحریم از سوی ترامپ 
توتال از پروژه خارج شد، ما بنا داشتیم که کار را با شرکت 
چینی جلو ببریم اما آنها نیز اعلام کردند تکنولوژی و دانش 
سکوی احداث سکوی فشارافزایی را در اختیار ندارند و در 
کنند  پیدا  دسترسی  دانش  این  به  توتال  کنار  در  داشتند  نظر 
ما  و  شدند  خارج  پروژه  از  کمی  فاصله  با  نیز  آنها  بنابراین 
استقرار  منهای  پتروپارس  با  را  میدان  توسعه  گرفتیم  تصمیم 

سکوی فشارافزایی جلو ببریم.
۲۰۲۴؛آغازمهاجراتگازازایران!

مدیر عامل اسبق شرکت ملی نفت ایران اظهار داشت: توتال 
طراحی را انجام داده بود پتنت های اسناد و پکیج های مناقصه 
را تهیه کرد، نقشه ساخت را داده و دکل حفاری  برای کار 
شد  خارج  پروژه  از  فرانسوی  شرکت  این  وقتی  بود،  آماده 
پتروپارس همین نقشه را بدون سکوی فشارافزایی اجرا کرد، 
بعبارت دیگر اقدامات اساسی و تکنیکی انجام شده و مشکلی 
احداث  کار  همین  توتال  که  است  این  مهم  نکته  اما  نیست. 
سکوی فشارافزایی را که قرار بود برای ما انجام دهد در قطر 
بنا بر این است که در سال ۲۰۲۴ وارد مدار  اجرا می کند و 
تامین  امنیت  لحاظ  به  بشدت  این  و  گیرد  قرار  بهره برداری 
انرژی برای ما مسئله ساز و فاجعه است زیرا با اجرای آن گاز 
بخش ایران هم مهاجرت کرده و سهم این کشور بالا می رود. 
البته فعلا به دلیل چاه هایی که حفاری شده مهاجرت صورت 
نگرفته و بیشتر مهاجرت داخل فازهای ایران است، اما بعد از 
بهره برداری از سکوهای فشارافزایی قطر این خطر ما را تهدید 
می کند، بنابراین درمورد فشارافزایی نباید تامل کنیم و باید به 

سرعت این موضوع را حل کنیم.
دریایی  سازه  نظر  از  فشارافزایی  سکوی  داد:  توضیح  وی 
و  کرده ایم  احداث  تاکنون  است  سکوهایی  از  بزرگتر  بسیار 
ما  شود،  اجرا  و  احداث  پالایشگاه  نیمچه  یک  باید  درواقع 
برای اجرای پروژه در حد استاندارد تولید نیازی به توتال و 
یا دیگر شرکت های بین المللی نداریم موضوع بر سر سکوی 
فشارافزایی است که از ضروریات است و باید به عنوان اولین 
قرار گیرد چون گاز مسئله مهم  پروژه کشور در دستور کار 

کشور است و اگر نباشد تولید میدان به طور قطع افت می کند، 
بنابراین باید بروی ۴ فاز فشارافزایی انجام دهیم تا تولید را در 

حجم کنونی حفظ کنیم.
کاردر بیان داشت: اکنون کار استاندارد در فاز ۱۱ انجام شده 
یعنی سکو مستقر شده و گاز همانند همه فازهای پارس جنوبی 
به سمت خشکی انتقال داده می شود، کار متفاوت این فاز نیز 
این بود که سکوی فاز ۱۲ به فاز ۱۱ انتقال داده شد که البته 
مدتی سکو آسیب دید و تعمیراتی روی آن انجام شد ولی در 
تبدیل  فازها  بقیه  مثل  استاندارد  فاز  یک  به   ۱۱ فاز  هر حال 
تمام  در  بلکه   ۱۱ فاز  در  تنها  نه  اصلی  موضوع  فقط  و  شد 
از  برای جلوگیری  پارس جنوبی سکوی فشارافزایی  فازهای 

افت تولید است.
ماجرایفاز۱۱؛اززنگنهتااوجی

در همین ارتباط یک منبع آگاه نیز  با بیان اینکه هدف بخش 
فنی پروژه در تمامی دولت ها این بوده که فاز ۱۱ در اسرع 
وقت به ثمر بنشیند و تولید داشته باشیم، اظهار داشت: قرارداد 
فاز ۱۱ بعنوان یک فاز مستقل در سال 9۶ با شرکت توتال و 
سی ان پی سی منعقد شد، آن زمان این فاز یک فاز مستقل بود 
از جمله هر دو سکو را خود  تاسیسات  تمام  بود  قرار  یعنی 
پیمانکار بسازد، ۱۲ حلقه چاه حفر شود و دو خط لوله مستقل 
به خشکی  تولیدی  گاز  و  شود  تکمیل  پروژه  تا  باشد  داشته 
برسد، قرار بود یک خط لوله به فاز ۱۲ و دیگری به فازهای 
۶، ۷ و ۸ متصل شود، اما با خروج ترامپ از برجام توتال و 
سی ان پی سی از قرارداد خارج شدند و بنا بر این شد که پروژه 
را پتروپارس به تنهایی جلو ببرد و اکنون صفر تا صد پروژه 

دست پیمانکار ایرانی است.
انتقالسکویفاز۱۲به۱۱نقشهدولتروحانیبود

وی ادامه داد: در دولت آقای روحانی تصمیم بر این شد که 
میلیارد فوت مکعب  برداشت یک  برای  ۱۲C که  فاز  سکوی 
ساخته شده بود اما تولید کمی داشت به فاز ۱۱ منتقل شود، 
تولید  متر مکعب  میلیون  یعنی ۲۰۰  ۱۲c یک پنجم  فاز  اکنون 
می شود  قطع  عنقریب  و  است  افول  به  رو  هم  آنهم  و  دارد 
بنابراین برای اینکه در زمان و هزنیه صرفه جویی شود تصمیم 
گرفتیم سکوی ۱۲C را که در منطقه خشک و حاشیه ای و روی 
گسل واقع شده و هر کاری هم کنیم امکان تولید ندارد را در 
موقعیت ۱۱B نصب کنیم، زیرا عملا به این نتیجه رسیده بودیم 
باتوجه  و  نیست  به صلاح  فاز  این  در  تاسیسات  استقرار  که 
به اینکه این سکوها در هیچ جای دنیا مشابه ندارد و در دنیا 
یونیک است باید خودمان تصمیم می گرفتیم و تصمیم گرفتیم، 
سکویی را که در یک فاز بهره وری نداشت منتقل کنیم، این 
ایده در دولت آقای روحانی مطرح و اقدمات ابتدایی مهندسی 
انجام شد، همین ایده در دولت سیزدهم اجرا شد بعبارت دیگر 
کارهای مقدماتی در دولت گذشته انجام و در دولت سیزدهم 

به اجرا رسید. 
۱۲cروبهافولاست

این منبع آگاه ادامه داد: از سال 9۳ تاکنون یعنی طی مدت 9 
تولید  را  اندک یک پنجم  میزان  فاز ۱۲ همین  از  سال گذشته 
کرده ایم و اکنون تولید از این فاز صرفه اقتصادی ندارد، یعنی 
از ۳ بلوک فاز ۱۲ یک بلوک )۱۲C( غیرتولیدی شده است، 

مگر اینکه در آینده بخواهیم چاه احداث کنیم.
اگر اوشنیک نبود....

به گفته وی، در هر حال این پروژه مشکلات عدیده ای داشت 
از جمله اینکه شناور اوشنیک در آب های روسیه توقیف بود، 
ضمن اینکه انتقال یک سکو از یک فاز به فاز دیگر کار یونیکی 
بوده و در تمام دنیا بی نظیر بود، بنابراین کار با سختی فراوان 

انجام شد.
سکوی  حاضر  حال  در  داشت:  بیان  ادامه  در  آگاه  منبع  این 
۱۱A نیز در مرحله مناقصه است و قرار است از سکوی فاز 
۱۱A دوارزده حلقه چاه و ۲۸ میلیون متر مکعب تولید داشته 
باشیم و از  ۱۱A هم دوازده حلقه چاه ۲۸ میلیون متر مکعب 
در روز تولید و برداشت داشته باشیم اکنون از ۱۱B، سه حلقه 
چاه وارد مدار شده است و ۲5۰ میلیون فوت مکعب که معادل 
یک چهارم ظرفیت سکو است، تولید می شود و هر ۳ ماه یک 
بار یک چاه دیگر وارد مدار و به ظرفیت تولید اضافه می شود.

داستان پرماجرای فاز ۱۱؛ از توتال تا خلا سکوی فشارافزایی
نقشه دولت یازدهم نتیجه داد

وزیر راه و شهرسازی با بیان این که راه آهن شلمچه - بصره 
اتصال ایران به غرب آسیا و مدیترانه را فراهم می کند، گفت: با 
اتصال  شبکه ریلی ایران به خطوط ریلی عراق، ایران می تواند 

به دریاهای آزاد و دریای شمال راه پیدا کند. 
ریلی  خط  ساخت  اجرایی  عملیات  درباره  بذرپاش  مهرداد   
شلمچه - بصره گفت: این طرح حدود ۴۰ سال است که در 
از  پیش  به  سوابقش  حتی  و  بوده  مطرح  مختلف  دولت های 
جنگ ایران و عراق برمی گردد، اما هر بار به یک دلیلی انجام 

نمی شده که علت آن یا طرف ایرانی بوده یا طرف عراقی.
امسال  فروردین  انجام شد  که  پیگیری هایی  با  داد:  ادامه  وی 
به  کشور  این  نخست وزیر  مستقیم  دستور  با  عراق  راه  وزیر 
داشتیم،  جا  آن  فنی  هیئت  با  فشرده  جلسه  یک  و  آمد  ایران 
توافق نامه کلی انجام شد و بعد از آن قرار شد اختلافاتی که در 
گذشته بوده را در یک بازه زمانی حل کنیم. یکی از اختلافات 
اساسی موضوع زمین بود که در جنگ تحمیلی مین های زیادی 
 ۱۶ حدود  طول  به  مسیر  این  مین روبی  شد،  گذاشته  جا  آن 

کیلومتر باید انجام شود که مقدماتش فراهم شده است.
سرمایهگذاری۲۰۰میلیوندلاریدولتعراق

وزیر راه و شهرسازی گفت: در گذشته قرار بوده که ایران کل 
خط ریلی شلمچه - بصره را با سرمایه گذاری خود بسازد، هم 
خط هم پل، اما دولت عراق با عنایتی که نخست وزیر عراق 
بسیار  طرح  این  واقعا  عراقی ها  برای  و  داشت  طرح  این  به 
میلیون   ۲۰۰ حدود  عراق  دولت  در  است،  مهم  و  راهبردی 

توسط  بنا شد که ریل گذاری  و  دلار سرمایه گذاری تصویب 
سرمایه گذار عراقی انجام شود و ما عملیات مین روبی به طول 

۱۶ کیلومتر را در اندازه حریم اطراف خط ریلی انجام دهیم.
از  داد:  ادامه  تلویزیونی  برنامه  یک  با  گفت وگو  در  بذرپاش 
آن طرف طرح ساخت یک پل تاشو به  طول ۷۰۰ متر وجود 
دارد که باید اجازه عبور و مرور کشتی ها را بدهد و این امر 
بر عهده طرف ایرانی قرار گرفت؛ به عبارت دیگر بخش اعظم 
سرمایه گذاری که در گذشته قرار بود توسط ما انجام شود، به 
طرف عراقی واگذار شد و این هم اتفاق خوبی است که ما 

ملزم به سرمایه گذاری زیادی نیستیم.
جنوب  به  شمال  کریدورهای  حوزه  در  اینکه  بیان  با  وی 
پیش  در  هم  خوبی  خبرهای  و  شده  آغاز  جدی  فعالیت های 
داریم، گفت: فعال تر کردن گذرگاه شرق به غرب در دستور 
کارمان قرار دارد. این یکی از طرح های راهبردی ریلی کشور 
است و اینکه ۴۰ سال همه به دنبالش بودند نشان از مهم بودن 

این طرح می دهد و باید هر چه سریع تر به پایان برسد.

کشور  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  استان های  امور  مدیرکل 
خاک  فرسایش  کنترل  برای  ریزی  برنامه  لزوم  بر  تاکید  با 

است. کشور  امروز  اصلی  چالش  اقلیمی  تغییرات  گفت: 
مدیرکل  معارفه  و  تکریم  جلسه  در  میرعماد  حسین  سید 
و  رجوع  ارباب  تکریم  کرد:  اظهار  گیلان  طبیعی  منابع 

قرار گیرد. مردم داری سرلوحه کار مسئولان 
با بیان اینکه مردم داری راز موفقیت یک مدیر است،  وی 
این  و  است  محوری  مردم  سیزدهم  دولت  رویکرد  افزود: 

پیاده سازی شود. باید در لایه های مدیریتی  رویه 
با  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  استان های  امور  مدیرکل 
کرد:  بیان  گیلان  و  کشور  در  اقلیمی  تغییرات  به  اشاره 
باید  که  است  کشور  امروز  اصلی  چالش  اقلیمی  تغییرات 

برنامه ریزی صورت گیرد. آن  مقابله  برای 
میرعماد با بیان اینکه مدیریت منابع آبی مورد تاکید است، 
جدی  مطالبه  یک  کشور  در  آب  مصرف  مدیریت  گفت: 

باید مورد توجه قرار گیرد. است و 
و  علمی  باید  آبی  منابع  مدیریت  اینکه  بیان  با  وی 
عرصه های  در  نهال  کاشت  افزود:  باشد،  پایه  دانشگاهی 
به  منجر  خاک  فرسایش  از  جلوگیری  ضمن  مختلف 

می شود. آبی  منابع  مدیریت 
آبخیزداری کشور  منابع طبیعی و  استان های  امور.  مدیرکل 
جدی  اولویت  یک  خاک  فرسایش  کنترل  اینکه  بیان  با 
است، گفت: فرسایش خاک در عرصه های جنگلی و منابع 
کاری  جنگل  و  آبخیزداری  طرح های  اجرای  با  طبیعی 

شود. کنترل 
میلیارد  یک  کاشت  طرح  اهمیت  به  اشاره  با  میرعماد 
یک  کاشت  طرح  موی  به  مو  اجرای  کرد:  بیان  درخت، 
این  در  و  می شود  دنبال  طبیعی  منابع  در  درخت  میلیارد 

باشند. باید پیش قدم و همراه  ارگان ها هم  راستا سایر 
وی با اشاره نقش اثرگذار مردم در عرصه مختلف، افزود: 
نهال  کاشت  بویژه  ملی  طرح های  در  مردم  دادن  مشارکت 

است. اثرگذار 
کشور  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  استان های  امور  مدیرکل 
بیان  گیلان،  استان  جنگلی  پارک های  اهمیت  به  اشاره  با 
و  توانمند  افراد  به  گیلان  پارک های جنگلی  مدیریت  کرد: 

کاردان سپرده شود.

وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد

اتصال به دریای آزاد از طریق راه آهن شلمچه - بصره

در حالی یک سال از مهلت رئیس جمهور به نهادهای دولتی 
به  تعیین تکلیف واگذاری خودروسازان می گذرد که  برای 
پیشرفتی حاصل  ها  شرکت  این  واگذاری  در  رسد  می  نظر 

نشده است.
 ۱۱ اسفند ماه سال ۱۴۰۰، رئیس جمهوری در خلل صدور 
۸ فرمان برای بهبود عملکرد صنعت خودروسازی، واگذاری 
تاکید  نیز مورد  مدیریت دولتی شرکت های خودروسازی را 
دولتی  مدیریت  واگذاری  فرمان،  این  اساس  بر  داد؛  قرار 
شرکت های خودروسازی ایران خودرو و سایپا حداکثر ظرف 
به بخش  ماه سال ۱۴۰۱  پایان شهریور  تا  یعنی  آینده  ماه   ۶

غیردولتی تعیین تکلیف شود.
بر همین اساس یک سال از موعد زمانی تعیین شده توسط 
اما  می گذرد،  خودروسازان  واگذاری  برای  جمهوری  رئیس 
پیشرفت خاصی در  تنها هیچ  نه  نشان می دهد که  بررسی ها 
مساله واگذاری ها به وجود نیامده است بلکه به نظر می رسد 

دنده عقب هم در این حوزه داشته ایم.
خاندوزی:وزارتصمتواقتصادبایدبهتوافقبرسند

در این رابطه می توان به اظهارات احسان خاندوزی وزیر امور 
اقتصادی و دارایی اشاره کرد که نهم شهریور ماه اعلام کرده 
بود »وزیر صنعت معدن و تجارت برنامه و ایده ویژه ای برای 
واگذاری سهام خودروسازها دارد که لازم است در این زمینه 
دو وزارتخانه اقتصاد و صمت با هم برای این کار اقدام کنند. 
به همین منظور پس از اینکه دو وزارتخانه به طور مشترک در 
برسند؛ جزئیات  به توافق  برنامه و نحوه واگذاری  خصوص 

آن اعلام خواهد شد.«
در واقع بعد از گذشت یک سال از مهلت رئیس جمهوری به 
واگذاری خودروسازان،  تکلیف  تعیین  برای  دولتی  نهادهای 
وزارت صمت و اقتصاد قرار است در مورد نحوه واگذاری ها 

به توافق برسند!
این در حالیست که طی سنوات گذشته بارها موانع واگذاری 
خودروسازان اعلام شده است که از جمله اصلی ترین آنها 
سهام تودلی شرکت ها، قیمت گذاری دستوری و زیان انباشته 
خودروسازان است. با این حال تاکنون تدبیر جدی از سوی 
سمت  به  رفتن  پیش  و  معضلات  این  حل  برای  دولتمردان 

واگذاری خودروسازان اندیشیده نشده است.
سهامتودلیمانعاصلیواگذاری

شرکت  در  دولت  سهام  عدد  می دهد  نشان  آمار  که  آنطور 
ایران خودرو 5.۷ درصد و در سایپا حدود ۱۷ درصد است و 
اگرچه این اعداد به نظر کوچک می رسند اما گزارش مرکز 
پژوهش های مجلس بیانگر آن است که غیر از این دو عدد، 
۱۲.۲۱ درصد از سهام ایران خودرو و ۱5.۶ درصد از سهام 
کنترل  تحت  و  وابسته  عمومی  شرکت های  اختیار  در  سایپا 
دولت است. همچنین ۲5.۲۴ درصد از سهام ایران خودرو و 

۳9.۶۶ درصد از سهام سایپا تحت نظام سهام تودلی است.

دنده عقب در واگذاری خودروسازان
خاندوزی: باید با صمت توافق کنیم

با  اسلامی  شورای  مجلس  زیست  محیط  فراکسیون  رئیس 
 5۰۰ سالانه  باید  هفتم  برنامه  لایحه  اساس  بر  اینکه  بیان 
 ۴5 گفت:  شود،  خارج  رده  از  فرسوده  خودروی  هزار 

درصد از ناوگان حمل و نقل کشور فرسوده است.
در  فرسوده  خودروهای  وضعیت  به  اشاره  با  رفیعی  سمیه 
سطح کشور، اظهار داشت: بر اساس آمارها از ۳۸ میلیون 
درصد   ۴5 معادل  میلیون   ۱۷ حدود  کشور  نقلیه  وسیله 
در  سیکلت  موتور  میلیون   ۱۲ از  همچنین  است.  فرسوده 

حال حرکت ۱۱ میلیون آن فرسوده است.
نیز  کشور  عمومی  ناوگان  حوزه  در  کرد:  بیان  وی 
این  همه  است.  فرسوده  ناوگان  این  ۸۰درصد خودروهای 
آمارها در کنار آلایندگی بالا و مصرف سوخت وحشتناک 
خودروهای فرسوده و تلفات تصادفات رانندگی که ناشی 
ضرورت  از  حکایت  است،  فرسوده  خودروهای  تردد  از 

ورود جدی به جایگزینی خودروهای فرسوده دارد.
پاک«  »هوای  قوانین  تصویب  به  اشاره  با  ادامه  در  رفیعی 
متذکر  مجلس،  سوی  از  خودرو«  صنعت  »ساماندهی  و 
کردن  خارج  رده  از  برای  مناسبی  تدابیر  قانون گذار  شد: 
متولیان  است  لازم  که  است  دیده  فرسوده  خودروهای 
این  مشکلات  قانون  دقیق  اجرای  با  خصوص  این  در 
موتورسیکلت هایی  و  خودروها  باید  کنند.  رفع  را  حوزه 
اسقاط  وگرنه  باشند،  داشته  تردد  امکان  که  شوند  اسقاط 
هوای  قانون  اهداف  نمی تواند  قطعاً  متروکه  خودروهای 
متولیان  داریم  انتظار  زمینه  این  در  که  کند  محقق  را  پاک 

بیندیشند. تدابیر لازم را 
که  این  بر  تاکید  با  مجلس  زیست  محیط  فراکسیون  رئیس 
اصلی  از حقوق  ایمن  و خودروی  پاک  هوای  داشتن  حق 
تصویب  با  کرد:  تصریح  است،  شهروندان  مطالبات  و 
بر  علاوه  کشور  به  دوم  دست  خودروهای  ورود  مجلس 
خودروهای نو مجاز شده است که امیدواریم با اجرای این 
با خودروهای  فرسوده  قانون شاهد جایگزینی خودروهای 
مصرف  و  هوا  آلودگی  کاهش  آن  متعاقب  و  جدید  نسل 

سوخت در کشور باشیم.
اشاره  با  اسلامی  شورای  مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 
ورود  از  مجلس  زیست  محیط  فراکسیون  حمایت  به 
با  امیدواریم  کرد:  بیان  هیبریدی،  و  برقی  خودروهای 
این  به  واردات  اولویت  تسهیلات،  ایجاد  و  دولت  تدابیر 
خودروسازان  حال  عین  در  یابد.  اختصاص  خودروها 
باید  نیز  کشور  تجاری  خودروسازان  خصوص  به  داخلی 
 ۴5 اکنون  بروند.  خودروها  از  دسته  این  تولید  سمت  به 
باید  است.  فرسوده  کشور  نقل  و  حمل  ناوگان  درصد 
موتورسیکلت های  و  عمومی  خودروهای  کلانشهرها  در 

خدمات رسان هرچه سریع تر برقی شوند.

رئیس فراکسیون محیط زیست 
مجلس:

سالانه ۵۰۰ هزار خودروی فرسوده 
باید از رده خارج شود

مدیرکل امور استان های منابع طبیعی و آبخیزداری کشور:

تغییرات اقلیمی، چالش اصلی امروز کشور است
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کوچکی نژاد عنوان کرد
سهمیه اتوبوس های تحویل نگرفته 

شهرداری رشت
 از ایران خودرو را پیگیری می کنم

استاندار گیلان: 

خروج بدون مجوز مرغ از گیلان ممنوع است
 انتقاد از واقعی نبودن قیمت برنج در استان 

استاندار گیلان با بیان اینکه هزینه تولید برنج بالا است، گفت: 
با توجه به هزینه  بازار گیلان  قیمت کنونی این محصول در 
تولید در مزارع واقعی نیست و جهاد کشاورزی استان موظف 

است هزینه تمام شده محصول را مشخص و اعلام کند. 
 اسدالله عباسی در جلسه کارگروه تنظیم بازار در استانداری 
و  کاشت  هزینه های  از  بخشی  کاهش  به  اشاره  با  گیلان 
اضافه  مکانیزاسیون  از روش  بهره گیری  با  برداشت محصول 
از  است  بالا  استان  در  برنج  تولید  هزینه  حال  این  با  کرد: 

این رو قیمت کنونی برنج در بازار واقعی نیست.
حمایت  و  توجه  به  اشاره  با  گیلان  در  دولت  عالی  نماینده 
دولت از برنجکاران اظهار کرد: انتظار است با توجه به تلاش 

برنجکاران برای تولید این محصول راهبردی، هزینه تمام شده 
آن بررسی و مشخص شود.

و  عنوان  استان  مهم  محصولات  از  برنج  مانند  را  چای  وی 
هزینه های  باید  نیز  چای  محصول  با  ارتباط  در  کرد:  اضافه 
تمام شده طی فرآیندی مشخص شود تا قیمت چای در بازار 

بر اساس آن تعیین گردد.
عباسی با تاکید بر ضرورت توجه به تامین مایحتاج ضروری 
مشکلی  هیچ  گزارش ها  آخرین  طبق  اینکه  بیان  با  و  مردم 
به  توجه  با  کرد:  اظهار  نداریم،  استان  در  ارتباط  این  در 
مسافرپذیربودن استان گاه مشکلاتی ایجاد می شود اما مدیران 

باید پیش بینی ها و آمادگی های لازم را داشته باشند.

با  کالاها  قیمت   مقایسه  موضوع  در  گیلان  اینکه  بیان  با  وی 
نرخ ها  کاهش  راستای  در  همواره  باید  همجوار  استان های 
هدف  جامعه  بازار؛  تنظیم  در  کرد:  خاطرنشان  کند،  رقابت 
کننده  و مصرف  توزیع  تولیدکننده،  از  تولید  های  زنجیره  و 
باید مورد توجه باشد و در تامین مایحتاج مردم کم کاری و 

کوتاهی پذیرفتنی نیست.
گشت های  فعالیت  ضرورت  بر  تاکید  با  گیلان  استاندار 
سوی  از  بازار  بر  نظارت  مشترک  نامحسوس  و  محسوس 
اصناف  بسیج  و  کشاورزی  جهاد  تجارت،  و  معدن  صنعت، 
باید  استان  فرمانداران در شهرستان های مختلف  اضافه کرد: 
اقتصادی  امور  معاونت  به  و  باشند  داشته  توجه  مهم  این  به 
استانداری به صورت هفتگی گزارش ارائه دهند و کمبودها 

را اعلام کنند.
از  اساسی  کالاهای  فروش  و  قیمت  بر  جدی  نظارت  وی 
حساسیت  به  توجه  با  را  شکر  و  گوشت  مرغ،  نان،  جمله 
مردم مهم خواند و اظهار کرد: کیفیت در پخت نان باید مورد 
توجه جدی قرار گیرد، مدیریت این مهم بر عهده فرمانداران 
باید  نیز  اینکه دستگاه های شهرستانی و استانی  است ضمن 

هماهنگ باشند.
حتما  باید  گیلان  استان  از  مرغ  خروج  اینکه  بیان  با  عباسی 
با مجوز باشد و در این ارتباط سخت گیری های لازم اعمال 
شود، اضافه کرد: ذخیره سازی مرغ منجمد، کالاهای اساسی، 

تامین دارو و شیرخشک توجه شود. 
فعالیت  تعدد  به  اشاره  با  گیلان  در  دولت  عالی  نماینده 
اظهار کرد:باید  مختلف  به دلایل  استان  در  املاک  مشاورین 

بر فعالیت مشاوران املاک نظارت های لازم صورت گیرد.
وی با اشاره به ضرورت پیش بینی تمهیدات برای بازگشایی 
در  التحریر  لوازم  و  پوشاک  نمایشگاه  گشایش  بر  مدارس، 
دست  افزود:  و  کرد  تاکید  جدید  تحصیلی  سال  آستانه 
جدید  تحصیلی  سال  آغاز  مناسبت  به  مربوطه  اندرکاران 
اقدام  فوق العاده  فروش  برای  نمایشگاه  برگزاری  به  نسبت 

کنند. 

»سید  کشاورزی  جهاد  وزیر  معاون  سوی  از  حکمی  طی 
مازیار رضوی«به عنوان سرپرست منابع طبیعی و آبخیزداری 

استان گیلان منصوب شد.
 دکتر »عباسعلی نوبخت«معاون وزیر جهاد کشاورزی طی 
سرپرست  عنوان  به  را  رضوی«  مازیار  »سید  دکتر  حکمی 
منصوب  و  معرفی  گیلان  استان  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع 

کرد.
منابع  مدیرکلی  سمت  زاده«  کرم  »سرخوش  این  از  پیش 

طبیعی و آبخیزداری استان گیلان را برعهده داشت.
مازیار رضوی دارای مدرک دکترای جنگل است و پیش از 
این مسئولیت هایی همچون: معاون فنی، معاون آبخیزداری 
اداره کل و ریاست اداره منابع طبیعی شهرستان های ماسال 

و طالش را در کارنامه کاری خود دارد.
حکم صادره از سوی دکتر نوبخت توسط دکتر »سید حسین 
میرعماد« مدیرکل امور استان های منابع طبیعی و آبخیزداری 

کشور تقدیم »سید مازیار رضوی« شد.

»سید مازیار رضوی« سرپرست منابع 
طبیعی و آبخیزداری گیلان شد

رانندگان  ای  بیمه  مشکلات  پیگیری  از  رشت  مردم  نماینده 
اتوبوس  ۱۴دستگاه  باقیمانده  سهمیه  دریافت  و  تاکسی 

شهرداری رشت از ایران خودرو خبر داد .
مردم  نماینده  نژاد«  کوچکی  »جبار  حضور  با  که  نشستی  در 
رشت و خمام در مجلس شورای اسلامی ، »سید شمس شفیعی« 
عضو شورای اسلامی شهر و رییس کمیسیون برنامه، بودجه و 
امور حقوقی شورا  و»علیرضا زارع« رییس سازمان حمل و نقل 
و بار و مسافر شهرداری رشت برگزار شد، مشکلات بیمه ای 
رانندگان تاکسی شهر رشت و موضوع دریافت سهمیه باقیمانده 
خودرو  ایران  شرکت  از  رشت  شهرداری  اتوبوس  ۱۴دستگاه 

مورد پیگیری قرار گرفت.
امور  و  بودجه  برنامه،  کمیسیون  رییس  شفیعی»  شمس  »سید 
حقوقی شورا در این جلسه به تشریح مشکلات ناوگان حمل و 
نقل عمومی پرداخت و ضمن اشاره به مشکلات بیمه ای این 
قشر زحمتکش گفت: نزدیک به 7 هزار راننده تاکسی در شهر 
تقریبا  تعداد  این  از  که  باشند  می  تاکسی  امتیاز  دارای  رشت 
دوهزار و 500 نفر از خدمات بیمه تامین اجتماعی برخوردارند 
و متاسفانه به دلیل مسدود بودن سامانه ، این عزیزان از خدمات 
بیمه ای بی بهره اند که از نماینده مردم در مجلس می خواهیم 
تا  مطرح  اجتماعی  تامین  سازمان  ریاست  با  را  موضوع  این 
موانع موجود از پیش پای این قشر خدوم برداشته شود و  این 

عزیزان نیز بتوانند قادر به استفاده از خدمات بیمه ای شوند.
شفیعی در ادامه با پرداختن به موضوع بهره مندی از تسهیلات 
دوم  مشکل  داشت:  اظهار  تاکسی  رانندگان  توسط  بهره  کم 
رانندگان تاکسی عدم بهره مندی از تسهیلات لازم جهت تبدیل 
تاکسی های جدید است که  به  اسقاطی  تاکسی های کهنه و 
در این خصوص نیازمند اخذ تسهیلات کم بهره می باشند که 
این  نژاد،  کوچکی  مهندس  پیگیری  و  مساعدت  با  امیدواریم 

موضوع نیز حل شود.
رییس کمیسیون برنامه، بودجه و امور حقوقی شورای اسلامی 
شهر رشت با اشاره به بهسازی تاکسی های ویژه فرودگاه رشت 
با توجه به هزینه های بالای ماشین ها در این بخش و تعداد 
محدود پروازها در فرودگاه بین المللی میرزا کوچک و اهمیت 
،موضوعات  خارجی  و  داخلی  مسافران  به  رسانی  خدمات 
پیرامون رانندگان شاغل در این بخش را نیز از جمله مشکلات 
حوزه تاکسی رانی دانست و خواستار کمک از نماینده مردم 

در مجلس شد.
به  را  شده  خریداری  اتوبوس  ۱۴دستگاه  خودرو  ایران 

شهرداری رشت تحویل نمی دهد
و  بار  و  نقل  و  رییس سازمان حمل  زارع«  »علیرضا  ادامه  در 
مسافر شهرداری رشت نیز ضمن ارایه توضیحاتی در خصوص 
شهرداری  گفت:  رشت  شهر  رانی  اتوبوس  ناوگان  مشکلات 
 ۳0 واگذاری  جهت  کشور  محترم  وزارت  جانب  از  رشت 
ایران خودرو دیزل معرفی گردید  به شرکت  اتوبوس  دستگاه 
می  رشت  شهرداری  سهم  که  ها  اتوبوس  بهای  درصد  و۳0 
باشد نیز پرداخت شده است اما تا کنون ۱۶دستگاه را تحویل 
گرفته ایم و شرکت ایران خودرو دیزل ۱۴دستگاه دیگر را به 
مردم رشت  نماینده  از  که  دهد  نمی  تحویل  شهرداری رشت 
در مجلس شورای اسلامی می خواهیم این موضوع را پیگیری 
نمایند تا تعداد اتوبوس های باقیمانده نیز جهت خدمات رسانی 

به رشتوندان به ناوگان حمل و نقل عمومی افزوده شوند.
نتیجه  حصول  تا  را  تاکسی  رانندگان  ای  بیمه  مشکلات 

پیگیری می کنم
تاکید  با  هم  اسلامی  شورای  مجلس  در  رشت  مردم  نماینده 
بر اهمیت ناوگان حمل و نقل عمومی در کاهش مقدار هزینه 
شهری  درون  ترافیک  کاهش  و  زیست  محیط  به  آسیب  و  ها 
اظهار داشت: رانندگان تاکسی از جمله اقشار زحمتکش جامعه 
هستند که سهم مهمی در ارایه کمک به مردم دارند اما خود 
مشکلات  دچار  یا  بوده  بهره  بی  عمومی  خدمات  دریافت  از 

عدیده ای هستند .
جبار کوچکی نژاد افزود: مشکلات بیمه ای رانندگان تاکسی 
را تا حصول نتیجه پیگیری می کنم و در خصوص بهره مندی 
های  تاکسی  تعویض  جهت  بهره  کم  تسهیلات  از  رانندگان 

فرسوده نیز در گذشته پیگیری های لازم انجام شده است .
وی ضمن تماس تلفنی و مذاکره شفاهی با معاون وزیر قرار 
آینده  هفته  برای  موضوع  این  فصل  و  را جهت حل  ملاقاتی 

تنظیم کرد .
باقیمانده  سهمیه  دریافت  خصوص  ادامه  در  نژاد  کوچکی 
داشت:  اظهار  نیز  دیزل   ایران خودرو  از شرکت  ها  اتوبوس 
حتما سهمیه باقیمانده را در کوتاهترین فرصت ممکن خواهیم 

گرفت.

مشاور وزیر کشور با بیان اینکه تحرک جدی در امر زیست 
لندفیل  فعالیت  گفت:  است،  افتاده  اتفاق  گیلان  محیطی 

سراوان با جدیت دنبال می شود.
»حمیدرضا طهوری« در جلسه بررسی پروژه های پسماند 
شهر رشت که با حضور »احمدی» مدیرکل پسماند سازمان 
»مسعود  کشور،  وزارت  های  دهیاری  و  ها  شهرداری 
کاظمی« معاون امور عمرانی استاندار گیلان، »محمدحسین 
رئیس  شفیعی«  شمس  ،»سید  شورا  رئیس  کارگرنیا«  واثق 
»رحیم  و  شهر  اسلامی  شورای  بودجه  و  برنامه  کمیسیون 
گیلان  آلی  کود  شرکت  محل  در  رشت  شهردار  شوقی« 
در  فعالیت  جدیت  به  توجه  با  کرد:  اظهار  شد،  برگزار 
زباله  کارخانه  احداث  و  شیرابه  تصفیه  سراوان،  لندفیل 
امر زیست محیطی گیلان  سوز، تحرک جدید و جدی در 

اتفاق افتاده است.
معضل  کردن  برطرف  در  ها  مجموعه  تمام  تلاش  بر  وی 
در  ثباتی  با  فضای  افزود:  و  کرد  تاکید  گیلان  پسماند 
ظرفیت  به  امر  این  و  شود  می  مشاهده  رشت  شهرداری 
پسماند  معضل  کردن  برطرف  برای  شده  ایجاد  فضای  و 

تاثیرگذار است.
سعی و خطا در شهرداری ها قابل قبول نیست

های  دهیاری  و  ها  شهرداری  سازمان  پسماند  مدیرکل 
وزارت کشور نیز در این جلسه از اختصاص آخرین مرحله 
سراوان  لندفیل  پروژه  اجرای  برای   ۱۴0۱ سال  اعتبارات 
برنامه و  به وعده سازمان  رشت خبر داد و گفت:با توجه 
موقع  به  نیز  جاری  سال  اعتبارات  شود  می  تلاش  بودجه 

پرداخت شود.
قابل  ها  شهرداری  در  خطا  و  سعی  اینکه  بیان  با  احمدی 
استان های شمالی جای تجربه  نیست، تصریح کرد:  قبول 

جدید در برطرف کردن معضل پسماند نیست.
آلی  کود  کارخانه  در  پردازش  خط  اندازی۴  راه 

گیلان 
شهردار رشت نیز در جلسه بررسی پروژه های پسماند شهر 
با اشاره به انعقاد قرارداد پروژه لندفیل سراوان در شهریور 
سال ۱۴0۱ اظهار کرد: پروژه مذکور با سرعت خوبی در 

حال انجام است و ۶0 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
»رحیم شوقی« از اتمام پروژه بهسازی دفنگاه سراوان رشت 
در ماه های آینده خبر داد و افزود: پس از سال ها معضل 

پسماند سراوان به سمت مسیر حل شدن خواهد رفت.
در  پردازش  جدید  خطوط  اندازی  راه  اینکه  بیان  با  وی 
اقدام است، تصریح کرد: دو  آلی در دست  کارخانه کود 
جدید  خط  دو  و  شده  بروزرسانی  کارخانه  قدیمی  خط 
پردازش  امکان  روند  این  با  و  شود  می  اندازی  راه  نیز 
آلی  پسماند شهر رشت در کارخانه کود  از  زیادی  بخش 

امکان پذیر است.
شهردار رشت به احداث کارخانه زباله سوز اشاره کرد و 
یادآور شد: سالن کارخانه مذکور مطابق قرارداد ۹0 درصد 

پیشرفت فیزیکی دارد.
از محل  از رایزنی در راستای اختصاص تسهیلات  شوقی 
صندوق توسعه ملی به کارخانه زباله سوز رشت خبر داد و 
بیان کرد: تسهیلات مذکور در قالب ۲0 میلیون دلار ارزی 

و ۴00 میلیون تومان ریالی اختصاص می یابد.

مشاور وزیر کشور در جلسه بررسی 
پروژه های پسماند شهر رشت:

فعالیت لندفیل سراوان با جدیت 
دنبال می شود

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای گیلان گفت: بیش 
از ۱0 هزار زائر گیلانی اربعین حسینی از طریق ناوگان حمل 
و نقل عمومی جاده ای عازم مرزهای غربی کشور شده اند.

تاکنون ۱0  ماه  مرداد  از ۲7  اظهار کرد:  فهم  نیک  غلامعلی 
هزار و ۲00 زائر اربعین حسینی گیلانی از طریق ناوگان حمل 

و نقل عمومی عازم مرزهای غربی کشور شده اند.
وی با بیان اینکه این تعداد مسافر یاد شده از ۴۱۶ دستگاه 
مهران و خسروی  مرز  ویژه  به  مرزی  پایانه های  به  اتوبوس 
اعزام شده اند، افزود: این تعداد در مقایسه با سال قبل حدود 

۲ هزار نفر بیشتر است.
نیک فهم بیان کرد: اتوبوس هایی که به مرزهای غربی می روند 
در پارکینگ های مرز مهران و خسروی توقف کرده تا زائران 

را به گیلان بازگردانند.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای گیلان اضافه کرد: با 
توجه به شلوغی مسیرهای بازگشت، محدودیت های تردد در 
دیگر مسیرها ایجاد می شود تا مسیر بازگشت زائران آسان تر 

شود.

مدیرکل راهداری گیلان خبر داد
اعزام بیش از ۱۰ هزار زائر گیلانی 

اربعین از طریق حمل و نقل جاده ای

مدیرعامل شرکت شهرک های 
صنعتی گیلان :

اجرای زیرساختهای مناسب در 
شهرک ها، از تکالیف اصلی ما است

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان گیلاندر بازدید 
از پروژه های اجرایی و واحدهای تولیدی در هفته دولت 
گفت: اجرای زیرساختهای مناسب در شهرک ها،از تکالیف 

اصلی ما است .
از  دولت  هفته  مناسبت  به  کیاده«  حسن  محبوبی  »مهدی 
های  شهرک  در  اجرایی  های  پروژه  و  تولیدی  واحدهای 
صنعتی سپید رود ،کوچیچال فومن ،نالکیاشر لنگرود ، لوشان 

و ... بازدید کرد.
 رئیس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
استان گیلان با اشاره به رسالت شرکت شهرک های صنعتی 
در خصوص اجرای پروژه های زیرساختی عنوان کرد : از 
شهرک  در  مناسب  زیرساختهای  اجرای  ما  اصلی  تکالیف 
هیچ  به  و  باشد  تولید  بر  صنایع  تمرکز صاحبان  تا  هاست 
وجه ، معطلی و فرصت سوزی در فرایند تولید و اشتغال که 
از وجود نقص و کوتاهی در حوزه خدمات رسانی  ناشی 

ها و اجرای تاسیسات زیرساختی باشد، پذیرفتنی نیست .
صنایع  و  فنی  های  معاونت  به  من  افزود:توصیه  محبوبی 
کوچک  این است که با بررسی مسمتر ، مداوم و میدانی در 
شهرک ها ، تمام توان خود را در رفع مشکلات زیر ساختها 
بکارگرفته و با همت مضاعف و عارضه یابی ،به گونه ای 
عمل کنند که  واحدهای صنعتی ما  تبدیل به واحدهای فعال 

،پویا ،صادرات محور و با اشتغال زایی پایدار باشند.

در پنجمین دوره اعتباربخشی ملی که از سوی ارزیابان وزارت 
گرفت،  صورت  کشور  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت، 
یک  رتبه  به کسب  موفق  لنگرود  بیمارستان شهید حسین پور 

گردید.
ارزیابان  سوی  از  که  ملی  اعتباربخشی  دوره  پنجمین  در 
صورت  کشور  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت 

کسب  به  موفق  لنگرود،  حسین پور  شهید  بیمارستان  گرفت، 
رتبه یک گردید. دکتر »عقیل قلی پور« معاون درمان دانشگاه 
اعتباربخشی  ارزیابی  در  داشت:  اظهار  گیلان  پزشکی  علوم 
دوره پنجم بیمارستان های کشور، بیمارستان شهید حسین پور 
لنگرود موفق به ارتقای رتبه اعتباربخشی از درجه دو به درجه 
یک شد. دکتر قلی پور در این رابطه اظهار داشت: ارزیابی های 

کیفیت  سنجش  منظور  به  سالانه  دو  به صورت  اعتباربخشی 
متشکل  بخشی  اعتبار  تیم  توسط  درمانی،  بهداشتی  خدمات 
از  ارزیابان وزارت بهداشت  بر اساس استانداردهای اعتبار 
طی  و  گیرد  می  صورت  ایران  های  بیمارستان  ملی  بخشی 
توانایی  نظر  از  ها  بیمارستان  اعتبار  بازدید های جامع درجه 

انجام خدمات بررسی می گردد.

کسب عنوان درجه یک اعتباربخشی ملی بیمارستان ها توسط بیمارستان شهید حسین  پور لنگرود
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تامین  ماشینی  خدمات  و  مدیریت  مشاور  شرکت  مدیرعامل 
دریافت  متمرکز  »سامانه  آزمایشی  راه اندازی  از  اجتماعی 
لیست حق بیمه« خبر داد و گفت: بر این اساس وجوه لیست 
حق بیمه به صورت بر خط )آنلاین( از کارفرمایان دریافت و 
به محض واریز حق بیمه، استحقاق درمان بیمه شدگان کارگاه  
بیمه شدگان  مشکلات  بدین ترتیب  می شود؛  برقرار  مربوطه 

برای استفاده از خدمات درمانی رفع خواهد شد.
شرکت  تاسیس  به  اشاره  ضمن  کلانتری  مهدی  مهندس 

سازمان   IT بازوی  عنوان  به  تامین  ماشینی  خدمات 
تامین اجتماعی در سال ۱۳۷۰ و انجام تمام خدمات 
افزار،  سخت  افزار،  نرم  از  اعم  مذکور  سازمان   IT
زیرساخت و شبکه توسط این شرکت افزود: بیش از 
۱۰۰ هزار کاربر داخل سازمان و چندین میلیون کاربر 
بیمه شدگان،  و  مردم  آحاد  که  داریم  سازمانی  بیرون 
پزشکان و مراکز درمانی و داروخانه ای طرف قرارداد 

تامین اجتماعی، عملا از مخاطبان شرکت هستند.
وی در خصوص تعداد کاربران و بیمه شدگانی که از 
اظهار  هستند،  بهره مند  شرکت  غیرحضوری  خدمات 
تامین اجتماعی   غیرحضوری  ارائه خدمات  طرح  کرد: 
و  است  شده  اندازی  راه  شرکت  در   ۱۳۹۷ سال  از 
بدنبال آن سال ۱۳۹۹ طرح ۳۰۷۰ توسط شرکت اجرا 
با غیرحضوری  مقرر شد  آن   اساس  این  بر  شد که  
به شعب  مراجعات  بار  میلیون   ۷۰ کردن ۳۰ خدمت، 

 ۴۲۸۰ به  طرح  این  اکنون  هم  یابند  کاهش  تامین اجتماعی 
تبدیل شده است یعنی ۴۲ خدمت غیر حضوری داریم که ۸۰ 

میلیون مراجعه به شعب را کاهش می دهد.
اپلیکیشن  در  غیرحضوری  خدمت   ۴۸ به  دسترسی 

»تامین من«
تامین  ماشینی  خدمات  و  مدیریت  مشاور  شرکت  مدیرعامل 
یکی از درگاه های مهم خدمت رسانی الکترونیک به مخاطبان 
سازمان تامین اجتماعی را سامانه  eservices.tamin.ir عنوان 
کرد و افزود: در حال حاضر در این سامانه حدود ۵۷ خدمت 
در حوزه های بیمه ای و درمانی به صورت غیرحضوری ارائه 
می شود. همچنین  به روی اپلیکیشن »تامین من« ۴۸ خدمت 
قرار  بگیران  بیمه شدگان، کارفرمایان و مستمری  در دسترس 
امسال  پایان  تا  افزایش و  تعداد  این  بتدریج  گرفته است که 
و  غیر حضوری  به صورت  مذکور  سامانه  در  کلیه خدمات 
کلانتری  گفته  شد.به  خواهد  ارائه  تامین من  اپلیکیشن  توسط 
گذشته  سال  تیرماه  در  من«  »تامین  اپلیکیشن  نسخه  اولین 
ذی  اختیار  در  جدید  سرویس   ۴۸ امروز  تا  و  شد  رونمایی 
نفعان قرار گرفته است و از زمان انتشار تا کنون یک میلیون 

و ۵۰۰ هزار کاربر فعال از این برنامه استفاده می کنند.
صدور روزانه ۱.۵ میلیون نسخه الکترونیک 

آغاز   ۱۳۹۴ سال  ماه  آبان  از  الکترونیک  نسخه  طرح  اجرای 
و در سال ۱۳۹۷ با هدف ارائه خدمات الکترونیک و حذف 
رسید.  برداری  بهره  به  اجتماعی  تامین  سازمان  در  دفترچه 
بیمه گر  سازمان های   ۱۴۰۰ دیماه  اول  از  قانون  به  اسناد  با 
صورت  به  آن  اجرای  به  مکلف  تامین اجتماعی  جمله  از 
و  مدیریت  مشاور  مدیرعامل شرکت  که  در صدی شد  صد 
قرارداد  طرف  پزشکان  تعداد  درباره  تامین  ماشینی  خدمات 
نسخه الکترونیک طی اجرای طرح به ایسنا گفت: سامانه در 
دسترس همه پزشکانمان قرار دارد. حدود ۱۲۰ هزار پزشک 
الکترونیک  نسخه  سامانه  از  و  هستند  سازمان  قرارداد  طرف 
به صورت مستقیم و غیر مستقیم استفاده می کنند به طوریکه 
روزانه حدود ۱.۵ میلیون نسخه یعنی هر ثانیه ۱۷ نسخه در 
حال ثبت در سیستم تامین اجتماعی هستند. همچنین با توجه 
به تعامل با شرکت های استارتاپی  و قراردادن API ها، حدود 
۳۰۰ شرکت استارتاپی از APIهای ما استفاده و نسخ پزشکان 

را در اپلیکیشن های خود بارگذاری می کنند.
مدیر عامل شرکت مشاور مدیریت و خدمات ماشینی تامین 
تیرماه  پایان  تا  ابتدای سال ۱۴۰۰  از  اینکه  با اعلام  همچنین 
۱۴۰۲ بیش از ۷۳۱ میلیون نسخه به صورت الکترونیک ثبت 
شده است افزود: از این تعداد بیش از ۲۳۰ میلیون نسخه در 
داروخانه ها، بیش از ۲۰۰ میلیون نسخه در درمانگاه ها ، بیش 
نسخه  میلیون   ۸۳ از  بیش  و  مطب  در  نسخه  میلیون   ۱۹۰ از 
حال  در  کلانتری،  گفته  است.به  شده  ثبت  پاراکلینیک ها  در 
حاضر حدود ۷۰ درصد پزشکان از نسخه نویسی الکترونیکی 
با توجه به وجود  استفاده می کنند و این در حالی است که 

زیر ساختهای مناسب فنی، امکان ارائه خدمت به ۳۰ درصد 
باقی مانده نیز جهت بهره مندی از این سامانه و نسخه نویسی 
الکترونیکی وجود دارد. هم اکنون۱۲۰ هزار پزشک، ۱۵ هزار 
داروخانه، ۱۱ هزار پاراکلینیک و حدود ۴۰۰۰ درمانگاه هم 
طرف قرارداد و از سامانه های آنلاین تامین اجتماعی استفاده 

می کنند.
نسخه نویسی  سامانه  سیستم  قطعی  و  اختلالات  کاهش 

الکترونیک به زیر یک درصد

یکی از مشکلات اولیه پزشکان و مراکز درمانی و داروخانه ای 
قطعی  و  اختلالات  نسخه نویسی،  سامانه  از  بهره مندی  برای 
سیستم و اینترنت بود که کلانتری در این خصوص نیز گفت: 
بسیار  اختلال سیستم در حال حاضر در حد  میزان قطعی و 
توجه  با  طرح  ابتدای  در  است؛  درصد  یک  زیر  و  ناچیز 
اختلالات  یکسری  با  منابع  نبود  و  زیرساختی  مشکلات  به 
روبرو بودیم که هم اکنون با پیگیریهای انجام شده و تقویت 
زیرساختها این مشکلات تا حد زیادی مرتفع شده و در حال 
و  نداشته  وجود  سازمان  این  سامانه های  در  اختلالی  حاضر 
با  مرتبط  سامانه های  در  مشکل  بروز  دلیل  به  گاهی  چنانچه 
طرح، اختلالی بروز کند، با هماهنگی سازمان مربوطه نسبت 

به رفع فوری مشکل در نهادهای مرتبط اقدام می شود. 
انتقال اطلاعات پزشکی بیمه شدگان در راستای ایجاد و 

تکمیل پرونده الکترونیک سلامت
در  بیمه شدگان  انتظار  صف  بودن  بالا  درخصوص  وی 
داروخانه ها جهت خوانش نسخه الکترونیک اظهار کرد: این 
مدت زمان نسبت به قبل کاهش یافته است که با راه اندازی 
کمتر  شود  مشکلات  می شود  پیش بینی  ملی،  اینترنت  طرح 
چون قرار است داروخانه ها در بستر اینترنت ملی کار کنند.

مدیر عامل شرکت مشاور مدیریت و خدمات ماشینی تامین 
همچنین گفت که اطلاعات و پرونده های پزشکی بیمه شدگان 
صورت  به  سلامت  الکترونیک  پرونده  ایجاد  راستای  در 
در  الکترونیک  نسخه  این  بر  علاوه  می شود.  منتقل  دیجیتال 
همچون  دیگری  امکانات  لحظه  هر  در  و  به روزرسانی  حال 
بحث دارویار، دستیار پزشک و ...  به آن افزوده می شود و 
یا ارائه خدمات درمانی به بیماران صعب العلاج که از طریق 
خدمات  به  تازگی  به  )که  بیماران  این  از  حمایت  صندوق 
درمانی تامین اجتماعی اضافه شده است( از طریق این سامانه 
سایر صندوق های  و  بیمه سلامت  به  اطلاعاتشان  و  صورت 

بیمه ای منتقل می شود.
اگر در بارگذاری اسناد پزشکی با مشکلی مواجه شدید 

با ۱۴۲۰ تماس بگیرید
بیمه شدگان،  مشکلات  و  مباحث  از  یکی  ایسنا،  گزارش  به 
طوریکه  به  است  زایمان  مرخصی  دوران  در  آنها  بیمه   قطع 
بیمه  می شود  اعلام  می کنند،  مراجعه  درمانی  مرکز  به  وقتی 
می  شده  بیمه   : گفت  این خصوص  در  کلانتری  که  ندارند 
از سازمان  بارداری  بایست درخواست دریافت کمک هزینه 
غیرحضوری  خدمات  سامانه  طریق  از  را  اجتماعی  تامین 
تامین اجتماعی ثبت کند تا روند رسیدگی در شعبه انجام و 
استحقاق درمان وی برقرار شود.وی همچنین از بیمه شدگان 
خواست تا چنانچه در بارگذاری اسناد پزشکی خود با مشکلی 
تامین اجتماعی(  تلفنی  )سامانه   ۱۴۲۰ با شماره  مواجه شدند 
با  تا  کنند  دریافت  پیگیری  کد  و  مطرح  را  مشکل  تماس، 
استفاده از این کد مشکلشان حل شود.کاهش مصرف کاغذ  
مزایای  از  یکی  تنها  درمان  کاغذی  دفترچه های  حذف  با 

عنوان  آن  درباره  کلانتری  که  است  نسخ  شدن  الکترونیکی 
الکترونیک  سامانه  در  نسخه  میلیون   ۱.۵ روزانه حدود  کرد: 
و  کاغذ  برگ  هر  قیمت  اگر  می شود؛  نوشته  تامین اجتماعی 
هزینه های  تا  چاپ  از  درمان  دفترچه  هر  شده  تمام  قیمت 
شده،  بیمه  ذهاب  و  ایاب  تامین اجتماعی،  برای  کارگزاریها 
از  نادرست  استفاده  دفترچه،  شدن  گم  انتظار،  صف های 
دفترچه ها و ... به نرخ روز محاسبه شود، می توان به اهمیت 
اسناد  و  اطلاعات  که   حالیست  در  این  برد  پی  سامانه  این 
جمع آوری شده از طریق این سامانه باعث دستیابی 
سیاستگذاران و مسئولان به نیازهای دارویی کشور، 

آینده نگری حوزه سلامت و ... می شود.
حذف گردش پرونده های فیزیکی بیمه شدگان

و  الکترونیک  پرونده  طرح  مزایای  همچنین  وی 
نسخه نویسی الکترونیک را حذف گردش پرونده های 
فیزیکی بیمه شدگان از جریان ارائه خدمت، ارتقاء 
یا  پرونده  شدن  گم  دغدغه  رفع  خدمات،  کیفیت 
اجرایی  و  اداری  هزینه های  کاهش  مربوطه،  اسناد 
پایگاه  ایجاد  و  اداری  فضای  آزادسازی  شعب، 
متمرکز اسناد مخاطبان سازمان اعلام کرد و گفت: 
الکترونیک  پرونده  و  بیمه شدگان  پرونده  انتقال 
به  آن  بیمه شدگان  مبحث  و  آغاز  است  سال  چند 
و  درآمد  بحث  در  حاضر  حال  در  و  رسیده  اتمام 
ادامه  هستیم.کلانتری  کار  انجام  حال  در  وصول 
 eservices از طریق  می توانیم  راحتی  به  امروز  داد: همچنین 
و  مشاهده  را  خود  بیمه ای  سوابق  من«  »تامین  اپلیکیشن  و 
درخواست انتقال سوابق، برقراری بازنشستگی و ... را داشته 
کردن  مکانیزه  غیرحضوری،  امکانات  این  لازمه  که  باشیم 
فرآیندها بود که گام به گام صورت گرفت و امروز می توانیم 
خود را با ۱۰ـ ۱۵ کشوری که حرفی برای گفتن در این زمینه 

دارند، مقایسه کنیم.
رایزنی با سازمان امور مالیاتی در راستای ایجاد درگاه 

مشترک جهت پرداخت حق بیمه و هزینه مالیات
راه اندازی آزمایشی سامانه متمرکز دریافت لیست حق بیمه/ 

رفع مشکلات برقراری استحقاق درمان با این سامانه
مدیر عامل شرکت مشاور مدیریت و خدمات ماشینی تامین 
همچنین از رایزنی با سازمان امور مالیاتی در راستای ایجاد 
مالیات  هزینه  و  حق بیمه  پرداخت  منظور  به  مشترک  درگاه 
اندازی  راه  با  همسو  و  همزمان  گفت:  همچنین  و  داد  خبر 
پروژه لیست مشترک بیمه و مالیات، »سامانه متمرکز دریافت 
پیاده سازی و  نیز توسط شرکت در دست  بیمه«  لیست حق 
به صورت  بیمه  حق  لیست  وجوه  سامانه  این  در  اجراست. 
محض  به  بنابراین  می شود؛  دریافت  کارفرمایان  از  خط  بر 
واریز حق بیمه، استحقاق درمان بیمه شدگان کارگاه  مربوطه 
پرداخت  قبلی  سامانه های  در  صورتیکه  در  می شود.  برقرار 
انجام  بیمه  لیست حق  دریافت  با  همزمان  لزوما  لیست  وجه 
نمی شد که این امر باعث بروز مشکلاتی برای بیمه شدگان 
آن کارگاه در زمینه استحقاق درمان می شد. در حال حاضر 
پایلوت  به صورت  بیمه  حق  لیست  دریافت  متمرکز  سامانه 
است  انجام  حال  در  تهران   ۳۳ و   ۹  ،  ۱۶  ،۱۳ شعبه   ۴ در 
سایر  به  مذکور،  شعب  در  لازم  آزمونهای  انجام  از  بعد  و 
متمرکز  سامانه  اجرای  اهداف  از  یکی  می یابد.  تعمیم  شعب 
است  حق بیمه ها  لیست  هوشمندسازی  بیمه،  حق  دریافت 
فرایند محاسبه  تمامی  متمرکزسازی  راستای  در  مهم  این  که 
شده  اجرا  کارفرمایان  بیمه  حق  لیست  پرداخت  و  دریافت 
اجرای  با  کرد:  اظهار  نیز  خصوص  این  در  کلانتری  است، 
سایر  و  بیمه  حق  لیست  پردازشهای  پس  این  از  پروژه  این 
از  کارفرمایان  از  بیمه  حق  لیست  دریافت  نظیر  فرآیندها 
صورت  به  اجتماعی،  تامین  شعب  در  شده  توزیع  حالت 
از  پروژه  این  اجرای  می شود.  انجام  هوشمند  و  متمرکز 
انباشت بدهی کارفرما جلوگیری کرده و فرایند پرداختها را 
تسهیل می کند. همچنین همزمان ضمن کاهش چشمگیر حجم 
کار همکاران واحدهای درآمد شعب، اجرای منظم، به  هنگام 
از طرفی  را موجب می شود؛  انسانی  نیروی  بدون دخالت  و 
حجم زیادی از اعتراضات ورودی به هیئت های رسیدگی به 
شکایات را نیز کاهش می دهد. هم اکنون لیست هوشمند نیز 
همزمان با سامانه متمرکز دریافت حق بیمه در چهار شعبه ۳۳ 
و ۱۳ غرب تهران و ۱۶ و ۹ شرق تهران به صورت پایلوت 

اجرا شده است.

پاسخ برگ های  الکترونیکی  تصحیح  معلمان  و  دانش آموزان   
جهت  در  دولت  مثبت  گام  را   ۱۴۰۲ خرداد  نهایی  آزمون 
که  معتقدند  و  می دانند  جامعه  در  آموزشی  عدالت  رعایت 
هویت  بودن  ناشناس  و  مصحح  سه  یا   ۲ توسط  تصحیح 
دانش آموز می تواند امنیت نمرات را افزایش دهد. امتحانات 
نمرات  تاثیر  دلیل  به  دوازدهمی  دانش آموزان  امسال  نهایی 
شد،  برگزار  گذشته  سال های  از  متفاوت تر  نهایی  امتحانات 
اعلام  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای   ۸۴۳ مصوبه  اساس  بر 
 ۴۰ به   ۱۴۰۲ تحصیلی  برای سال  تحصیلی  سابقه  شده سهم 
درصد تاثیر قطعی رسید که به همین منظور شیوه ای متفاوت 
شد.در  گرفته  بکار  نهایی  امتحانات  برگه های  تصحیح  برای 
افراد  و  دانش آموز   ۴۶۵ هزار   ۹۱۴ امسال  نهایی  امتحانات 
دوازدهم  پایه  نهایی  آزمون های  در  تحصیلی  سوابق  برای 
نفر   ۱۲۱ هزار   ۵۳۴ تعداد،  این  از  که  بودند  کرده  شرکت 
این  از  هستند.  پسر  آموز  دانش  نفر   ۳۴ هزار   ۳۸۰ و  دختر 
روزانه  آموزان  دانش  نفر   ۶۲۴ و  هزار   ۵۹۵ آماری  جمعیت 
افرادی هم  و  بزرگسال  آموزان  دانش  نفر  و ۳۱۸ هزار ۸۴۱ 
کردند  شرکت  نهایی  آزمون  در  ترمیم  و  سابقه  ایجاد  برای 
که در خرداد ۱۴۰۲ کلیه حوزه های تصحیح به منظور حفظ 
ایمنی نمرات و رعایت اطمینان آنها به صورت الکترونیکی و 

پاسخ برگ دانش آموزان نیز کاملا شخصی سازی شد.
براین اساس قرار است که از امسال به بعد، تصحیح اوراق 
به صورت دستی  دیگر  و  باشد  الکترونیکی  نهایی  امتحانات 
انجام نخواهد شد و برگه امتحان بدون نام و بدون مشخص 
در  دیگر  استان های  از  حتی  مصححان  توسط  ناحیه،  بودن 
سیستم، تصحیح و ثبت شده و برای تصحیح دوم به همکاری 

دیگر ارجاع می شود که از نمره قبلی اطلاع ندارد.
در این فرآیند، اگر نمره ۲ تصحیح تا ۲۵ صدم نزدیک بود، 
باشد  نمره  یک  از  بیش  اختلاف  اگر  اما  می شود  نهایی  ثبت 
به  امتحانی  برگه  و  گرفت  خواهد  صورت  سوم  تصحیح 
مصحح سوم ارجاع داده می شود که در این راستا نکته قابل 
توجه این است که جمع برگه هر صفحه امتحانی را سامانه 

انجام می دهد و نمره نهایی را جمع بندی و اعلام می کند.
در واقع با توجه به اینکه این نمرات در پذیرش دانش آموزان 
تصحیح  دارد،  مستقیم  تاثیر  عالی  آموزش  مراکز  در 
عدالت  توسعه  زمینه ساز  نهایی،  امتحانات  الکترونیکی 
آموزشی محسوب می شود.با توجه به این شیوه دانش آموزان 
دبیران  چراکه  ندارند  را  خود  نمره   سلیقه ای  دریافت  دلهره 
رئیس حوزه  توسط  که  کاربری  ایجاد کد  از  تخصصی پس 
تصحیح انجام می شود، با مشاهده تصویر پاسخ برگ ها اقدام 
به تصحیح اوراق امتحانی می کنند و همچنین فرآیند اسکن، 
بارگذاری و تصحیح پاسخ برگ ها توسط نرم افزارهای تحت 

مدیریت وزارت آموزش و پرورش در حال انجام است.
طراحی  معلمان  حتی  و  دانش آموزان  از  برخی  که  هرچند 
از  پیچیده تر  و  مفهومی  بسیار  را  نهایی  امتحانات  سئوالات 
به  نسبت  اکثریت  اما  دانستند  درس  کلاس های  در  تدریس 

نمرات خود و تصحیح الکترونیکی رضایت داشتند.
اکثریت معلمان و دانش آموزان تصحیح الکترونیکی امتحانات 
را راهی برای حفظ سلامت و امنیت امتحانات نهایی دانستند 
دریافت  عادلانه  را  نمرات  که  داشتند  را  اطمینان  این  و 
درباره  انسانی  علوم  رشته  دانش آموزان  از  کرده اند.یکی 
تصحیح الکترونیکی امتحانات به خبرنگار ایرنا گفت: هرچند 
که سئوالات دشوار بود اما خوبی امتحانات نهایی این است 
تصحیح  الکترونیکی  صورت  به  را  امتحان  برگه های  که 

می کنند.
هیچ کس  که  دارد  وجود  اطمینان  این  اکنون  افزود:  وی 
کند  زیاد  یا  کم  را  مطلبی  من  امتحانی  برگه  در  نمی تواند 
در  مصححان  توسط  ناشناس  صورت  به  اینکه  همچنین  و 
استان های دیگر تصحیح می شود. این موضوع به من اطمینان 

می دهد که نمره ام عادلانه است.
تصحیح  درباره  ریاضی  رشته  دانش آموزان  از  دیگر  یکی 
الکترونیکی برگه های امتحانی گفت: پیش از امتحانات نهایی 
سلیقه ای  را  ما  برگه های  اگر  که  داشت  وجود  نگرانی  این 
تصحیح کنند، در کنکور عقب می افتیم اما اکنون با تصحیح 

الکترونیکی این اطمینان وجود دارد که عدالت رعایت شده 
است.وی افزود: من به سطح دشواری سوالات با توجه به ۲ 
سال آموزش مجازی در دوران کرونا انتقاد دارم اما تصحیح 
جهت  در  مثبت  اقدام  یک  امتحانی  برگه های  الکترونیکی 
علوم  رشته  دانش آموز  می شود.یک  عدالت محسوب  رعایت 
امتحانی  برگه های  الکترونیکی  تصحیح  درباره  هم  تجربی 
مانند  امتحانی  برگه های  الکترونیکی  با تصحیح  دولت  گفت: 
آزمون کنکور این اطمینان را در ما ایجاد کرد که امتحانات 
ما  حق  در  و  می شود  برگزار  اطمینان  و  سلامت  با  نهایی 
از  یکی  به  من  افزود:  است.وی  نگرفته  صورت  اجحافی 
نمره  دوباره  تصحیح  از  پس  و  زدم  اعتراض  خود  نمره های 
مناسب خودم را دریافت کردم و به نظرم این شیوه می تواند 
در آینده هم موجب رضایت سایر دانش آموزان باشد.یکی از 
برگه های  الکترونیکی  تصحیح  درباره  دوازدهم  سال  معلمان 
امتحان  امتحانات نهایی گفت: وقتی اعلام کردند که نمرات 
نهایی در پذیرش در دانشگاه تاثیر مستقیم دارد، در وهله اول 
همه نگران شدیم اما وقتی شیوه مناسب تصحیح الکترونیکی 
را ایجاد کردند که نام و مشخصات دانش آموز قابل شناسایی 
نیست و مصححان در استان های مختلف برگه ها را تصحیح 
شاید  مواقعی  در  افزود:  شد.وی  راحت  خیالمان  می کنند، 
اما  باشد،  تشریحی  برگه های  کردن  تصحیح  سلیقه ای  امکان 
این شیوه و راهنمای تصحیح توسط چند  به  با توجه  اکنون 

عدالت را برقرار می کند.
۹۴ درصد همبستگی در تصحیح اول و دوم

تضمین  و  ارزشیابی  مرکز  رئیس  زارعی  محسن  همچنین 
نحوه  درباره  مرداد   ۲۴ پرورش روز  و  آموزش  نظام  کیفیت 
تصحیح سؤالات توسط مصححان گفت: در امتحانات امنیت 
در طراحی، طراحی آزمون با استفاده از بانک سوال، ارسال 
سوالات به صورت امن، با دقت، صحت و در زمان مشخص، 
شیوه مناسب و یکسان برگزاری آزمون، امکانات و تجهیزات 
مناسب ساخت  و عادلانه و شیوه  مناسب  نمره دهی  مناسب، 

نمرات مقیاس مورد توجه قرار گرفت.

راه اندازی سامانه دریافت آنلاین »لیست حق بیمه«
 رفع مشکلات برقراری استحقاق درمان بیمه شدگان

تصحیح الکترونیکی امتحانات نهایی، گامی در مسیر عدالت آموزشی

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی:

امکان پوشش بیمه ای ۵ میلیون 
شاغل بدون بیمه  را داریم

 مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی گفت: در توسعه پوشش بیمه 
نیز هنوز جای کار زیادی وجود دارد چون بیش از پنج میلیون 
نفر شاغل بیمه نشده در حوزه مشاغل فضای مجازی وجود دارند 

که می توان به این افراد پوشش بیمه ای ارائه داد.
میرهاشم موسوی در نشست با اعضای هیات رئیسه انجمن صنفی 
کارفرمایی کارگزاری های رسمی سازمان تأمین اجتماعی اظهار 
افراد  بزرگ  رقم  این  از  بخشی  می توانند  کارگزاری ها  داشت: 
این  کنند.  تأمین اجتماعی  مجموعه  وارد  را  نشده  بیمه  شاغل 
اتفاق بزرگی هم برای تأمین اجتماعی و هم برای کارگزاری ها 

خواهد بود.
۵۷ خدمت تأمین اجتماعی به صورت غیرحضوری است

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی رویکرد کلان این سازمان را 
تأمین اجتماعی  هوشمندسازی  و  غیرحضوری  خدمات  توسعه 
اعلام کرد و گفت: به طور قطع باید به سمت هوشمندسازی و 
کاهش مراجعه مردم حرکت کنیم. کارگزاری ها اگر می خواهند 
از این پس در این حوزه فعال باشند باید سازوکارهای خود را 
به روزرسانی کرده و توانمندی و ظرفیت خود را در بستر ارائه 

خدمات غیرحضوری و هوشمندسازی تقویت کنند.
کرده  تغییر  تأمین اجتماعی  سازمان  در  خدمات  ارائه  شرایط 
اما  با طرح ۳۰۷۰ آغاز شد  الکترونیک سازمان  است. خدمات 
مورد   ۵۷ از  بیش  به  غیرحضوری  سرویس های  تعداد  اکنون 
رسیده و موارد نیاز به مراجعه حضوری به شعب و کارگزاری ها 
غیرحضوری،  خدمات  توسعه  ادامه  است.  یافته  کاهش  بسیار 
و  شعب  که  است  طبیعی  و  است  سازمان  آتی  حرکت  مسیر 
کارگزاری های ما متأثر از این تغییرات هستند و باید خود را با 

این تغییر و تحولات سازگار کنند.
استفاده  به  نگهداشت و کمک  بر حفظ و  ما  مبنای  افزود:  وی 
ظرفیت  این  کردن  فعال  برای  اما  کارگزاری هاست،  ظرفیت  از 
این  بر  کنیم.  پیدا  مناسب  راهکارهای  باید  متقابل،  همکاری  و 
صنفی  انجمن  پیشنهادهای  بررسی  و  دریافت  برای  اساس 

کارگزاری ها آماده هستیم.
مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به وجود متقاضیانی 
برای دریافت مجوز تأسیس کارگزاری های جدید رسمی، این 
به  کمک  برای  حوزه  این  ظرفیت  از  نشانه ای  را  درخواست ها 
کارهای  از  بخشی  افزود:  و  دانست  تأمین اجتماعی  سازمان 
خلاقیت  و  نوآوری  دنبال  به  زمینه  این  در  و  است  جدید  ما 
و ایده های جدید هستیم و ترجیح می دهیم تا کارگزاری ها در 
عرصه تغییرات جمعیتی، خدمات جدیدی ارائه کنند. به عنوان 
هم  جدی  مسئله ای  و  موضوع  به زودی  سالمندی  پدیده  نمونه 
برای حکمرانی در سطح کلان و هم برای سازمان تأمین اجتماعی 
که بیش از ۵۰ درصد جامعه را تحت پوشش دارد، خواهد بود. 
به این مسائل و الزامات آن می توان به عنوان مسائل نوپدید، فکر 
کرد و کارگزاری ها می توانند طرح های جدید در این حوزه ها 

ارائه کنند.
به  اجتماعی  تأمین  خدمات  برون سپاری  آمادگی 

کارگزاری ها را داریم
براساس  را  سازمان  خدمات  داریم  آمادگی  گفت:  موسوی 
به کارگزاری های  قیمت تمام شده خدمات در داخل سازمان، 
برون سپاری کنیم؛ اما این را باید در نظر داشت که ما در حال 
کم کردن هزینه تمام شده خدمات، افزایش بیمه شده ها و توسعه 
و  هستیم  ارتباطی  فناوری های  و  الکترونیک  خدمات  بستر 

خودبه خود قیمت تمام شده خدمات ما کاهش خواهد یافت.
آن  برابر  در  مقاومت  و  پذیرفت  باید  را  تغییرات  افزود:  وی 
تقویت  و  حفظ  باید  کارگزاری ها  جاهایی  در  ندارد.  فایده ای 
اما  کنند.  ارائه  بیشتری  تا خدمات  کرد  آنها کمک  به  و  شوند 
تعداد  و  ندارد  اقتصادی  توجیه  کارگزاری  که  هم  جاهایی  در 
بیمه شده ها و فعالیت های کسب  وکار کم است، شاید بهتر باشد 

فعالیت کارگزاری را متوقف کرد.
به  که  را  خدماتی  تعداد  و  نوع  باید  کرد:  تصریح  موسوی 
توسعه  ما  رویکرد  دهیم.  افزایش  شده،  واگذار  کارگزاری ها 
باشد  امکان پذیر  قدر  زمینه هر  این  در  بیمه ای است و  پوشش 
به  نسبت  مانده  زمین  بر  وظیفه  هم  چون  کنیم؛  فعالیت  باید 
پایداری  منبع  هم  و  است  جامعه  آحاد  به  ببمه  پوشش  توسعه 
در  کشفی  بازرسی های  افزود:  بود.وی  خواهد  صندوق  برای 
اولویت ماست و می توانیم آن را با رعایت مقررات قانونی به 
کارگزاری ها واگذار کنیم. حتی بخشی از کارها مثل حسابرسی 
را هم شاید بتوانیم واگذار کنیم، چون ظرفیت و توان موسسه 
سازمان  نیست.مدیرعامل  ما  نیاز  همه  پاسخگوی  حسابرسی 
کارگزاری ها  مخاطبان،  و  مردم  افزود:  همچنین  تأمین اجتماعی 
آنها  همیشه  و  نمی بینند  تأمین اجتماعی  سازمان  از  مستقل  را 
بنابراین  می کنند  خطاب  تأمین اجتماعی«  »کارگزاری  را 
کارگزاری ها همیشه باید شفافیت و سلامت کار و ادای حق را 
سرلوحه کارهایشان قرار بدهند تا در نهایت کار مردم به درستی 

انجام شود و رضایت مخاطبان جلب شود.

نگرانی از افزایش موارد وبا در آستانه پاییز
 آماده باش دانشگاه ها تا پایان مهرماه

رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت با اعلام 
نگرانی از افزایش موارد وبا در آستانه فصل پاییز، از آماده باش 
دانشگاه های علوم پزشکی تا پایان مهرماه به منظور برخورد با 
موارد احتمالی این بیماری خبر داد.دکتر شهنام عرشی گفت: در 
آستانه فصل پاییز بویژه در شهریور ماه نگرانی ما از شیوع وبا 
افزایش می یابد چرا که به شکل سنتی و به دلایل مختلف در این 
ماه  شیوع بیماری اتفاق می افتد؛ هرچند که هنوز مشکلی خاصی 
نداشته ایم.وی با تاکید بر لزوم رعایت نکات بهداشتی در تغذیه 
در تجمعات، اظهار کرد: توصیه ما این است که افراد از مواد 
غذایی خام استفاده نکنند و ترجیحا در جایی که از شست وشوی 
کاهو و صیفی جات مطمئن نیستند از مصرف سالادها خودداری 
کنند.عرشی با اشاره به اهمیت مصرف آب سالم در پیشگیری 
از بیماری های منتقله از آب و غذا و از جمله وبا، تصریح کرد: 
افراد حتما باید از آب لوله کشی یا بطری شده استفاده کنند. با 
حاد  بیماری های  مشکل  که  هستیم  امیدوار  مسائل  این  رعایت 
اسهالی در افراد به حداقل برسد.او با بیان اینکه نگرانی از شیوع 
افراد  کرد:  تاکید  نیست،  خارجی  سفرهای  به  منحصر  تنها  وبا 
را  بهداشتی  نکات  باید  نیز  خود  داخلی  تابستانی  سفرهای  در 
وزارت  واگیر  بیماری های  مدیریت  مرکز  کنند.رییس  رعایت 
بهداشت، ادامه داد: با شروع فصل گرما یعنی از خردادماه در 
تمام دانشگاه های علوم پزشکی کشور مرتبا نمونه گیری و کشت 
به  و  می شود  انجام  وبا  میکروب  نظر  از  اسهالی  موارد  برخی 
محض مثبت شدن پاسخ تست ها، بلافاصله اقدامات پیشگیری 
کننده آغاز می شود. اوایل امسال چند مورد محدود از وبا داشتیم 
که همگی وارده از کشورهای پاکستان و افغانستان بودند اما تا 

پایان مهرماه دانشگاه های ما در حالت آماده باش هستند.
شدت  به  و  عفونی  حاد  اسهالی  بیماری  یک  وبا  افزود:  وی 
مسری است که به دنبال خوردن آب یا غذای آلوده به باکتری 
درمان  موقع  به  که  صورتی  در  و  می شود  ایجاد  »ویبریوکلرا« 
نشود، موجب کم آبی شدید بدن شده و منجر به مرگ انسان 
می شود.او تاکید کرد: این میکروب از طریق مدفوع انسان دفع 
شده و می تواند موجب آلودگی آب و مواد غذایی شود. استفاده 
دست  بهداشت  رعایت  و  مدفوع  بهداشتی  دفع  سالم،  آب  از 
مهم ترین راه های پیشگیری و کنترل بیماری های منتقله از آب و 

غذا از جمله وبا است.

اگر کودک شما پس از تلاش های شبانه روزی شما همچنان کم 
او می  نگران  ندارد،  یا غذاهای خود را دوست  غذا می خورد 

شوید؟ این کار او شما را سردرگم و کلافه می کند؟
واقعیت این است که ما علیرغم نیت خوبمان، فقط غذا خوردن 
او را با اعمال فشار و کنترل گری بدتر می کنیم. مطالعات اخیر 
نشان می دهد که رفتار بزرگسالان، اینکه چگونه با غذا خوردن 
فرزندان و رفتار خودمان برخورد می کنیم، ارتباط زیادی با آنچه 

بچه ها می خورند دارد.
۱. الگوی خوبی باشید

اولین کاری که می توانید انجام دهید تا به بچه هایتان کمک کنید 
خوب غذا بخورند این است که خودتان خوب بخورید! به گفته 
کند،  می  مطالعه  پرخاشگر  رفتارهای  مورد  در  که  کائور،  جین 
بزرگسالانی که از انواع غذاهای مغذی در محیطی شاد لذت می 
برند، نسبت به بزرگسالانی که دائماً رژیم می گیرند یا پرخوری 
در  را  ها  بچه  و  کنند  می  خودداری  سبزیجات  از  یا  کنند  می 
هنگام خوردن وعده های غذایی تنها می گذارند، به احتمال زیاد 

فرزندانی با نگرش سالم نسبت به غذا خوردن دارند.
۲. اعمال فشار بیش از حد را کنار بگذارید

کارشناسان هر نوع رفتار اجباری والدین را نادرست می دانند. 
الین ساتر، متخصص تغذیه و خانواده درمانگر مدیسون، می گوید: 
»حتی اگر بچه ها با اصرار شما غذای خود را بخورند، احتمالًا 
وقتی فرصت پیدا کنند از خوردن آن اجتناب می کنند.« به علاوه، 
فشار باعث می شود که غذا خوردن به یک مشکل کنترلی تبدیل 
شود چرا که این دیگر در مورد غذا نیست، بلکه در مورد نیاز 

کودک به خودمختاری است.
اگر نوزادان وعده های غذایی خود را نمی خواهند، والدین گاهی 
اوقات سعی می کنند غذا را کم کنند. برایان ورتابدیان، متخصص 
گوارش کودکان در هیوستون می گوید: »بافت های جدید غذا 
به  غذاخوری  قاشق  چهار  یا  سه  شوند.  نمی  پذیرفته  بلافاصله 
کودک غذا بدهید، بگذارید آن را روی پیش بند بریزند و قاشق 
را کنار بگذارید. برخی از نوزادان با پوره های خانگی بهتر عمل 
می کنند که امکان تغییرات بسیار تدریجی بافت را فراهم می کند. 
هنگامی که بچه ها بتوانند خودشان غذا بخورند، کار شما راحت 
تر نیز می شود. چرا که والدین مسئول آنچه برای خوردن ارائه می 
شود و نحوه ارائه آن هستند و بچه ها مسئول مقدار و حتی این 

هستند که دوست دارند غذا بخورند یا خیر.
3. پاداش معقولی در نظر بگیرید

ارائه کیک به کودکانی که کلم بروکلی خود را می خورند، در 
واقع شکل دیگری از فشار است و به تنش موجود می افزاید و در 
واقع علاقه آنها به کلم بروکلی را بیشتر نمی کند در واقع ممکن 
است اثر معکوس داشته باشد. مشکل دیگر نیز این است که وقتی 
پاداش خوردن یک بروکلی دسر می شود، پیام اشتباهی درباره 
آنچه ارزش خوردن دارد ارسال می کند. یعنی برای او شیرینی 

ها ارزش بیشتری نسبت به گوشت و سبزیجات پیدا می کنند.
با ارائه میوه از مشکل جلوگیری کنید یا پاداش معقولی در نظر 
بگیرید. کودکی که تشنه هیچ انتخاب سالمی نیست، نباید تشنه 

شیرینی هم باشد.
۴. خیلی زود ناامید نشوید

زیرا  کبابی می چسبند  پنیر  و  مرغ  ناگت  به  والدین  از  بسیاری 
برای خوردن  می خورند.  بدون شکایت  بدون  را  آنها  فرزندان 
شود.  اعمال  شما  کار  روال  در  تنوعی  باید  متنوع،  غذاهای 
جدید  غذای  یک  پذیرش  برای  باشید.  داشته  صبر  و  استقامت 
توسط کودک، لازم است چندین بار امتحان کنید. شما باید غذا 
را با این توقع که کودک آن را بالاخره می خورد، به او بدهید. به 
دنبال مواردی باشید که نشان می دهد کودک دزدکی به سراغ غذا 
می رود: تماشای خوردن آن، گذاشتن آن در بشقاب، گذاشتن آن 

در دهان و بیرون آوردن آن.
۵. منوی مشخصی داشته باشید

گرفتار شدن در دام تهیه چیزی متفاوت برای هر یک از اعضای 
را  غذایی  عادات  این  اما  است.  اجتناب  غیرقابل  امری  خانواده 
بهبود نمی بخشد و باعث کاهش زمان و انرژی می شود. درعوض، 
انتخاب های محدودی در رابطه با آنچه که بقیه اعضای خانواده 
می خورند ارائه دهید. برای مثال، اگر ساندویچ می خورید، بچه 
ها می توانند بین بوقلمون و کره بادام زمینی یکی را انتخاب کنند. 
در برنامه ریزی منو دقت کنید. همیشه باید حداقل یک مورد غذا 

روی میز باشد که کودک آن را بشناسد و دوست داشته باشد.
6. اندازه وعده کودک، متناسب با سن اوست

انجمن رژیم غذایی آمریکا در شیکاگو می گوید ما گاهی فراموش 
بنابراین اندازه ی وعده  می کنیم که کودکان کوچک هستند و 
کودک  برای  زیاد  غذای  باشد.  تواند  می  کم  نیز  آنها  غذایی 
ترسناک و دلسرد کننده است - و برای والدینی که حتی وقتی 
کودک همه چیز را امتحان کرده است، بشقاب پر را می بیند ناامید 
کننده می شود. از مقادیر کم شروع کنید و به یاد داشته باشید که 

خوردن مقادیر کم لوبیا سبز نیز بهتر از نخوردن آن است.
۷. زیاده روی در آب میوه و تنقلات به ضرر کودک تمام می شود

برخی از کودکان در تمام طول روز کلوچه، کراکر و سایر تنقلات 
کودک  سالم  تغذیه  با  عادت ها  این  از  کدام  هیچ  خورند.  می 
ارتباطی پیدا نمی کند، زیرا بچه ها تنها یک وعده یا میان وعده 
اشتباهی را می خورند و پس از آن که زمان خوردن وعده های 

غذایی اصلی می رسد،خواستار گزینه های سالم تر نیستند.
دکتر ورتابدیان می گوید لازم نیست که تنقلات و نوشیدنی ها 
را به طور کامل قطع کنید؛ در عوض، والدین باید به تنقلات به 
عنوان فرصتی برای ارائه جایگزین های غذایی یا طعم های جدید 
نگاه کنند. زمان میان وعده را به یک روتین خاص تبدیل کنید؛ 

چند گزینه سالم را در ساعات خاصی از روز به کودک بدهید.
۸. تأکید بیش از حد بر آراستگی کودک را کنار بگذارید

ذائقه تنها یکی از راه هایی است که کودکان خردسال در مورد 
انتخاب وعده های غذایی خود یاد می گیرند. تغذیه یک تجربه 
چندحسی است. یک تازه خوار که هرگز اجازه ندارد با غذا بازی 
کند، به اندازه کسی که لذت له کردن موز و خرد کردن کراکر را 

می داند، از آن لذت نمی برد.
۹. طبع کودک را بپذیرید

باشند.  همه یاد نخواهند گرفت که هر غذایی را دوست داشته 
برخی از افراد فقط برخی الز طعم ها را دوست دارند. همچنین 
ترس طبیعی از چیزهای جدید )»نوفوبیا«( وجود دارد که در طول 
سال های پیش دبستانی رایج تر است. دکتر برچ می گوید: »والدین 
اما در واقع کاملا طبیعی است.  آن را به سختی تعبیر می کنند، 
نئوفوبیا غذایی در برخی از بچه ها قوی تر از سایرین است که 

بیشتر به دلیل تفاوت های خلقی آنها است.
۱۰. نگرانی بیش از حد را کنار بگذارید

حتی کودکانی که به نظر می رسد با ماکارونی و پنیر زندگی می کنند، 
ممکن است آنطور که مادران و پدران فکر می کنند ضعیف غذا 
نخورند. دکتر ورتابدیان می گوید: »والدین به کودکان برچسب 
»خوش غذا یا بد غذا« می زنند. در واقع بسیاری از این کودکان در 
 واقع کاملًا عادی هستند و بسیاری با افزایش سن بهبود می یابند.

۱۰ اشتباه بزرگ در تغذیه کودکان 
که والدین مرتکب می شوند
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نوسازی مسکن روستایی و هزار راه رفته دولت سیزدهم
 نوسازی 280 هزار واحد روستایی

مهار رشد تورم و ثبات بازار ارز با اجرای سیاست تثبیت اقتصادی محقق شد

ارائه آموزش های مهارتی به ۲ میلیون و ۸۰۰ هزار نفر در دولت سیزدهم

 نوسازی مسکن روستایی از آن دسته طرح هایی بود که در 
آسیب پذیر  به  توجه  با  که  بود  مانده  مغفول  قبل  دولت های 
و  سیل  مانند  احتمالی  حوادث  برابر  در  واحدها  این  بودن 
زلزله شاهد خسارت های جانی و مالی زیادی در این بخش 
بودیم، اما دولت سیزدهم برای اجرای آن تلاش کرد به طوری 
که در ۲ سال گذشته ۲۸۰ هزار واحد روستایی نوسازی شد. 
بازارهای کشور،  بازار مسکن به عنوان یکی از متلاطم ترین 
به  که  سال هایی  است،  گذاشته  سر  پشت  را  بدی  سال های 
ساخت  به  بخشی  رونق  برای  قبل  دولت  اهتمام  عدم  دلیل 
و عرضه مسکن، به یک معضل به خصوص برای دهک های 

پایین جامعه تبدیل شد.
از  دولت  این  اما  رسید  سیزدهم  دولت  به  شوم  میراث  این 
طرح های  قالب  در  تا  کرد  تلاش  نخست  روزهای  همان 
تا  ملی  نهضت  قالب  در  گرفته  مسکن  تولید  از  مختلف 
ازجمله  مختلف  روش های  از  فرسوده  بافت های  نوسازی 
کم  سودهای  با  تسهیلات  پرداخت  رایگان،  زمین  اعطای 
مشکل  این  خصوصی  بخش  و  انبوه سازان  کردن  سهیم  و 

باقی مانده از دولت قبل را حل و به سامان برساند.
واحدهای  کل  به  نسبت  مقاوم  مسکن  سهم  افزایش 

روستایی از ۵ درصد به ۵۳
نه تنها در سال های قبل هیچ  اما یکی دیگر از طرح هایی که 
به آن پرداخته  بلکه فقط در کاغذ  به آن نشده بود،  توجهی 
بود.  روستایی  مسکن  سازی  مقاوم  و  نوسازی  بود،  شده 
و  نوسازی  مسکن،  تولید  کنار  در  دولت  اساس  همین  بر 
مقاوم سازی مسکن روستایی نیز در سرفصل برنامه های خود 
قرار داد که این اقدام موجب شد تا سهم مسکن مقاوم نسبت 
به ۵۳  با حمایت دولت سیزدهم  به کل واحدهای روستایی 
درصد تا اوایل تابستان برسد، این در حالی بود که این رقم 

در سال ۸۴ تنها پنج درصد بود.
نوسازی ۲۸۰ هزار واحد روستایی در دولت سیزدهم

حمایت های  با  روستایی  واحد  هزار   ۲۸۰ حدود  تاکنون 
صورت گرفته دولت نوسازی شده است، این در حالی است 
مسکن  بنیاد  روستایی  مسکن  و  بازسازی  معاون  گفته  به  که 
انقلاب اسلامی در سال ۸۴ از ۵ میلیون و ۶۰۰ هزار واحد 
مسکن روستایی، تنها ۵ درصد از آن مقاوم سازی شده بود که 

امروز این رقم به بیش از ۵۳ درصد رسیده است.
افزود:  ایرنا  اقتصادی  با خبرنگار  مجید جودی در گفت وگو 
به همت دولت سیزدهم تاکنون ۲۸۰ هزار مقاوم سازی شدند 

که با حمایت های دولت می توانیم ادعا کنیم که تا سال ۱۴۱۰ 
دیگر مسکن غیر مقاوم روستایی نخواهیم داشت.

وی با بیان اینکه مقاوم سازی خانه های روستایی از دی سال 
گذشته روند بسیار خوبی به خود گرفته است، اظهار داشت: 
آن  کنار  در  و  واحدها  این  نوسازی  برای  اعتبار  ابلاغ  با 
به دولت های گذشته در  نسبت  حمایت های دولت سیزدهم، 

این رابطه در یک مسیر بهتری قرار خواهیم گرفت.
مسکن  واحد  هزار   ۲۰۰ نوسازی  ابلاغ  به  اشاره  با  جودی 
روستایی در سال ۱۴۰۱ گفت: این در حالی است که ۲۱۰ 
هزار واحد برای دریافت تسهیلات به بانک های عامل معرفی 
قرارداد  انعقاد  مرحله  به  واحد  هزار   ۱۶۰ تعداد  این  از  که 

رسیده و عملیات اجرایی آنها شروع شده است.
ابلاغ اعتبار نوسازی مسکن روستایی تا ۱۰ روز آینده

وی با بیان اینکه مابقی واحدهای ابلاغی سال گذشته تا پایان 
خاطرنشان  می شود،  آغاز  آنها  اجرایی  عملیات  شهریورماه، 
کرد: سهم نوسازی مسکن روستایی در سال ۱۴۰۲ نیز ۲۰۰ 
هزار واحد دیگر است که پس از ابلاغ اعتبار از سوی دولت 
در ۱۰ روز آینده، ۵۰ هزار پرونده به بانک ها برای دریافت 

تسهیلات معرفی خواهند شد.
واحدهای  مابقی  امسال  پایان  تا  اینکه  به  اشاره  با  جودی 
بانک ها  به  تسهیلات  دریافت  برای   ۱۴۰۲ با  مرتبط  ابلاغی 
معرفی می شوند، گفت: یکی دیگر از اقدامات دولت سیزدهم 
در حوزه مسکن روستایی، مقاوم سازی آنها در برابر حوادث 
حدود  گذشت  که  سالی  در  اینکه  وجود  با  است،  بوده 
حل  دولت  اینکه  به  توجه  با  اما  داشتیم  کوچک  حادثه   ۳۰
مشکلات مردم را در اولویت خود قرار داده است، به همین 
منظور حدود ۲۲ ستاد بازسازی در مناطقی که دچار آسیب 
واقع  سایه خوش  و  خوی  در  زلزله  شد.وی  تشکیل  شدند، 
گذشته  سال  حوادث  بزرگ ترین  از  را  هرمزگان  استان  در 
عنوان کرد و اظهار داشت: عملیات بازسازی در این مناطق 
هم اکنون به خوبی در حال پیشرفت است و پیش بینی بر این 
به  سرما  فصل  فرارسیدن  از  پیش  تا  عملیات  این  که  است 

نتیجه برسد.
بازسازی ۱۸ هزار واحد در خوی

انقلاب  مسکن  بنیاد  روستایی  مسکن  و  بازسازی  معاون 
در  واحد  هزار   ۱۸ بازسازی  اکنون  هم  داد:  ادامه  اسلامی 
واحد   ۲۰۰ و  هزار   ۲ آن  کنار  در  و  رسیده  پایان  به  خوی 
فیزیکی  پیشرفت  درصد   ۷۰ از  بیش  منطقه  این  در  احداثی 
رسیدن  از  پیش  تا  که  دارد  وجود  امیدواری  این  که  دارند 

فصل سرما، نوسازی و تعمیرات در خوی به پایان برسد.

 کارشناس اقتصادی با بیان اینکه هدف اجرای سیاست تثبیت 
اقتصادی توسط بانک مرکزی، مهار رشد تورم و عوامل موثر 
بر آن است که سبب ایجاد ثبات بازار ارز شد، گفت: ثبات 
بازار ارز در کوتاه مدت آرامش روانی و در بلندمدت رونق 

اقتصادی را برای کشور به دنبال دارد.
رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهور و اعضای 
هیأت دولت سیزدهم از عملکرد ۲ ساله خوب و قوی دولت 
به ویژه ثبات بازار ارز و بهبود شاخص های کلان اقتصادی 
تقدیر و تمجید کردند.»مسعود توکلی« ددرباره تمجید رهبر 
داشت:  اظهار  ارز  بازار  ثبات  و  سیزدهم  دولت  عملکرد  از 
یکی از دستوراتی که دولت سیزدهم از همان ابتدا به بانک 

مرکزی اعلام کرد کنترل نرخ ارز و نوسانات بازار بود.
این کارشناس اقتصادی گفت: عامل اصلی تغییرات نرخ ارز، 
تورم است و به عبارتی می توان گفت تفاوت بین نرخ تورم 

داخلی و آمریکا عامل نوسانات نرخ ارز )دلار( است.
وی با بیان اینکه بین نرخ ارز و تورم همبستگی مثبتی وجود 
دارد، افزود: نقدینگی و پایه پولی دو شاخص موثر بر تورم 
هستند و این شاخص ها در کنار تحولات سیاسی و انتظارات 
نوسان های  دیگر  سوی  از  می گذارد،  اثر  دلار  نرخ  بر  تورم 

نرخ ارز نیز بر تورم اثر می گذارد.
ارز  بازار  نوسانات  کنترل  برای  مرکزی  بانک  گفت:  توکلی 
و  تورم  مهار  نخست  می گرفت،  نظر  در  را  رویکرد  دو  باید 
را کاهش  نقدینگی  و  پولی  پایه  آن همچون  بر  موثر  عوامل 
روانی  فضای  و  تورمی  انتظارات  دیگر  سوی  از  و  می داد 
حاکم بر جامعه که متاثر از تغییرات نرخ دلار بود را کنترل 

می کرد.
توانست  مرکزی  بانک  کرد:  بیان  اقتصادی  کارشناس  این 
ارزی  متشکل  بازار  و  دهد  کاهش  را  پولی  پایه  و  نقدینگی 

و  دهد  توسعه  را  بود  شده  راه اندازی  گذشته  دولت  در  که 
سرفصل ها ارزهای خدماتی را به آن اضافه کند.

وی ادامه داد: با شروع به کار فرزین در بانک مرکزی، بازار 
دامنه  اعتبار  و  پول  شورای  و  یافت  گسترش  ارزی  متشکل 
آن  به  نیز  را  طلا  بازار  و  داد  گسترش  را  بازار  این  فعالیت 
تثبیت  سیاست های  اجرای  با  کرد:  تاکید  کرد.توکلی  اضافه 
بازار ارز هدف اصلی که مهار رشد تورم و عوامل موثر بر آن 

بود و همچنین انتظارات مردم از ارز محقق شد.
توکلی گفت: یک اصل اساسی در اقتصاد است که با پیشی 
نیز  تورم  و  می یابد  افزایش  قیمت ها  از عرضه  تقاضا  گرفتن 
متعادل  تقاضا  و  هنگامی که عرضه  اما  صعودی خواهد شد 

باشد تعادل بر بازار حاکم می شود.
وجود  تقاضا  دو  ارز  بازار  در  افزود:  اقتصادی  کارشناس 
و  قطعات  کالا،  واردکنندگان  که  واقعی  تقاضای  یکی  دارد 
مواد اولیه است و بخش دیگر متقاضیان ارز خدماتی هستند، 
ریسک،  پوشش  برای  که  وجود  هم  سومی  تقاضای  البته 
پوشش  را  تورمی  انتظارات  تا  می کنند  ارزی  سرمایه گذاری 
حوزه  دو  در  توانست  مبادله  مرکز  کرد:  تصریح  دهند.وی 
ورود کند؛ در بخش  تامین حداکثری ارز برای واردات کالا 
و مواد اولیه و افرادی که نیاز ارز خدماتی داشتند موفق بود 

و در نتیجه باعث شد بازار به آرامش برسد.
تکمیل  زمانی  مبادله  مرکز  بعدی  گام  در  داد:  ادامه  توکلی 
که  ریسک  پوشش  و  کند  منتشر  هم  را  ابزارها  که  می شود 
متقاضی سرمایه گذاری در حوزه ارز را پاسخ دهد و در کنار 
می شود  حاکم  ارز  بازار  بر  آرامش  سیاسی  خوب  خبرهای 
این  و  داشت  نوسان خواهد  در فضای کوچکی  ارز  نرخ  و 
با  اقتصادی  بود.کارشناس  خواهد  تورم  کنترل  برای  عاملی 
گفت:  تورم  مهار  در  مرکزی  بانک  سیاست های  به  اشاره 
مثبتی  پیامدهای  تورم  مهار  برای  سیاست گذاری ها  مجموع 
داشت و مهم ترین اثر آن این بود که برنامه ریزی برای فعال 
برای سرمایه گذار  ایمنی  فضای  و  می کند  را سهل  اقتصادی 

ایجاد می کند و اقتصاد به ثبات می رسد.

آگهی موضوع  ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره  140260318020004673  مورخ 1402/04/25 هیات 
و ساختمان های  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع  
کلاچای  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی   واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 
کندسر   بهرامیان  اسداله  آقای  متقاضی   بلامعارض  و  مالکانه  تصرفات 
و کدملی  رودسر  از  3 صادره  شناسنامه  شماره  به  اصغر    علی  فرزند 
خانه  یکباب  بر  مشتمل  زمین   یکقطعه  ششدانگ   در    2691318141

به مساحت 367/36 مترمربع  )کاربری مسکونی ( پلاک 32 فرعی از 
از  شده  خریداری  گیلان   29 بخش  کندسر  قریه  در  واقع  اصلی   37
مورد نسق مالک رسمی آقای علی اصغر بهرامیان  کندسر )نسق زارعی 
( محرز گردیده  شماره43973مورخ 1346/11/15دفتر خانه 60رشت 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شودو در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید  ظرف 

مدت یک ماه از تاریخ  تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع 
مذکور  مدت  انقضای  در صورت  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی 

وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک کلاچای

 خانم نر جس خلیلی نیای
 تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/29
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/06/13

م الف 950

بروجن  مردم  نماینده  جعفری   امیرقلی  حجت الاسلام 
درمجلس شورای اسلامی در نشست با خبرنگاران گفت : 
هرگونه انتقال آب بین حوضه ای بجز برای آشامیدن ممنوع و 
حتی برای آشامیدن هم با لحاظ حقوق مبدأ باید با تصویب 
شورای عالی آب باشد و برای مصرف غیرآشامیدنی به طور 
مطلق ممنوع است.وی با اشاره به اجرای طرح های انتقال 
آب بین   حوضه ای کشور به ویژه از چهارمحال و بختیاری به 
فلات مرکزی ایران در سال های گذشته گفت: اجرای این 
بروز  باعث  غیرکارشناسی  و  غیرعلمی  به صورت  طرح ها 

پدیده خشکسالی در این استان شده است.
جعفری افزود:حدود ۴۳ درصد صنعت استان یعنی ۲ واحد 
بزرگ فولاد سفیددشت و ورق خودرو، بزرگ ترین صنایع 
شهرستان  در  صنعتی  واحدهای  دیگر  و  استان  نساجی 
بروجن قرار دارد ولی چرخه بعضی از صنایع هنوز کامل 
مجلس  در  بروجن  شهرستان  مردم  است.نماینده  نشده 
وزارت  از  تفحص  و  تحقیق  یادآورشد:  اسلامی  شورای 
کشور  بین   حوضه ای  آب  انتقال  طرح های  بخش  در  نیرو 
قضاییه  قوه  به  و  شد  انجام  اسلامی  شورای  مجلس  در 
ارسال شده است.وی خاطرنشان کرد: تونل های کوهرنگ 
و  غیرعلمی  طرح های  نمونه های  از  بهشت آباد  و   ۲  ،۱
و  چهارمحال  از  بین   حوضه ای  آب  انتقال  غیرکارشناسی 
بختیاری به فلات مرکزی است و  در این طرح ها حتی یک 
لیتر آب برای مردم این استان به عنوان سرچشمه و استان 
مجلس  در  بروجن  مردم  است.نماینده  نشده  لحاظ  مبدأ 
فولادسازی  واحد  امسال  کرد:  تصریح  اسلامی   شورای 
سفیددشت که ۹۷ درصد پیشرفت دارد، افتتاح می شود و 

می تواند فولاد اسفنجی را تبدیل به شمش کند.
جعفری بیان کرد: جاده بروجن به فرادنبه به سفیددشت از 
۱۵ سال قبل ناتمام مانده بود و ارتقای دانشکده پرستاری 
به دانشکده علوم پزشکی از خواسته های مردم بروجن در 
۳۰ سال اخیر بوده است.وی با اشاره به چهار خطه بودن 
جاده های ورودی و خروجی شهرستان بروجن گفت: در 
راه روستایی  کیلومتر  بازسازی ۲۵  و  آسفالت  سال جاری 
این شهرستان در دستور کار قرار گرفت که در حال اجرا 
درمان  و  بهداشت  حوزه  در  داشت:  اظهار  است.جعفری 
حتی یک دستگاه ام. آر. آی. )MRI( در بیمارستان بروجن 
این  در  قبل  سال   ۱.۵ تجهیزات  این  که  نداشت  وجود 
تامین  گلخانه ها،  افزود:توسعه  وی  شد.  مستقر  بیمارستان 
مجتمع های  در  برق  و  آب  مانند  لازم  زیرساخت های 
گلخانه ای و دامپروری و اجرای روش های آبیاری نوین در 
دستور کار قرار گرفته است.جعفری تصریح کرد: در سفر 
رییس بنیاد مستضعفان کشور به بروجن یک هزار تنُ سیمان 
ویژه طرح های عمرانی شهرستان بروجن اختصاص یافت 
که از این محل تاکنون ۵۰۰ تنُ برای مصلای ها، امام زاده ها، 
مراکز فرهنگی، بهداشتی، پایگاه های برگزاری نماز جمعه، 
شهرداری ها و گلزارهای شهدا توزیع شده استنماینده مردم 
کرد:  تاکید  اسلامی  شورای  مجلس  در  بروجن  شهرستان 
بروجن  الهیه  مسکن مهر در محله های منظریه شهرکرد و 
از ۱۵ سال قبل آغاز شد اما هنوز زیرساخت های الهیه با 
بیش از هفت هزار نفر جمعیت در برخی امور مانند شبکه 
جمع آوری فاضلاب انجام نشده و هم اکنون در حال اجرا 

است.
شهرکرد: کریمی خبرنگار نسیم

مدیر گمرک چهارمحال و بختیاری:

 از ابتدای سال جاری تاکنون بیش از ۱۰۴ 
هزار تن کالا به ارزش ۵۵ میلیون دلار از 
گمرک استان صادر و  افزون بر ۲ هزار و 

۲۰۰ تن به ارزش ۹ میلیون دلار وارد شد  

علی اصغر عبداللهی در نشست با خبرنگاران افزود: در ۲ 
سال گذشته ۳۵۷ هزار تن کالا از گمرک استان صادر شد 
داشته  رشد  درصد   ۲۷۹ آن  از  قبل  سال   ۲ به  نسبت  که 

است. 
و  چهارمحال  گمرک  از  صادراتی  کالاهای  ارزش  وی 
بختیاری در این مدت را ۲۱۷ میلیون دلار دانست و افزود: 
این میزان صادرات نسبت به ۲ سال قبل از فعالیت دولت 

سیزدهم ۱۷۸ درصد رشد داشته است. 
عبداللهی تصریح کرد: در این مدت میزان واردات کالا به 
چهارمحال و بختیاری بیش از ۶ هزار تن و به  ارزش ۳۰ 

میلیون دلار با کاهش ۱۲ درصدی مواجه بود. 
وی یادآور شد: تراز تجاری چهارمحال و بختیاری در ۲ 
سال دولت سیزدهم بیش از ۱۶۸ میلیون دلار بود که در 
مقایسه با ۲ سال پایانی دولت قبل چهار برابر شده است. 

مدیر گمرک چهارمحال و بختیاری با اشاره به افزایش ۱۶ 
درصد ارزش کالاهای قاچاق کشف شده در چهارمحال 
درآمد  گفت:  سال جاری  ماهه  پنج  با  همزمان  بختیاری  و 
گمرک استان در پنج ماهه امسال با ۷۱ درصد افزایش ۲۹۳ 

میلیارد ریال شد. 
از  لردگان را از صادرکنندگان عمده کالا  پتروشیمی  وی 
مبدا چهارمحال و بختیاری اعلام و تاکید کرد: این واحد 
امام خمینی )ره( ۲۰۰ میلیون دلار صادرات  بندر  تنها از 
امور  امور  تا  رایزنی شده  منظور  همین  به  و  است  داشته 

گمرکی این پتروشیمی داخل استان انجام شود. 
در  گمرک  راه اندازی  و  افتتاح  با  شد:  یادآور  عبداللهی 
شهرستان بروجن تمامی شرکت های تولیدی مستقر در این 
استان  داخل  از  را  تشریفات گمرکی خود  باید  شهرستان 

انجام دهند.
شهرکرد: کریمی خبرنگار نسیم

انتقال آب بین حوضه ای جز برای 

شرب ممنوع می شود 

کشف ۱۳ مورد زمین خواری در 
چهارمحال و بختیاری با 
عکس های ماهواره ای 

و  چهارمحال  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  مدیرکل 
بختیاری در نشست خبری با اصحاب رسانه اظهارداشت: 
با اشاره به اینکه ۱۶ دستگاه متولی واگذاری زمین هستند 
مورد   ۱۳ کنون  تا  زمین  مدیریت  واحد  پنجره  طریق  از 
براساس  که  است  شده  شناسایی  استان  در  زمین خواری 
بروز  اطلاعات  یک بار  هفته   ۲ هر  ماهواره ای  عکس های 
می شودکه تنها دریک موردازآن ها حدود یک هکتار زمین 

خواری صورت گرفته است.
تلفن  از  استفاده  نفوذ  ضریب  کرد:  اضافه  بلالی  مرتضی 
که  است  درصد   ۱۲۷ اول  همراه  پوشش دهی  با  همراه 
پوشش جاده ای به تفکیک، نسل دو، ۱۳.۲ کیلومتر، نسل 
و  است  کیلومتر   ۴۳۶ چهار،  نسل  و  کیلومتر   ۹۱۶ سه، 
پوشش جمعیتی به تفکیک، نسل دو، ۹۱ درصدو نسل سه 

۸۴ درصد و نسل چهار ۷۸ درصد است.
وی گفت: ضریب نفوذ استفاده از شبکه ایرانسل در استان 
نسل ۲، ۹۱۰  تفکیک،  به  ۳۱.۶ است که پوشش جاده ای 
کیلومتر، نسل سه، ۷۶۱ کیلومتر و نسل چهار، ۲۰۵ کیلومتر 
است و پوشش جمعیتی به تفکیک، نسل ۲، ۸۲.۶۶، نسل 

سه ۷۷.۲۴ و نسل چهار، ۴۶.۵۷ درصد است.
بلالی اظهارکرد: ۳۴۳ روستا در حال حاضر مرکز مخابراتی 
دارند و از پوشش ADSL استفاده می کنند همچنین در حال 
حاضر ۱۰ واحد پستی شهری و ۳۲ واحد پستی روستایی 

در استان وجود دارد.
بودن  دشوار  و  استان  بودن  کوهستانی  به  اشاره  با  وی 
حفاری ها، خاطرنشان کرد: هدف از اجرای فیبر نوری این 
رادیویی  لینک  طریق  از  ارتباط  که  مناطقی  در  که  است 
اپراتورها  باند مراکز و سایت های  پهنای  محدودیت دارد 

تامین شود.
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان بیان کرد:در 
فاز دوم فیبر نوری مجوز اجرای ۲۴۰ کیلومتر گرفته شده 
تا از چلگرد به سمت دهستان موگویی فیبر نوری کار شود 
و پهنای باند منطقه افزایش یابد که استارت این طرح در 
در  بارندگی ها  شروع  از  پیش  تا  و  شد  زده  دولت  هفته 

گردنه عسل کشان پایان می یابد.
 ۱۱۱ را  روستاها  در  بانک  پستی  باجه های  تعداد  بلالی 
باجه عنوان کرد و افزود: تعداد ۲۵ دستگاه خود پرداز در 

روستاها نصب شد.
وی ایجاد شعبه پارک فناوری اطلاعات و ارتباطات)فاوا( 
احداث ۳گلخانه هوشمند را از پروژه های مهم و در دست 
اجرا این سازمان عنوان کردکه این موضوع می تواند کمک 
قابل  نکته  باشد،  به توسعه کسب و کارها داشته  بسیاری 
توجه این است که در کشور تنها چهار استان دارای مجوز 

ایجاد این پارک هستند.
بلالی افزود: وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات به منظور 
تشویق مردم برای استفاده از پروژه فیبر نوری مشوق هایی 
خانوارها،  به  رایگان  مودم  اختصاص  که  گرفته  نظر  در 
اجرای رایگان فیبر نوری و ترافیک رایگان برای مدارس 
دولتی و غیردولتی شهری از مهم ترین این مشوق ها است.
شهرکرد: کریمی خبرنگار نسیم

معاون وزیر جهاد کشاورزی خبر داد:

خودکفایی در تولید گندم در 
سال زراعی پیش رو

 تسویه پول گندمکاران تا 10 روز آینده

 

قول  کشاورزی،  جهاد  وزارت  زراعت  امور  معاون 
داد  را  جدید  زراعی  سال  در  گندم  تولید  در  خودکفایی 
آینده  روز   ۱۰ تا  و  تامین  گندمکاران  پول  کل  گفت:  و 

پرداخت خواهد شد.
 »علیرضا مهاجر«  در نخستین همایش ملی آموزشی طرح 
امروز  داشت:  اظهار  کشور  دیمزارهای  در  تولید  جهش 
خرید گندم از ۱۰ میلیون و ۲۲۶ هزار تن عبور کرده است.

وی ادامه داد: قیمت خرید تضمینی گندم برای سال زراعی 
آینده تا سه روز دیگر در شورای قیمت گذاری توسط وزیر 

جهاد کشاورزی اعلام خواهد شد.
بر  تاکید  با  کشاورزی  جهاد  وزارت  زراعت  امور  معاون 
این که برنامه وزارتخانه برای سال زراعی جدید، افزایش 
خوداتکایی در تولید محصولات اساسی است، گفت: این 
قول را به مردم می دهیم که در سال زراعی جدید در تولید 
یک  به  نزدیک  وی،  گفته  به  برسیم.  خودکفایی  به  گندم 
به  و  می کنند  زندگی  فقر  در  دنیا  جمعیت  از  نفر  میلیارد 
برای  فائو  راستا  این  در  ندارند،  دسترسی  غذا  به  درستی 
افزایش تولید، بهره وری و ضریب امنیت غذایی طرح هایی 

را ارائه و اجرا می کند.

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از کسب آموزش های 
مهارتی توسط ۲ میلیون و ۸۶۱ هزار نفر در دولت سیزدهم خبر 
داد. »مهرداد عظیمی« با اشاره به تأثیر به سزای نیروی انسانی 
توانمند در مسیر توسعه همه جانبه کشورها بر شاخص هایی 
همچون رشد اقتصادی، اشتغال و کاهش نرخ بیکاری، کاهش 
فقر و توزیع عادلانه درآمد، گفت: بر اساس تحقیقات،  اصلاح 
نظام های آموزشی به طوری که مهارت های کافی را برای همه 
شهروندان فراهم کند می تواند شاخص رشد اقتصادی را در 

درازمدت تا ۱۰ درصد افزایش دهد.
رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای بیان داشت: سطح مهارت 
شهروندان دغدغه کلیدی سازمان است، اما اطمینان از داشتن 
مهارت های مناسب که بتواند قابلیت اشتغال افراد را افزایش 
نیز  کند  آینده کمک  و  حال  زمان  در  ایجاد شغل  به  و  دهد 

مهم است.
مهارت  نفر  هزار   ۸۶۱ و  میلیون   ۲ مجموع  از  ادامه داد:  وی 
در  نفر  هزار   ۳۹۸ و  میلیون  یک  سیزدهم،  دولت  در  آموخته 
بخش دولتی و یک میلیون و ۴۶۳ هزار نفر در بخش غیردولتی 
کار،  وزیر  کردند.معاون  کسب  را  مهارت  های  آموزش 
گواهینامه های مهارت را معتبرترین و تنهاترین مدرک مهارتی 
در سراسر کشور و در سطح بین المللی عنوان کرد و اظهار 
داشت: گواهینامه های مذکور برای همه افراد، پس از کسب 
آموزش های مهارتی آموزش و شرکت در آزمون های سنجش 
مهارت و صلاحیت حرفه ای برای متقاضیان صادر خواهد شد.

وی با اشاره به کاهش زمان فاصله آزمون تا صدور گواهینامه 
مهارت از ۴۵ روز کاری به هفت روز کاری، خاطرنشان کرد: 

مورد  نفر   ۷۸۵ و  هزار   ۴۱۶ و  میلیون   ۲ سیزدهم  دولت  در 
سنجش صلاحیت حرفه ای قرار گرفتند که برای یک میلیون 
شد.رئیس  صادر  مهارت  گواهینامه  نفر   ۲۲۹ و  هزار   ۹۳۳ و 
سازمان آموزش فنی و حرفه ای از رشد ۹۴ درصدی صدور 
نسبت  دولت  این  در  ای  حرفه  و  فنی  ازاد  آموزشگاه  مجوز 
 ۱۱۹ و  هزار   ۲۳ اذعان داشت:  و  داد  خبر  قبل  های  دوره  به 
واحد  پنجره  در  آزاد  ای  حرفه  و  فنی  آموزشگاه  مجوز 
خدمات الکترونیک و ۲ هزار و ۵۳۲ مجوز مرکز کارآموزی 

جوارکارگاهی و بین کارگاهی صادر شده است.
وی با تأکید بر آینده پژوهی در تدوین استانداردهای آموزش 
مهارت، اظهار داشت: تعداد ۲ هزار و ۶۰۰ عنوان استاندارد 
شایستگی و ارزشیابی مبتنی بر چارچوب صلاحیت حرفه ای 
در سازمان  بنیان  دانش  مهارتی  استاندارد  و ۴۴۶  و یک هزار 

آموزش فنی و حرفه ای تدوین شده است.
عظیمی تصریح کرد: برگزاری مسابقات ملی و جهانی مهارت، 
آزاد،  و  نوجوانان  کارگران،  زندان ها،  مددجویان  مسابقات 
مشارکت خیرین، طرح خادمان مهارتی، تولیدات رسانه ای، 
فصلنامه مهارت و غیره از فعالیت های سازمان آموزش فنی 
و حرفه ای در گفتمان سازی الگوهای درست مهارت سرمایه 

انسانی بوده است.
وی، استقرار دبیرخانه شورای عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه 
ای و مهارتی، تصویب قانون و آئین نامه کمک های اشخاص 
حقیقی و حقوقی و تدوین و پیگیری تصویب اساسنامه سازمان 
آموزش فنی و حرفه ای کشور و موافقت حداکثری نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی با تصویب اساسنامه از مسیر اصل ۸۵ 

قانون اساسی را از فعالیت های سازمان در تقویت نظام تنظیم 
گری مهارت در سطح ملی عنوان کرد.رئیس سازمان آموزش 
درصدی   ۹۴ رشد  خاطرنشان کرد:  کشور  ای  حرفه  و  فنی 
صدور  درصدی   ۳۰۰ رشد  آزاد،  آموزشگاه  مجوز  صدور 
مجوز مراکز کارآموزی جوارکارگاهی و بین کارگاهی، کسب 
جواهرسازی،  رشته  در  ایرانی  جهانی  طلای  مدال  نخستین 
پنج  و  سایبری  امنیت  رشته  جهانی  تیمی  برنز  مدال  نخستین 
مدالیون برتری در مسابقات جهانی مهارت ۲۰۲۲، کسب مدال 
وب  فناوری  رشته  برنز  مدال  و  گرافیک  طراحی  رشته  نقره 
نقره  مدال   ۲ کسب  روسیه،  »حاباروفسک«  مهارت  مسابقات 
رشته های راهکارهای نرم افزاری برای کسب و کار و توسعه 
نرم افزارهای موبایل و مدال برنز فناوری وب مسابقات آسیایی 
ارائه  محور  در  الکترونیک  دولت  یک  رتبه  کسب  مهارت، 
خدمات یکپارچه در کل ۱۶۲ دستگاه اجرایی، امضای ۲ سند 
همکاری با کشورهای تاجیکستان و روسیه و ... را از موفقیت 
های ملی و بین المللی این سازمان در دولت سیزدهم برشمرد.

متناسب سازی کیفی  بر  تأکید  با  پایان سخنان خود،  وی در 
از  کار؛  بازار  نیاز  با  مهارتی  های  آموزش  خرجی  کمی  و 
اجرای طرح های کهاد )مهارت افزایی دانشجویان(، نخلستان 
کار  محیط  دانشگاهی(،  آموختگان  دانش  افزایی  )مهارت 
واقعی )آموزش های مهارتی در محیط کار واقعی، صنایع و 
صنوف( با ۱۹ درصد رشد، ایجاد ۳۴۸ مرکز مدیریت مهارت 
آموزی و مشاوره شغلی در دانشگاه ها و ایجاد ۳۱ مرکز برای 
آموزش های کارآفرینی و مهارت های کسب و کار و توسعه 

دیپلماسی مهارت در دولت سیزدهم در این راستا خبر داد.
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استان هااستان ها

اقامتگاه های بوم گردی عاملی مهم در رونق اقتصاد روستاها

بازگشت آشوراده به مردم؛ نتیجه همکاری مستمر دولت و قوه قضاییه

 امروزه اقامتگاه های بوم گردی به محفلی خاص و دور از هیاهوی 
صنعت  در  گذاری  اثر  نقش  و  است  شده  تبدیل  شهری  زندگی 
گردشگری ایفا می کند، به طوریکه توسعه، تبلیغ و حمایت از این 
روستاها  اقتصاد  رونق  و  آن  افزون  روز  رشد  به  می تواند  بخش 

منتهی شود.
 یک خانه قدیمی با معماری خاص و بومی که حتی انواع غذاها 
و نانهای محلی روستا را در خود جای داده است می تواند مکانی 
برای آرامش باشد که امروزه به نام اقامتگاه های بوم گردی شناخته 
پایدار  و  متنوع  آنها در  توسعه  یقین  به  می شوند، خانه هایی که 

کردن درآمد روستاییان موثر است.
بوم گردی نوعی از صنعت گردشگری است که در پاسخ به اشتیاق 
و علاقه گردشگران به طبیعت گردی و تجربه زندگی در اقامتگاه 
ها و محیط های بومی، در جوامع بشری بویژه جوامع روستایی 

رواج یافته است.
بوم گردی با بهره گیری خردمندانه از منابع طبیعی و محیط زیست 
نقش مهمی در توانمندسازی جوامع محلی دارد، مهم ترین تمایز 
مراکز اقامتی بوم گردی داشتن سبک سنتی است که گردشگران 
زیادی را به سمت خود جذب و مالکان این مراکز اصرار به داشتن 

این سبک زندگی دارند.
و  طبیعی  های  جاذبه  از  برخورداری  با  زنجان  استان  چند  هر 
در  پیشرو  های  استان  ازجمله  مناطق غرب  در  بویژه  گردشگری 
حد  به  رسیدن  تا  اما  شود  می  محسوب  گردی  بوم  به  رویکرد 

بفرد از  مطلوب فاصله وجود دارد.وجود طیف متنوع و منحصر 
روستاها با تنوع قومی، فرهنگی، اقلیمی و آیینی افق وسیعی را در 
بخش بوم گردی این استان پدیدار کرده و از سوی دیگر پذیرش 
گسترده ای بین مردم استان برای سفر به شهرها و روستاهای درون 
مشکلات  چند  هر  استانی  مسوولان  گفته  دارد.به  وجود  استانی 
اقتصادی کنونی تا حدود زیادی ایجاد چنین بوم گردی های را 
با دشواری هایی مواجه کرده است اما برنامه ریزی های مطلوب 
میراث  اداره  کار  دستور  در  ها  مکان  نوع  این  گسترش  برای 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان با همراهی دستگاه های 
میراث  کل  اداره  گردشگری  است.معاون  گرفته  قرار  امر  متولی 
اینکه  بیان  با  زنجان  استان  دستی  صنایع  و  گردشگری  فرهنگی، 
ایجاد اقامتگاه های بوم گردی جزو سیاست های وزارتخانه بوده 
و مبتنی بر نیاز مخاطبان در نظر گرفته می شود، گفت: آشنایی با 
اهمیت  گردشگران  برای  روستاییان  معیشت  و  خوراک  فرهنگ، 
بوم  تازگی هم در جهان بحث  به  افزود:  آبیان  دارد.داود  زیادی 
گردی مخاطبان زیادی را به خود اختصاص داده و بیش از گذشته 

اقبال گردشگران را به دنبال داشته است.
وی با بیان اینکه اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی استان زنجان نیز از سال گذشته این سیاست مهم را پیگیری 
کرده و اتفاقات خوبی در این حوزه رخ داده است، اظهار داشت: 
های  رسانی  اطلاع  به  نسبت  هایی  اقامتگاه  چنین  گسترش  برای 

وسیع اقدام شده است.

این مسوول ادامه داد: این برنامه هشت شهرستان استان را در بر 
با دستگاه  هایی  نشست  نیز  بهتر کارها  پیشبرد  برای  و  گیرد  می 
های متولی امر به ویژه اعضای شوراهای روستایی تشکیل و این 

موضوع تبیین شده است.
اینکه مزیت بوم گردی ها در این است که با صدور  بیان  با  وی 
یک مجوز می توان هم بحث اقامتی، پذیرایی، حتی صنایع دستی، 
گردشگری و دیگر مولفه ها را به گردشگران معرفی کرد، اظهار 
داشت: اقامتگاه های بوم گردی ویترینی از فرهنگ، اقتصاد و دیگر 
امور را در بر می گیرد.آبیان افزود: به عنوان مثال گردشگری که 
از تهران و البرز به سمت زنجان حرکت می کند و هدف او اقامت 
در خانه بوم گردی است می تواند به راحتی با زندگی و معیشت 
روستاییان آشنا شده و با آن زیست کند.معاون گردشگری استان 
زنجان ادامه داد: نکته مهم اینکه اقامت مسافران و گردشگران در 
بوم گردی ها ارزان قیمت تر است و می توان با آرامش مد نظر 
به دور از هیاهوی زندگی شهری چند روزی را در این مکان ها 
بوم  اقامت مسافران و گردشگران در  اینکه  سپری کرد.نکته مهم 
گردی ها ارزان قیمت تر است و می توان با آرامش مد نظر به دور 
از هیاهوی زندگی شهری چند روزی را در این مکانها سپری کرد.

وی با بیان اینکه پیش از این ۱۴۴ مورد مجوز بوم گردی در این 
استان صادر شده بود که برخی ها غیر فعال بودند، اضافه کرد: 
صدر مجوز در حال گسترش بوده و هدف گذاری میراث فرهنگی 

در روستاهای هدف گردشگری است.

است.  و طبیعت گردان  اهالی گلستان  برای  آشنایی  نام   آشوراده 
تنها جزیره ایرانی دریای خزر که از چند دهه قبل گرفتار مناقشاتی 
برای اجرای طرح های گردشگری بود تا این که در نهایت با کمک 
با  باز شد و دادگاه  این گره قدیمی  دولت و ورود قوه قضاییه، 
منابع طبیعی و  اداره کل  از  را  مدنظر  اراضی  رای قطعی،  صدور 
آبخیزداری پس گرفت و به صاحبان اصلی یعنی مردم تحویل داد.

 از چند دهه قبل قرار بود با بناکردن زیرساخت های گردشگری، 
آن  همه  اما  شود  تبدیل  گلستان  درآمدزایی  قطب  به  آشوراده 
رویاها و برنامه ها به جایی نرسید و هر بار سنگی کوچک یا بزرگ 

بر سر اجرای طرح های آن قرار گرفت.
اجرای طرح ملی گردشگری و طبیعت گردی در تنها جزیره ایرانی 
دریای خزر یکی از مطالبه های مهم مردم و مسوولان گلستان در 
دهه های اخیر بوده و حتی اجرای آن سال ۹۳ در سفر استانی هیات 

دولت به تصویب رسید.
 ۱۳۹۷ سال  در  آشوراده  گردشگری  طرح  اجرای  آغاز  وجود  با 
کش و قوس میان حامیان محیط زیست و مدیران اجرایی استان 
سبب شد تا مساحت اجرای این طرح از ۳۸۰ هکتار به ۳۸ هکتار 
و در نهایت به ۲۲ هکتار و در مجاورت بافت مسکونی و متروکه 
زیستگاه  این  به  آسیب  نشدن  وارد  هدف  با  و  آشوراده  فعلی 

منحصر به فرد، محدود شود.
با وجود کش و قوس فراوان و تعلل انجام شده برای اجرای این 
طرح در گلستان، دولت سیزدهم به این مطالبه بحق مردم استان 
توجه ویژه کرده و طرح ملی گردشگری و طبیعت گردی آشوراده 

را مورد تاکید قرار داد.
معیارهای  با  منطبق  آشوراده  طبیعت گردی جزیره  پروژه  موضوع 
محیط زیستی در محدوده ۲۲ هکتاری به عنوان یکی از موضوعات 
مهم و دارای اولویت رییس جمهور در سفر استانی ۱۳ اسفندماه 
۱۴۰۰ به گلستان مطرح و بر حل موانع آن در سطح ملی تاکید شد.

حمایت رییس جمهور از اجرای طرح مزبور سبب شد تا پیگیری 
استاندار گلستان با همراهی دستگاه های مرتبط استانی برای رفع 
موانع ملی دوچندان شود و تاییدیه نهایی اخیر کمیته ملی طبیعت 
در  مرتبط  دستگاه های  برای  را  راه  آن،  اجرای  بر  کشور  گردی 
ایجاد زیرساخت ها و استفاده از این ظرفیت منحصر به فرد برای 

رونق گردشگری استان هموار کند.
با وجود این حمایت ها، همچنان مشکلی بزرگ بر سر راه اجرای 
این طرح قرار داشت و آن هم مالکیت اراضی مورد نظر اجرای 

طرح در مجموعه اراضی ملی بود.
ماجرا چه بود؟

آمدن سطح دریا و جاری شدن آب  بالا  از  در سال ۱۳۷۱ پس 
در روستای جزیره آشوراده، مردم روستا به ناچار مجبور به ترک 

محل زندگی خود شدند.
در این راستا و برای ساماندهی ساکنان این جزیره، بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی در راستای تکریم شهروندان و فراهم کردن شرایط 
مناسب برای زندگی این عزیزان، بخشی از اراضی تحت مالکیت 
خود در شهرستان بندرترکمن را برای اسکان در اختیار این افراد 
قرار داد و به ازای آن، مردم ۱۹ هکتار از اراضی تحت مالکیت 

خود را به نام بنیاد مسکن انقلاب اسلامی منتقل کردند.
در این بین به دلیل آنکه جزیره آشوراده سال ها بدون سکنه بوده، 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری کل جزیره آشوراده را به عنوان 

اراضی ملی اعلام کرد و برای آن سند گرفت.
تکلیف سریع طرح  تعیین  بر  مبنی  رییس جمهور  دستور  پی  در 
این  اجرای  برای  قاطع  دستورات  و  آشوراده  جزیره  گردشگری 
اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  نظر،  مد  مجوزهای  صدور  و  طرح 
برای تعیین تکلیف این اراضی دادخواستی را به دستگاه قضایی 

تقدیم کرد.
در سفر اخیر رییس قوه قضاییه به گلستان در ۲۶ مرداد امسال، 
محسنی اژه ای دستورات لازم را برای تعیین تکلیف سریع پرونده 
صادر کرد که موضوع در جلسات فوق العاده شعبه دوم دادگاه 
و  مستندات  بررسی  با  نهایت  در  و  شد  بررسی  گرگان  حقوقی 
برگ  و  کمیسیون  رای  ابطال  به  حکم  دادگاه  شده،  ارائه  دلایل 
تشخیص منابع ملی و ابطال سند منابع طبیعی در خصوص عرصه 
امسال  شهریور  ششم  تاریخ  در  را  آشوراده  جزیره  هکتاری   ۱۹

صادر کرد.
صادره  رای  به  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  اداره کل  ادامه،  در 
اول  نهم شهریور جلسات دارسی در شعبه  اعتراض کرد که در 
تجدید  دادگاه  نهایت  در  و  شد  برگزار  استان  تجدیدنظر  دادگاه 

خواهی  نظر  تجدید  لازم،  ادله  و  مستندات  بررسی  از  پس  نظر 
منابع طبیعی را رد و دادنامه بدوی مبنی بر ابطال برگ تشخیص 
رای کمیسیون و ابطال سند اداره منابع طبیعی در عرصه اختلافی 

را تایید کرد.
این  زمین های  حقوقی  مشکل  حل  و  قطعی  رای  این  صدور  با 
روستای متروکه که در جزیره آشوراده قرار دارد، مقدمات اجرای 
طرح گردشگری آشوراده که از ۲۵ سال پیش تاکنون معطل مانده 

است، فراهم گردید.
با  ویدئوکنفرانسی  ارتباط  در  شنبه  دیروز  قضاییه  قوه  رییس 
طرح  حقوقی  مسائل  حل  فرایند  تشریح  با  گلستان  دادگستری 
 ۱۴۰۰ آذر  سفر  جریان  در  گفت:  آشوراده  جزیره  گردشگری 
و  گرفتم  قرار  آشوراده  مسئله  جزئیات  جریان  در  استان  این  به 
ملاحظه کردم که این جزیره با ظرفیت بالا و مطلوبی که در عرصه 
گردشگری دارد، کم بهره یا بی بهره مانده است؛ بنابراین در همان 
مقطع زمانی دستورات مقتضی را به مقامات قضایی استان برای 

همکاری به دولت در این زمینه صادر کردم.
دادگستری  مجموعه  که  دارم  تاکید  داد:  ادامه  اژه ای  محسنی 
استان گلستان پس از حل مسئله حقوقی طرح گردشگری جزیره 
آشوراده، در سایر جنبه ها نیز وفق موازین قانونی، مساعدت های 
هر چه  این جزیره  کار  تا  باشد  داشته  اجرایی  بخش  به  را  لازم 

زودتر سامان یابد و انتفاع آن به مردم گلستان برسد.
نماینده ولی فقیه در استان گلستان هم ضمن قدردانی از تلاش های 
گردشگری  طرح  مشکل  حل  برای  دولت  و  قضایی  دستگاه 
بود که در دولت های مختلف  از ۲۰ سال  بیش  آشوراده، گفت: 
آشوراده  گردشگری  طرح  اجرای  مشکلات  فصل  و  حل  پیگیر 
مجدانه  و  مستمر  پیگیری های  با  گذشته  سال   ۲ طی  که  بودیم 

دستگاه قضا و دولت، مسیر اجرای این طرح هموار شد.
آیت الله کاظم نورمفیدی تصریح کرد: تاکیدها و دستورهای رییس 
موجب  گلستان،  به  گذشته  هفته   ۲ سفر  جریان  در  قضاییه  قوه 
تسریع در روند گره گشایی از مشکلات حقوقی طرح گردشگری 
حل  به  گلستان  استان  دادگستری  ویژه  اهتمام  که  شد  آشوراده 
عدم  و  کوتاه  زمان  مدت  در  آشوراده  پرونده  حقوقی  مشکلات 
توجه به فرایندها و تشریفات مرسوم در این مورد خاص، جای 

تقدیر فراوان دارد.
طرح  اجرای  در  پیش تر  گفت:  گلستان  دادگستری  کل  رییس 
گردشگری ۲۲ هکتاری آشوراده که با ملاحظات زیست محیطی 
برای  شبانه  اقامت  و  بیتوته  امکان  ممنوعیت  بود،  شده  صادر 
روستا  نبودن  و  محیطی  زیست  مشکلات  سبب  به  گردشگران 
این ۲۲  در  اعلام محیط زیست،  منطقه وجود داشت و طبق  در 
داشت  وجود  گردشگران  برای  طبیعت گردی  امکان  تنها  هکتار 
باشند. داشته  بیتوته  و  اسکان  منطقه  این  در  نمی توانستند  آنها  و 

حیدر آسیابی خاطرنشان کرد: تنها مسیری که امکان اقامت شبانه 
و بیتوته گردشگران در طرح گردشگری آشوراده را فراهم می کرد، 
بنیاد مسکن و انقلاب  بازگرداندن سند ملی روستای آشوراده به 

اجرای  نمی شد،  مرتفع  حقوقی  مانع  این  چنانچه  و  بود  اسلامی 
طرح گردشگری آشوراده ابتر باقی می ماند.

برای  شده  انجام  اقدامات  تشریح  ضمن  هم  گلستان  استاندار 
گفت:  آشوراده  گردشگری  طرح  تر  سریع  هرچه  ساماندهی 
این  در  طبیعت گردی  طرح  اجرای  آشوراده،  روستای  بهسازی 
اردوگاه دانش آموزی در آن، در  امکانات  از  بهره مندی  جزیره و 
سریع تر  هرچه  ساماندهی  برای  پیگیری  مورد  محورهای  زمره 

آشوراده در راستای انتفاع مردم استان است.
قضایی  دستگاه  همکاری های  و  پیگیری ها  از  زنگانه  علی محمد 
جزیره  گردشگری  طرح  تکلیف  تعیین  برای  گلستان  استان  در 

آشوراده، پتروشیمی گلستان و خلیج گرگان، قدردانی کرد.
روستای  در  قدیمی  و ساختمان های  ابنیه  تمامی  در حال حاضر 
جزیره آشوراده باقی است و اماکنی همچون پاسگاه ژاندارمری، 
و  مسجد  مغازه،  راهنمایی،  مدرسه  روستایی،  تعاونی  شرکت 

حسینیه و اردوگاه دانش آموزی دیده می شود.
استان  در  آشوراده  جزیره  گردشگری  و  طبیعت گردی  پروژه 
گلستان دارای ۲ بخش طبیعت گردی و گردشگری است که بخش 
گردشگری آن همانند ساخت هتل، بازارچه و سایر ابنیه لازم در 
پناهگاه حیات وحش  پشتیبان در مجاورت  مساحت ۱۳۸ هکتار 

میانکاله در حریم شهر بندرترکمن پیش بینی شده است.
جزیره آشوراده تنها جزیره قابل سکونت در دریای خزر است و 
فرآیند طبیعت گردی جزیره در محدوده ۲۲ هکتار انجام می شود 
و بر اساس مجوزهای صادر شده، اقامت شبانه نیز در بافت قدیم 
قطعی  حکم  صدور  با  که  شد  خواهد  انجام  آشوراده  روستای 
دادگاه، صدور مجوزهای بومگردی نیز با سرعت و سهولت بهتری 

انجام خواهد شد.
مدیرکل حفاظت محیط زیست گلستان هم با اشاره به این که هیچ 
منعی  گفت:  نیست  زیست  محیط  نظر  معطل  استان  در  پروژه ای 

برای اجرای پروژه طبیعت گردی آشوراده وجود ندارد.
این طرح و ضرورت  اظهار کرد: در راستای  محمدرضا کنعانی 
گردشگری  طرح  شبانه  اقامت  جزیره،  این  طبیعی  بافت  حفظ 

آشوراده به بافت روستا منتقل شد.
وی بیان کرد: طرح گردشگری آشوراده در وسعت ۲۲ هکتار اجرا 
صادر  متقاضیان  برای  بوم گردی  مجوز   ۶ نیز  تاکنون  و  می شود 
کرد:  تاکید  گلستان  زیست  محیط  حفاظت  است.مدیرکل  شده 
جزیره آشوراده در پناهگاه حیات وحش و ذخیره گاه زیست کره 
میانکاله واقع شده و اجرای پروژه های گردشگری و طبیعت گردی 
مستلزم رعایت چهارچوب های خاص و استانداردهای دقیق است.

وی گفت: مانایی فرصت اقامت شبانه برای گردشگران در پروژه 
طبیعت گردی آشوراده نقش بسزایی در ارتقای وضع اقتصادی و 
وحش  حیات  پناهگاه  محدوده  در  ساکن  محلی  جوامع  معیشت 
تمام  و  داشت  خواهد  آشوراده  قدیمی  روستای  در  میانکاله 
بر  بر اساس تاکید استاندار گلستان  اقدامات در جزیره آشوراده 

اساس ضوابط زیست محیطی و مجوزهای لازم خواهد بود.

 تجهیز ۲ هزار و ۵۰۰ هکتار اراضی کشاورزی به آبیاری نوین، 
شرکت های  توسعه  کشاورزی،  محصولات  بازار  ساماندهی 
دانش بنیان کشاورزی و ایجاد ۱۷ واحد تولیدی صنایع تبدیلی 
و تکمیلی بخشی از طرح های هدفمند دولت برای درو کردن 

محرومیت از کشاورزی خراسان شمالی است.
و  آفات، حـوادث  بروز  در شرایط جوی،  ناگهانی  تغییرات   
بلایای طبیعی و یا وجود گسترده دلالان در بازار محصولات 
در سال های اخیر سایه ای از نا اطمینانی را بر عرصه فعالیـت 

هـای کشـاورزی گسـترانده است.
این نا اطمینانی با هجوم خشکسالی دو چندان شد و بسیاری از 
کشاورزان خراسان شمالی را برای فعالیت در این عرصه دچار 
بیم، سردرگمی و بلاتکلیفـی کرد تا جایی که برخی عطایش 
را به لقایش بخشیدند و برای یافتن کسب و کار راهی کلان 

شهرها و پایتخت شدند.
براساس برخی از آمارها حدود ۱۰۰ هزار جوان جویای کار، 
خراسان شمالی را به مقصد استان های دیگر ترک کردند که 

بیشتر آنها قبلا در عرصه کشاورزی فعالیت می کردند.
این در حالی است که خراسان شمالی با توجه به شرایط اقلیمی 
ظرفیت کشت انواع محصولات سردسیری شامل غلات، چغندر 
قند، پیاز و گوجه فرنگی و محصولات نیمه گرمسیری شامل 
پنبه و محصولات باغی گردو گیلاس، سیب، پسته و زیتون و 

زعفران دارد.
دولت سیزدهم با درک این شرایط فارغ از هر هیایویی طرح 
های هدفمندی را برای احیای کشاورزی و ماندگاری کشاورزان 

در این عرصه به کار گرفت.
همچون  کشور  های  استان  از  بسیاری  در  که  هایی  طرح 
خراسان شمالی وارد فاز اجرا شده و نور امید بر دل بسیاری از 

کشاورزان خراسان شمالی تاباند.
آبیاری  به  کشاورزی  اراضی  از  هکتار  و ۵۰۰  هزار  تجهیز ۲ 
توسعه شرکت  بازار محصولات کشاورزی،  نوین، ساماندهی 
های دانش بنیان کشاورزی و ایجاد ۱۷ واحد تولیدی صنایع 
تبدیلی و تکمیلی بخشی از طرح های هدفمند دولت برای درو 
کردن محرومیت از بخش کشاورزی خراسان شمالی است که 
بازخوانی آن نوید بخش روزهای خوب توام با امیدافزایی برای 
لطف  از  خالی  است،  کشور  شمال شرق  از  منطقه  این  مردم 

نیست.
تجهیز ۲۵۰۰ هکتار به آبیاری نوین

خشکسالی های پی در پی و کمبود منابع آب در بسیاری از 
استان های کشور، مساله مدیریت منابع آب در بخش کشاورزی 
را به یکی از مهم ترین مسائل در این عرصه تبدیل کرد به گونه 
ای که توسعه سامانه های نوین آبیاری در راستای بهبود عملکرد 
محصولات  تولید  راندمان  افزایش  و  آبیاری  سنتی  روش های 
کشاورزی در اولویت های کاری قرار گرفت.افزایش راندمان 
آبیاری و افزایش بهره وری از مزایای اجرای طرح سامانه های 
آبیاری نوین است که طی عملکرد دولت سیزدهم در خراسان 
شمالی ۲ هزار و ۵۰۰ هکتار از اراضی استان مجهز به سامانه 

های آبیاری نوین شد.
مدیر امور آب و خاک سازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی 
اراضی  از  این خصوص می گوید: ۲ هزار و ۵۰۰ هکتار  در 
از  میلیارد تومان  با ۶۷  استان در ۲ سال اخیر  این  کشاورزی 
محل اعتبارات استانی و سفر رییس جمهور مجهز به سامانه های 

آبیاری نوین شد.
آبیاری  های  سامانه  اجرای  با  افزاید:  می  سیدی  ابراهیم  سید 
نوین، راندمان آبیاری از ۳۴ درصد به ۴۸.۸ درصد در استان 

افزایش یافت.
در  نوین  آبیاری  های  طرح  اجرای  اینک  دهد:  می  ادامه  وی 
۲ هزار و ۷۴۳ هکتار از سطح اراضی این استان نیز در دست 
اقدام است که با عملیاتی شدن آن جهشی در این راستا خواهیم 

داشت.
درِو کردن محرومیت از کشاورزی خراسان شمالی؛ از آبیاری 

نوین تا توسعه دانش بنیان ها
ساماندهی بازار محصولات کشاورزی

گذشته  سالهای  در  محصولات  بازار  بر  جزیره ای  مدیریت 
مشکلاتی را برای تولیدکنندگان ایجاد کرده بود و درآمد آنها 

همواره در خطر بود.
کشاورز تولید می کرد اما نمی دانست به چه قیمتی باید بفروشد و 
برحسب شانس و تصادف یا بیش از پیش بینی خود می فروخت 
و یا به اندازه ای کم که هزینه های تولید را هم برآورده نمی کرد.

پس از سال ها با انتقال قانون انتزاع )تمرکز وظایف بازرگانی، 
کشاورزی در وزارت جهاد( مدیریت ۲ بخش بازار و تولید در 

کنار هم قرار گرفتند.
با انتقال این قانون از وزارت صمت به وزارت جهاد کشاورزی، 
مدیریت بخش تولید، صادرات، واردات، بازاریابی و بازاررسانی 

همه تحت مدیریت وزارتخانه واحد قرار گرفت.
انتزاع به وزارت جهاد کشاورزی سروسامانی به  انتقال قانون 
بازار داد و به نوعی در بیشتر محصولات ثبات قیمت وجود 
داشت و از نوسان های شدید سال های گذشته خبری نبود و 
حتی صف های طولانی که در سال های گذشته برای گرفتن مرغ 

و گوشت بسته می شد نیز برچیده شد.
در خراسان شمالی نیز از ابتدای اجرای قانون انتزاع و واگذاری 
 ۹۳ تعداد  تاکنون  کشاورزی  محصولات  بازار  تنظیم  وظایف 
جلسه قرارگاه امنیت غذایی با ۴۹۵ مصوبه با حضور استاندار، 
های  دستگاه  کل  مدیران  و  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 
سازمان  این  شهرستانی  و  ستادی  مدیران  و  معاونان  اجرایی، 
کارگروه  مصوبه   ۱۴۰ و  جلسه   ۲۸ است.تعداد  شده  برگزار 
استانی برای ساماندهی گندم، آرد و نان در سال ۱۴۰۱ برگزار 

شده است.
اعلام به موقع خرید تضمینی محصولات

قیمت تضمینی محصولات کشاورزی براساس قانون باید پیش 
از شروع سال زراعی جدید و قبل از آغاز مهر اعلام شود و این 
مساله از آن جهت مهم است که ۴.۵ میلیون بهره بردار کشاورزی 
را  برنامه های زراعی خود  نرخ هستند و  این  اعلام  انتظار  در 
براساس آن می چینند.اعلام به موقع و مناسب نرخ خریدهای 
برنامه های  براساس  را  کشاورزی  اراضی  می تواند  تضمینی 
و  اساسی  محصولات  کشت  سمت  به  و  ببرد  پیش  دولت 
امنیت غذایی  ضروری سوق دهد که وزن زیادی در ضریب 
کشور دارد.نرخ خرید تضمینی محصولات کشاورزی در سال 
های گذشته به موقع اعلام نمی شد و در برخی مواقع حتی پس 
از کشت محصولات کشاورزی اعلام می شد که نارضایتی را 

به دنبال داشت.
اما با اعلام به موقع خرید تضمینی محصولات کشاورزی میزان 
دولتی  سیلوهای  به  شمالی  خراسان  کشاورزان  گندم  تحویل 
از ۱۱۲ هزار تن  بیش  به  با ۴۷۸ درصد رشد  در سال ۱۴۰۱ 
به کشاورزان  ابتدای سال جدید دولت خبر خوشی  رسید.در 
به  گندم  قیمت خرید تضمینی  افزایش  آن  و  گندمکار داشت 
۱۱۵ هزار ریال بود که به همراه کمک هزینه ها و یارانه مربوطه، 
رقم مذکور به ۱۵۰ هزار ریال رسیده است.کشاورزان خراسان 
شمالی از ابتدای خردادماه امسال تاکنون ۹۷ هزار تن گندم و 

۵۰۹ تن کلزا به سیلوهای دولتی تحویل داده اند.
توزیع هوشمند کالای اساسی

این  گذشته  های  سال  در  کشاورزی  بخش  مشکل  مهمترین 
و  پرنوسان  بازار  از سوی کشاورزان،  تولید  با وجود  که  بود 
بی ثبات خطرات تولید را افزایش می داد و درآمد کشاورزان را 

تحت الشعاع قرار می داد.

دِرو کردن محرومیت از کشاورزی 
خراسان شمالی؛ از آبیاری نوین تا 

توسعه دانش بنیان ها

مقاوم سازی ۵۹ درصد واحدهای 
مسکن روستایی استان مرکزی

 

انقلاب  بنیادمسکن  روستایی  مسکن  و  بازسازی  امور  معاون 
واحدهای  درصد   ۵۹ مقاوم سازی  از  مرکزی  استان  اسلامی 

روستایی استان خبر داد.
آرش طاقبستانی اظهار کرد: در راستای طرح ویژه بهسازی و 
استان مرکزی حدود ۵۹  نوسازی مسکن روستایی در سطح 
اند و در سال  مقاوم سازی شده  درصد واحدهای روستایی 
گذشته تسهیلات این طرح با سقف فردی ۲۰۰ میلیون تومان 

پرداخت شده است.
هزار  در سال گذشته چهار  استان  ابلاغی  افزود: سهمیه  وی 
فقره تسهیلات مسکن بوده که تاکنون ۳۹۱۰ فقره معادل ۹۸ 
فقره معادل ۷۱ درصد  بانک معرفی شده و ۲۸۳۹  به  درصد 

انعقاد قرارداد شده است.
انقلاب  بنیادمسکن  روستایی  مسکن  و  بازسازی  امور  معاون 
اسلامی استان مرکزی تصریح کرد: از سال ۹۲ تاکنون حدود 
و  تعمیر  الحسنه  قرض  تسهیلات  قالب  در  تومان  میلیارد   ۴
احداث حمام پرداخت شده که در این راستا سهمیه ابلاغی 

در سال جاری با سقف هر فرد ۲۰ میلیون تومان بوده است.
طاقبستانی همچنین اضافه کرد: امسال از ۶۰۰ میلیون سهمیه 
ابلاغی در این راستا ۳۶۰ میلیون تومان معرفی به بانک و ۴۰ 

میلیون تومان انعقاد قرارداد صورت گرفته است.
وی پرداخت حدود ۱۴ میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه 
بانک  پست  همکاری  با  امام  حضرت   ۱۰۰ حساب  محل  از 
تکمیل واحدهای  منظور  به  ایران  مهر  الحسنه  بانک قرض  و 
مسکونی نیمه تمام محرومین از سال ۹۶ را از دیگر اقدامات 
فرد  هر  سقف  با  گذشته  سال  عملکرد  کرد:  بیان  و  برشمرد 
۵۰ میلیون تومان بوده که از۶ میلیارد تومان سهیمه ابلاغی ۵ 
میلیارد و ۹۱۰ میلیون تومان به بانک معرفی و ۳ میلیارد و ۶۱۰ 

میلیون تومان قرارداد منعقد شده است.
انقلاب  بنیادمسکن  روستایی  مسکن  و  بازسازی  امور  معاون 
اسلامی استان مرکزی اضافه کرد: با کمک بلاعوض به مبلغ 
جهت  مسکونی  واحد   ۷۹ تومان  میلیون   ۷۰۰ و  میلیارد   ۲
و سایر  روستایی  معلول  دو عضو  دارای حداقل  خانوارهای 

خانواده های تحت حمایت بهزیستی احداث شده است.
 ۹۹ ایتام  مسکن  تامین  نامه  تفاهم  به  اشاره  با  طاقبستانی 
)احداث ۱۰ واحد روستایی جهت ایتام بهزیستی و ۲۰ واحد 
این راستا  اظهار کرد: در  امداد(  ایتام کمیته  روستایی جهت 
فوندانسیون  اجرای  واحد   ۳۰ ابلاغی  سهمیه  واحد   ۳۰ از 
 ۳ همچنین  و  شده  برداری  بهره  واحد   ۲۹ و  گرفته  صورت 
قطعه زمین رایگان اعطا و حدود یک میلیارد و ۲۱۷ میلیون 

تومان تسهیلات بلاعوض پرداخت شده است.
وی عملکرد در حوزه تامین مسکن اقشار کم درآمد از سال 
تسهیلات  تومان  میلیون   ۶۶۶ و  میلیارد   ۲ پرداخت  را   ۹۶
با سقف فردی  امام  از محل حساب ۱۰۰ حضرت  بلاعوض 
۲۰ میلیون تومان جهت تکمیل واحدهای نیمه تمام احداثی با 

تسهیلات عنوان کرد.
انقلاب  بنیادمسکن  روستایی  مسکن  و  بازسازی  امور  معاون 
ما  فی  جانبه  سه  نامه  تفاهم  افزود:  مرکزی  استان  اسلامی 
استانداری جهت  و  بودجه  و  برنامه  بنیادمسکن، سازمان  بین 
احداث دو هزار واحد مسکونی برای خانوارهای نیازمند در 
سطح استان مرکزی منعقد شده که برای هر واحد ۳۰ میلیون 

تومان بلاعوض پرداخت می شود.
کرد:  بیان  حوزه  این  در  عملکرد  خصوص  در  طاقبستانی 
تاکنون ۱۹۸۳ واحد انعقاد قرارداد صورت گرفته و در مجموع 
۵۷ میلیارد تومان پرداخت شده و احداث سقف ۱۹۷۰ واحد و 

سفت کاری برای ۱۹۴۱ واحد صورت گرفته است.
وی اضافه کرد: تفاهم نامه ۳ جانبه ۲۰ هزار واحد بین بنیاد 
واحد   ۲۳۵ احداث  جهت  امداد  کمیته  و  بنیادعلوی  مسکن، 
 ۱۰ جانبه  سه  نامه  تفاهم  نیازمند،  خانوارهای  برای  مسکونی 
امداد  کیمیه  و  بنیاد مستضعفان  بنیاد مسکن،  بین  واحد  هزار 
جهت احداث ۷۰ واحد مسکونی برای خانوارهای نیازمند در 
نامه ۳ جانبه جهت احداث ۸۰ واحد  تفاهم  بخش میلاجرد، 
در  امداد  کمیته  حمایت  تحت  خانوارهای  برای  مسکونی 
نامه  تفاهم  و  نفر جمعیت  هزار  زیر ۲۵  روستاها و شهرهای 
دو جانبه بنیادمسکن و بهزیستی جهت احداث یا تکمیل واحد 
مسکونی برای معلولین و مددجویان بهزیستی در روستاها و 
شهرهای زیر ۲۵ هزار نفر جمعیت، از تفاهم نامه های منعقد 
بیان کرد: ۳۰ هزار فقره بیمه  شده توسط این نهاد است.وی 
احتمالی  جبران خسارت  منظور  به  روستایی  مسکن  حوادث 
در هنگام وقوع حوادث توسط شرکت بیمه انجام و همچنین 
استفاده از خدمات فنی بیش از چهل دفتر طراحی و ۱۴۰ ناظر 

در قالب نظام فنی روستایی صورت گرفته است.

تولید ۳ هزار تن زباله در 

مازندران آلودگی آب های زیرزمینی 

را افزایش می دهد
رئیس دبیرخانه کارگروه سلامت و امنیت غذایی مازندران به 
تولید ۳ هزار تن زباله در استان که در ایام تعطیل سه برابر 
امکان آلودگی آب  این مسئله  می شود اشاره کرد و گفت: 

های زیرزمینی را افزایش می دهد.
دکتر محمدرضا میرزایی شامگاه ۱۱ شهریور ماه در شورای 
عملکرد  از  گزارشی  ارائه  با  استان  غذایی  امنیت  و  سلامت 
این دبیرخانه و بیان خلاصه ای از سیمای سلامت مازندران، 
 ۱۰۸۸ دارای  مازندران  پزشکی  علوم  دانشگاه  کرد:  اظهار 
خانه بهداشت فعال، ۲۶ بیمارستان، ۱۰۱ مرکز جامع خدمات 
سلامت شهری و ۱۹۱ مرکز جامع خدمات سلامت روستایی 
به عنوان گسترده ترین شبکه بهداشت و قطب اجرای برنامه 

پزشک خانواده در کشور مطرح است.
دکتر میرزایی با اشاره به اینکه این دبیرخانه دارای سه نقش 
اضافه  است  بخشی  بین  هماهنگی  و  مراقبتی  گری،  تسهیل 
به  نیاز  کارگروه  این  در  بزرگ  اقدامات  اجرای  برای  کرد: 
وزارت  کشور،  وزارت  حمایت  اعتبار،  تامین  و  تخصیص 

بهداشت و همکاری و مشارکت سایر سازمان ها است.
کانون   ۵۳۸ سلامت،  گزار  پیام  شورای   ۳۸ تشکیل  وی 
جوانی  راستای  در  جوان  مادران  گروه  ایجاد  و  سلامت 
امنیت  و  سلامت  کارگروه  جلسه   ۱۴۷ برگزاری  و  جمعیت 
را از اقدامات این کارگروه برشمرد و با اشاره به ۲۰ میلیون 
جمعیت شناور در مازندران بر تقویت اورژانس هوایی استان 
مصرف  فاضلاب،  و  آب  موضوعات  گفت:  و  کرد  تاکید 
کشاورزی،  در  ها  آفت ها کش  و  سموم  شیمیایی،  کودهای 
از  ای  جاده  خیز  حادثه  نقاط  و  ولگرد  سگ های  وجود 

تهدیدکننده های دائمی سلامت استان هستند.

تعاونی  نمایندگان شرکت  مجمع عمومی عادی مرحله دوم نوبت اول مجمع 
مورخ  شنبه  سه  روز  صبح   ۹ ساعت  راس  رضوانشهر  مرکزی  بخش  مرزنشینان 
خیابان  در  واقع  دفتر(  جوار  )سالن  شرکت  فعلی  دفتر  محل  در   1402/07/17
 : میگردد  برگزار  دوم  طبقه  ؛  طاهر  ساختمان  ؛  ماه کوچه  خیابان  نبش  ؛  بسیج 
بدینوسیله از کلیه نمایندگان محترم سهامداراعضا شرکت تعاونی دعوت بعمل 
میاید راس ساعت مقرر با در دست داشتن دفترچه عضویت اصالتا جهت اتخاذ 

تصمیم در خصوص موارد ذیل حضور بهم رسانید 
دستور جلسه : 

ا-استماع گزارش کتبی هیات مدیره و بازرسان شرکت
 2- بررسی وتصویب صورتهای مالی سال ۹۸؛ ۹۹؛ 1400؛ 1401 

۳-طرح و تصویب بودجه پیشنهادی سال 1402 
 4-تعیین خط مشی و برنامه اینده شرکت

 ۵- تعیین روزنامه کثیرالانتشار 
 ۶-انتخاب ۵ نفر بعنوان اعضا هیت مدیره اصلی و 2 نفر علی البدل

  7- انتخاب ۳ نفر بعنوان بازرس اصلی و یک نفر علی البدل 
توجه :: 

کلیه داوطلبین کاندیدای هیت مدیره و بازرسی میتوانند حداکثر ظرف مدت 
ده روز از تاریخ انتشار با در دست داشتن مدارک ذیل به دفتر شرکت مراجعه 

و نسبت به تکمیل فرم مربوطه اقدام نمایند 0
شرایط ثبت نام : 

1-تابعیت نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 2- ایمان و تعهد عملی به اسلام 
گونه  هر  نداشتن   -4 تعاون  با  متناسب  لازم  تجربه  و  اطلاعات  بودن  ۳-دارا 
به  ارتکاب  عدم  و  محارب  گروههای  در  عضویت  عدم   -۵ قانونی  ممنوعیت 

جرایم ضد امنیت و جعل اسناد  
فتوکپی   -2 ملی  کارت  و  شناسنامه  1-فتوکپی   : نام  ثبت  مدارک لازم جهت 
4-عدم  سیکل(   )حداقل  تحصیلی  مدرک  فتوکپی   -۳ خدمت  پایان  کارت 

سوپیشینه 
هیت مدیره شرکت تعاونی مرزنشینان بخش مرکزی رضوانشهر

 تاریخ انتشار 1402/06/13 

اگهی دعوت به مجمع عمومی عادی مرحله دوم )نوبت اول( شرکت تعاونی 
مرزنشینان بخش مرکزی رضوانشهر
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طوفان جِنی؛
 بوسه در اقیانوسیه، جنجال در اسپانیا، 

حمایت در آلمان!

سهرابیان:
 روسای فدراسیون ها را در قفس 

نگه داشته اند
 گمرک فکر می کند اموال قایقرانی 

دزدی است!

عنایتی برای مملکت خود ایثار کرده است!

پاسخ مهم قلعه نویی درباره سرباز پرسپولیس
 افرادی که مغرضانه می نویسند با من مشکل دارند

که  است  اعتقاد  این  بر  ایران  فوتبال  ملی  تیم  سرمربی 
کشورمان  فوتبال  ملی  تیم  تدارکاتی  دیدارهای  برنامه 

می بایست از قبل هماهنگ می شد.
فوتبال  ملی  تیم  تمرین  حاشیه  در  قلعه نویی  امیر 
کشورمان اظهار کرد: درباره بازی با بلغارستان و آنگولا 
باید بگویم که این برنامه ها )بازی های دوستانه( باید از 
قبل هماهنگ می شد. متأسفانه این کار انجام نشد و این 
دو بازی را به کمک مسئولان تلاش کردیم انجام شود.

تنبیهات  کنعانی زادگان  برای  شدیم  مجبور 
انضباطی اعمال کنیم

وی در مورد عدم دعوت محمدحسین کنعانی زادگان به 
تیم ملی به دلایل مسائل انضباطی گفت: باید به بازی 
آسیای  ملت های  جام  نهایی  نیمه  مرحله  در  ژاپن  با 
می توانستیم  و  بود  پایاپای  که  بازگردیم  قبلی  دوره 
متأسفانه  کردیم.  واگذار  صفر  بر   ۳ ولی  باشیم،  برنده 
در لیگ مان نیز این اتفاق می افتد. در این رابطه امروز 
با بازیکنان ملی پوش صحبت کردم. کنعانی زادگان یکی 

آن  ازبکستانی  با  دیدار  در  ولی  ماست،  بازیکنان  بهترین  از 
را  انضباطی  تنبیهات  شدیم  مجبور  و  داد  انجام  را  حرکات 
اعمال کنیم. در اردوی قبلی، برخی بازیکنان به خاطر یکسری 
اصول  طبق  که  چیزی  آن  هستند.  الان  ولی  نبودند،  مسائل 
انجام  می کند،  مردم کمک  منافع  به  و  است  و چارچوب مان 

خواهیم داد.
از اینکه آزمون به سرمربی رُم قول داده است در جام 

ملت ها شرکت نکند بی اطلاعم
سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان درباره شایعه عدم حضور 
آزمون  کرد:  تصریح  قطر  ملت های  جام  در  آزمون  سردار 
بایرلورکوزن مصدوم شد و چند  از فصل  پیش  تمرینات  در 
مسابقه ای  در  و  نداشت  تمرینات عمومی حضور  در  هفته ای 
شرکت نکرد. در لیست یک ماه پیش ما بازیکنان مصدوم مثل 
علی قلیزاده، سردار آزمون، امید نورافکن، محمد کریمی و ... 
قرار نداشتند. حالا اینکه آزمون به سرمربی آاس رُم قول داده 
که در جام ملت های آسیا شرکت نکند، من خبر ندارم. او پیش 

از فصل مصدوم شد و در اردوی فعلی حضور ندارد.
خواهد  حضور  ملت ها  جام  در  آزمون  که  ان شاء الله 

داشت
قلعه نویی در پاسخ به این پرسش که آیا در چند روز گذشته با 
آزمون صحبتی داشته است یا نه، تأکید کرد: من ارتباطات را 
به کسانی که هستند و اسم شان را نمی برم، می سپارم. ارتباط با 
بازیکنان را تقسیم کرده ایم. ان شاء الله که آزمون در جام ملت ها 

حضور خواهد داشت.
اگر اسکوچیچ می ماند سرلک در جام جهانی هم  شاید 

بازی می کرد
وی در واکنش به حواشی دعوت از میلاد سرلک هافبک تیم 
فوتبال پرسپولیس به تیم ملی خاطر نشان کرد: سرلک در زمان 
اسکوچیچ ۱۰، ۱۲ بازی انجام داد. جا دارد از اسکوچیچ که 
نتایج  بهترین  در بدترین شرایط تیم ملی را تحویل گرفت و 
را گرفت، تشکر کنیم. شاید اسکوچیچ در جام جهانی همراه 
تیم ملی ایران حضور داشت، سرلک بازی می کرد. من مطلب 
روی  از  یا  مغرضانه  برخی ها  که  بگویم  نیز  دیگری  قانونی 
بی اطلاعی درباره آن حرف می زنند. قانون معافیت تغییر کرده 
از سربازی دو سال  است. دوستان مغرض می گویند معافیت 
است، اگر اینطور باشد سرلک در بازی با کنیا به میدان رفت و 
باید معاف می شد. الان معافیت از سربازی شش ماه شده است. 
از این قانون شش ماه اطلاع داشتیم و اگر تحت فشار بودیم، او 

را به مسابقات کافا می بردیم تا این فشارها نباشد.
و  فشار  نه  است  عملکردش دعوت شده  براساس  سرلک 

تماس دیگران
به  که  همانطور  ما  داد:  ادامه  ایران  فوتبال  ملی  تیم  سرمربی 
جام ملت های آسیا فکر می کنیم باید شیب ملایم تغییرات نیز 
جوان مان  هافبک  دو  روی  قبلی  اردوی  در  ما  باشیم.  داشته 
سرمایه گذاری کرده بودیم که متأسفانه مصدوم شدند، به همین 
دلیل سرلک را نبردیم. حالا دو سه بازیکن مصدوم شده اند و 
خداوکیلی الان سرلک براساس عملکردش دعوت شده است. 
تحت  که  هستم  آدمی  نه  و  است  زده  زنگ  من  به  کسی  نه 
ملی  تیم  اینجا  ندارم،  گذشته  به  کاری  بگیرم.  تصمیم  فشار 
حقش  و  دارد  قابلیت  که  را  کسی  باید  و  است  مملکت مان 
هست، دعوت کنیم. در اردوی گذشته، علی کریمی نبود، ولی 

الان هست.
در برنامه های مان روی قدوس حساب باز کرده ایم

و  ملی  تیم  از  قدوس  سامان  خداحافظی  به  راجع  قلعه نویی 
آن دست  از  هم  این  یادآور شد:  بازیکن  این  دوباره  دعوت 
شایعات است! دوستان در زمان اردوی قبلی با قدوس تماس 
در  که  خاصی  شرایط  خاطر  به  گفت  بازیکن  این  و  گرفتند 
باشگاهم دارم اجازه دهید در این اردو نباشم. برای این اردو، 

از جمله  قدوس  اضافه شود.  ما  به  بلغارستان  در  است  قرار 
باز  حساب  او  روی  برنامه های مان  در  که  است  بازیکنانی 

کرده ایم.
در  می توانستند  حسینی  و  اسماعیلی  رضاوند،  جلالی، 

لیست تیم ملی باشند
نکنید.  توجه  به شایعات  از شما خواهش می کنم  افزود:  وی 
این تیم ملی برای همه است. امروز من هستم و شاید فردا فرد 
دیگری باشد. من از همه کسانی که مطلب می نویسند، تشکر 
با  دشمنی شان  می نویسند،  مغرضانه  که  افرادی  ولی  می کنم 
قلعه نویی است و می خواهند هر طوری شده قلعه نویی را بزنند. 
امروز آقای رشیدی با من تماس گرفت و درباره عدم حضور 
بازیکن  سیدحسین حسینی سؤال کرد که توضیح دادم. چند 
ابوالفضل جلالی،  می توانستند در لیست تیم ملی باشند، مثل 
آرش رضاوند، فرشید اسماعیلی و سید حسین حسینی. حسینی 
را خودم به استقلال آوردم و الان کاپیتان این تیم شده است. 
با صحبت هایی که رضا عنایتی با کادر فنی استقلال انجام داده 
تیم  به  هانگژو چین  آسیایی  بازی های  در  است حسینی  قرار 
فوتبال امید کمک کند. متأسفانه استقلال به هر دلیلی در لیگ 
قهرمانان آسیا حضور ندارد که یادآوری کنم ما تلاش کوچکی 
برای این تیم انجام دادیم که این اتفاق نیفتد. علی فتح الله زاده 
و علی امیری می توانند شهادت بدهند. در حال حاضر چون 
استقلال در آسیا حضور ندارد عنایتی با جواد نکونام و کادر 
فنی استقلال صحبت کرده و گویا موافقت شان را برای حضور 
سید حسین حسینی، ارسلان مطهری و یک بازیکن دیگر در 

بازی های آسیایی را گرفته است.
عنایتی به خاطر مملکتش ایثار کرده است

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در مورد حضور بازیکنانی چون 
یاسین سلمانی، امین حزباوی، اللهیار صیادمنش و سامان فلاح 
در اردوی تیم فوتبال امید نیز خاطر نشان کرد: در سه چهار 
امید وجود  بین تیم ملی بزرگسالان و تیم  دهه گذشته تنشی 
داشت و بازیکنان داده نمی شدند. در حال حاضر تعامل خوبی 
بین کمیته ملی المپیک، فدراسیون فوتبال، تیم ملی بزرگسال 
و تیم امید وجود دارد. ما این چهار بازیکن را در اختیار تیم 
امید قرار دادیم. عنایتی در بدترین شرایط چهار پنج دهه اخیر، 
هدایت تیم امید را قبول کرده است. عنایتی به خاطر مملکتش 
ایثار و در کمترین زمین تیم خوبی را جمع و جور کرده است. 
صعود  المپیک  به  بازیکنان  و  امکانات  بهترین  با  گذشته  در 
این  اگر  و  امید خوش بین هستم  تیم  به صعود  من  نکرده ایم. 
اتفاق نیفتد، عنایتی تلاشش را کرده است. در بدترین شرایط 
سه  عنایتی  نمی کرد،  قبول  و  بود  دیگری  مربی  هر  شاید  که 
آماده کرد. هر چقدر  تورنمنت عراق  برای  را  امید  تیم  روزه 
که رقبای ما پیشرفت کرده اند، ما پسرفت کرده ایم، مخصوصاً 
در بحث تیم های پایه. عنایتی و همکارانش نهایت تلاش شان 
را می کنند و دعا کنید با دست پرُ برگردند. این چهار بازیکن 
در لیست بزرگسال بودند و شاید در جام ملت های آسیا نیز 

حضور داشته باشند.
ملایم  شیب  دنبال  آسیا  ملت های  جام  به  نگاه  بر  علاوه 

تغییرات نیز هستیم
قلعه نویی تصریح کرد: ما علاوه بر نگاه به جام ملت های آسیا 
دنبال شیب ملایم تغییرات نیز هستیم. وظیفه تیم امید است که 
به تیم بزرگسالان بازیکن بدهد. خوشبختانه بازیکنان تیم امید 
در لیگ بازی می کنند و به آنها بها داده می شود، اما در حال 

حاضر اولویت بازی های این تیم در ازبکستان است.
آن چیزی را که به سود مملکت مان باشد، انجام می دهیم

وی در واکنش به عدم حضور شهریار مغانلو در اردوی قبلی 
تیم ملی فوتبال تصریح کرد: اجازه دهید ریز این موضوع را 
به  فنی  مسائل  بر  علاوه  که  هستیم  این  مترصد  ولی  نگویم، 
مسائل دیگر که در گذشته ضربه زده است، توجه کنیم. مغانلو 
در این اردو با انگیزه بالایی حضور دارد و آن چیزی را که به 

سود مملکت مان باشد، انجام می دهیم.
از نظر ساختاری و برنامه ریزی ما هم نیاز داشتیم با 

تیم های بهتری بازی کنیم
مقایسه  مورد  در  کشورمان  فوتبال  ملی  تیم  سرمربی 
فوتبال ایران با فوتبال عربستان و اینکه آیا درست است 
در  ما  گفت:  کنیم،  مقایسه  کشور  این  با  را  خودمان  ما 
خیلی مسائل عقب هستیم. ما سال ۱۹۸۵ میلادی در قطر 
بازی می کردیم. وقتی الان این کشور را می بینم اصلًا باور 
نمی کنم. ما هم یک چیزهای خوبی داریم، مثل معرفت، 
انسانی  نیروی  و  می دهیم  انجام  سختی  کارهای  اینکه 
خوب. بله! همه کشورها هزینه می کنند و برای اولین بار 
دیدیم رسانه ملی هم بازی الاتحاد - الهلال را نشان داد. 
لیگ  ما در  بازیکنان  بزرگی داریم. همه  بازیکنان  ما هم 
بزرگ هستند، ولی از نظر ساختاری و برنامه ریزی ما هم 
هم  این  البته  کنیم،  بازی  بهتری  تیم های  با  داشتیم  نیاز 
مشکلات  یک سری  حالا  نبود.  قلعه نویی  امیر  منِ  دست 
بین المللی و مالی وجود دارد. ما هم فقط نگوییم مشکل. 
با این شرایط ما هم باید بیشترین تلاش را داشته باشیم. همه در 
حال تلاش هستند. فدراسیون و اعضای کادر فنی همه تلاش 
کنیم،  پیشرفت  باید  هم  ما  بگیریم.  خوبی  نتایج  که  می کنند 
آدم  من  کنیم،  به جلو  رو  فرار  و  بگویم  فقط  من  اینکه  ولی 
این کار نیستم. ما نیروی انسانی خوبی داریم. اگر آن ها بنزما 
را دارند ما هم آزمون و طارمی را داریم. واقعیت این است 
نباید خودزنی  هم  ما  ولی  هستند،  پیشرفت  در حال  آنها  که 
کنیم. این چیزی بود که ۱۵ سال پیش می گفتم ولی کسانی که 

می خواستند به من حمله کنند، می گفتند این کار بلد نیست.
قلعه نویی در واکنش به این سؤال که »اگر نورافکن مصدوم 
نمی شد باز هم سرلک به اردو دعوت می شد یا خیر؟«، تصریح 
کرد: خواهش می کنم این سؤالات را نپرسید. من پاسخ کلی 

دادم. شخصی نبینید، من کلی گفتم.
هر  تحت  نکنند  فکر  تا  بزنیم  تلنگر  یکسری ها  به  باید 

شرایطی در تیم ملی حضور دارند
وی در پاسخ به این پرسش که آیا احتمال دارد پس از دیدار 
امشب استقلال خوزستان - تراکتور بازیکن جدیدی به اردو 
دعوت شود، اظهار داشت: بله احتمال دارد یکی دو بازیکن 
بازی خلیل زاده و حسین زاده را رصد  ما  ما اضافه شوند.  به 
می شوند.  اضافه  ما  به  بازیکن  دو  یا  یک  احتمالًا  و  می کنیم 
تا  بزنیم  تلنگر  یکسری ها  به  باید  جاهایی  یک  حال  هر  به 
فکر نکنند تحت هر شرایطی حضور دارند. مثلا اردوی قبلی 
کار  کیفیت تر  با  اردو  این  در  ولی  نبودند  اخباری  و  حسینی 
بازی های آسیایی نمی رفت قطعاً  به  اگر  می کنند. حسینی هم 

می توانست در  اردوی فعلی به ما کمک کند.
شیب  با  باید  ملت ها  جام  در  پرقدرت  حضور  بر  علاوه 

ملایم به سمت جوانگرایی برویم
سرمربی تیم ملی در پاسخ به این پرسش که علی دایی معتقد 
است هر شخصی سرمربی تیم ملی است باید تا جام جهانی 
در تیم ملی بماند و جام ملت های هدفی برای این مسابقات 
بزرگان  و  اساتید  دایی جزو  باشد، گفت: علی  و جوانگرایی 
است و جایش در فوتبال ما خالی است. هر مربی که می آید 
افکار خاص خودش را دارد. صحبت های علی دایی درست 
دهیم.  انجام  ملایم  شیب  با  را  تغییرات  باید  هم  ما  و  است 
فوتبال ایران نتیجه گرا شده است. ما هم علاوه بر اینکه باید در 
جام ملت ها با قدرت ظاهر شویم می بایست با شیب ملایم به 
سمت جوانگرایی برویم. خوشبختانه جوانان و امیدهای خوبی 
هم داریم. باید از همکاران مان نیز تشکر کنم که روزی شش 
ساعت کار می کنند. علاوه بر اینکه بازی های لیگ را می بینیم 

ما هر روز چهار پنج ساعت هم اینجا آنالیز می کنیم.
خداداد و افاضلی هم در کادر هستند و هم مشاور

به  افاضلی  هومن  و  عزیزی  خداداد  شدن  اضافه  درباره  وی 
اردوی تیم ملی اظهار داشت: خداداد عزیزی از بزرگان فوتبال 
ماست و خاطرات زیادی را برای مردم درست کرده. خداداد 
مسائل  یکسری  ولی  باشند،  ما  با  اول  از  بود  قرار  افاضلی  و 
به تیم ملی اضافه شدند. آنها هم در کادر  پیش آمد که بعداً 
و  فاضلی  و  است  فوتبال  نابغه  مشاور. خداداد  هم  و  هستند 

آدمی تحصیلکرده.
احتمال دارد قبل از جام ملت ها به کیش برویم

سرمربی تیم ملی در مورد بازدیدش از امکانات کیش و اینکه 
امکان دارد قبل از حضور در جام ملت ها یک اردو در جزیره 
کیش برگزار شود، تصریح کرد: ما یک بازدید از کیش داشتیم 
و باید از آنها تشکر کنم که واقعاً زمین خوبی درست کردند. 
این احتمال که پیش از جام ملت ها به کیش برویم زیاد است، 
ولی اگر یک تیم برای بازی تدارکاتی پیدا کنیم. اگر قبل از 
به  می رویم.  آنجا  حتماً  دهیم  انجام  کیش  در  بازی  یک  قطر 
جای اینکه به قطر برویم در همین کیش اردو می گذاریم و اگر 

نشد به قطر خواهیم رفت.

پرسپولیس  به  را  ضرر  بیشترین  برتر،  لیگ  مسابقات  تعطیلی 
خواهد زد.

به  لیگ  بازی های  برتر  لیگ  چهارم  هفته  برگزاری  از  بعد 
خاطر فیفادی پیش رو و برگزاری دو بازی دوستانه تیم ملی 
تعطیل شد و تیم ها به استراحت رفتند. بلافاصله بعد از اتمام 
به  لیگ قهرمانان آسیا  باید در  ما  نماینده های  بازی های ملی، 
میدان بروند و پرسپولیس به عنوان قهرمان فصل گذشته فوتبال 
ایران و یکی از امیدهای ما در این رقابت ها باید در یک بازی 
بزرگ و البته فوق العاده حساس به مصاف النصر عربستان و 

فوق ستاره هایش برود.
و  فولاد رفت  به مصاف  اهواز  در  پرسپولیس هشتم شهریور 
بازی بعدی این تیم در تاریخ ۲۸ شهریور مقابل النصر برگزار 
خواهد شد. یعنی بین این دو بازی، پرسپولیس ۲۰ روز هیچ 
به  مسابقه  شرایط  از  تیم  این  و  داشت  نخواهد  رسمی  بازی 
نگرانی  باعث  که  اتفاقی  شد.  خواهد  خارج  کامل  صورت 
کادرفنی و هواداران پرسپولیس هم شده است. این موضوع از 
آن جهت نگران کننده است که آخرین باری که چنین اتفاقی 
برای پرسپولیس رخ داد، این تیم یکی از مهم ترین بازی های 
تاریخ خود را واگذار کرد و دستش از رسیدن به جامی که 

همه این سال ها آرزویش را داشت نرسید.
اولسان  و  پرسپولیس  بازی  برگزاری  از  قبل  روز   ۲۰ دقیقا 

مقابل  آسیا،  قهرمانان  لیگ  فینال  در  جنوبی  کره  هیوندای 
شهرخودرو بازی کرد و قرار بود یک هفته قبل از فینال آسیا 
هم مقابل ذوب آهن به میدان برود. اتفاقی که به خاطر کرونای 
یکی از بازیکنان ذوب آهن لغو شد و یحیی و تیمش با فاصله 
طولانی نسبت به آخرین بازی خود در لیگ به مصاف اولسان 
رفتند. در آن بازی پرسپولیس با وجود شروع خوب و پیش 
افتادن از حریف، در نیمه دوم سرحال نبود و یکی از دلایل 
در  پرسپولیس  که  برمی گشت  این  به  هم  اتفاق  این  اصلی 

شرایط مسابقه نبود.
حالا این شرایط دقیقا برای پرسپولیس تکرار شده و مشخص 

نیست برنامه کادرفنی این تیم برای حل این مشکل چیست. 
پرسپولیس بازیکنان زیادی در تیم ملی دارد و تقریبا نیمی از 
هرچند  بود.  غایب خواهند  تمرینات  در  اش  اصلی  بازیکنان 
در فاصله تعطیلی لیگ تا دیدار مقابل النصر، پرسپولیس حتما 
بازی های دوستانه  ولی  داد  انجام خواهد  بازی دوستانه  چند 
تحت هیچ شرایطی نمی توانند تیم را مشابه دیدارهای رسمی 

آماده نگه دارند.
ضمن اینکه غیبت بازیکنان اصلی پرسپولیس در تمرینات هم 
به یکی دیگر از مشکلات یحیی گل محمدی تبدیل شده است. 
النصر به عنوان اولین و قطعا سخت ترین حریف پرسپولیس در 
لیگ قهرمانان آسیا مشکلات کمتری نسبت به پرسپولیس دارد. 
هرچند لیگ عربستان هم به خاطر فیفا دی و انجام بازی های 
ملی تعطیل خواهد شد ولی مثلا النصر دیشب در لیگ عربستان 
به میدان رفت و همچنین بعد از برگزاری بازی های ملی دوباره 
در لیگ این تیم به مصاف حریف خود می رود تا کاملا آماده 

بازی مقابل پرسپولیس شود.
درست ۳ روز قبل از بازی مقابل پرسپولیس، النصری ها یک 
بازی در لیگ عربستان برگزار خواهند کرد و بعد به مصاف 
نماینده ما خواهند رفت. به این ترتیب تیم رونالدو و یارانش 
مشکل بازیکنان پرسپولیس را نخواهند داشت و کاملا در یک 

شرایط مساعد، لیگ قهرمانان آسیا را شروع خواهند کرد.  

عواقب تعطیلی لیگ و فیفادی

 اتفاق تلخ بازی با اولسان برای پرسپولیس تکرار می شود؟

یک لحظه از دست دادن کنترل ذهن و رفتار، روزها حاشیه 
را میهمان فوتبال ملی اسپانیا کرده است.

به گزارش فوتبال ۳6۰، تقریبا ۲ هفته از برگزاری فینال جام 
قهرمانی  جشن  حواشی  اما  می گذرد  زنان  فوتبال  جهانی 
فوتبال،  تاریخ  طول  در  دارد.  ادامه  همچنان  اسپانیایی ها 
لحظات و بزنگاه هایی به وجود آمده که تنها یک ثانیه کنترل 
ذهن و رفتار از دست رفته و همان یک ثانیه، برای خود به 
یک تاریخ منقول تبدیل شده است. به عنوان مثال زین الدین 
زیدان افسانه ای تنها یک لحظه کنترل ذهن خود را از دست 
ویژه ای  برگ  ماتراتزی،  مارکو  سینه  به  تا ضربه سرش  داد 
در تاریخ فوتبال خودش، فرانسه، ایتالیا و جام جهانی را به 
خود اختصاص بدهد. دیوید بکام یک لحظه کنترل ذهن و 
رفتارش را برابر دیگو سیمئونه در جام جهانی ۱۹۹۸ فرانسه 
در  انگلیس  تیم های  مهره ترین  پر  از  یکی  تا  داد  دست  از 
بزنگاه ها  این  برگردد.  به خانه  جام های جهانی دست خالی 
حالا به شکل و سیاقی دیگر و در خارج از زمین اتفاق افتاده 
تا این بار برگ ویژه ای در تاریخ فوتبال زنان بنویسد. یک 

ثانیه و یک بوسه و هزاران نظر و انتقاد و حاشیه.
جنجال در اسپانیا، حمایت در آلمان

تیم دورتموند در سیگنال  آلمان،  بوندس لیگا  هفته سوم  در 
ایدونا پارک به میدان رفت. زنبورها که همواره به هواداران 
خود می بالند، این بار شاهد هنرنمایی آنها بودند. حمایت از 
حقوق زنان که گاهی از قواعد منطقی هم پای خود را فراتر 
گذاشته و به یک اصل غیرقابل چشم پوشی تبدیل می شود، 
هواداران دورتموند را هم به حمایت مستقیم از جِنی ارِموسو 
وادار کرد. به دست گرفتن نوشته ای بزرگ با مضمون »من تو 
را باور دارم خواهر! همه با ارِموسو!« در کنار تمام بیانیه ها، 
اظهارنظرها و سایر حمایت ها، جلوه ای تازه به دفاع از حقوق 
زنان در فوتبال داد. ناگفته نماند، این حمایت و اقسام شبیه 
به آن می توانند در دسته موج پر قدرتی که همه را به خط 
می کند هم قرار بگیرند. حمایتی که برای ابراز آن، دفاعیات 
نیازی  اساسا  یا  نخواهد شد و  او شنیده  یا خانواده  متهم و 
لحظه  در  پرونده  زیرا  ندارد  وجود  دفاعیات  شنیدن  برای 
تشکیل شد، رای در لحظه صادر شد و موج از همان لحظه 
آغاز شد و اولین اظهارات جِنی ارِموسو پس از گرفتن مدال 
محبت  ابراز  تصاویر  دیدن  از  هواپیما  در  که  لحظاتی  یا  و 
رئیس به خودش ذوق زده شده بود هم هیچ اهمیتی نخواهد 
داشت. این موج آنقدر سنگین بود که نقش اصلی داستان را 

هم سوار خود کرد!
فیفا در دل موج حمایت

در  کرده  سعی  همواره  که  فیفا  فوتبال  جهانی  فدراسیون 
موارد این چنینی تا جای ممکن کج دار و مریز حرکت کند، 
برخلاف همیشه روبیالس را خیلی زود نقره داغ کرد. پس از 
فیفا،  انضباطی  حکم تعلیق ۹۰ روزه روبیالس توسط کمیته 
جانی اینفانتینو رئیس فیفا در مصاحبه ای به خبرنگاران گفت: 
مسئولان  و  آمد  پیش  اما  می داد  رخ  نباید  هرگز  اتفاق  »آن 
انضباطی فیفا هم به سرعت به مسئولیت خود عمل کردند. 
سایر پیگیری ها در مورد این پرونده به صورت قانونی ادامه 

خواهد داشت.«
وقتی صدای خانواده شنیده نمی شود

آشِ دستپخت روبیالس از همان روز اول آنقدر شور بود که 
هیچ تلاشی از سمت او و یا خانواده و اطرافیانش نتوانست 
کمی هم که شده آن را ملایم کند. بسَت نشینی مادر لوئیس 
هم  او  غذای  اعتصاب  و  مُتریل  شهر  کلیسای  در  روبیالس 
فوتبال  فدراسیون  رئیس خاطی  علیه  سنگین  موج  نتوانست 
اسپانیا را کم کند. هرچند دادگاه حکمیت ورزش طی حکمی 
کرده  اعلام  سال   ۲ را  روبیالس  محرومیت  دوران  حداکثر 
تصاویر  انتشار  با  اسپانیایی  ساله   46 مدیر  این  خانواده  اما 
خانوادگی مثبت و مطالبی از این دست سعی دارند وجهه از 
دست رفته او را تا حدودی بازگردانده و از محرومیت های 
به این  به نظر می رسد  بیشتر او جلوگیری کنند؛ تلاشی که 
سادگی ها به نتیجه نخواهد رسید و حالا باید به طوفان کاترینا 

و طوفان آیدا، طوفانِ جِنی را هم اضافه کنیم.

بازگشت عیسی آل کثیر به تیم پرسپولیس در این مقطع اتفاق 
نخواهد افتاد.

بعد از اینکه قرارداد عیسی آل کثیر با سپاهان به مشکل خورد 
و ثبت نشد، خیلی ها از بازگشت این بازیکن به پرسپولیس 
صحبت کردند. گل محمدی مخالف بازگشت آل کثیر بود و 

حتی در مصاحبه هایش هم این موضوع را تایید کرد.
شخصا  اینکه  از  غیر  به  جنوبی  مهاجم  این  حال  این  با 
نزدیکان  از  یکی  بود،  شده  پرسپولیس  به  بازگشتش  پیگیر 
را  است  قائل  او  برای  زیادی  احترام  یحیی  که  گل محمدی 
واسطه کرد تا سرمربی پرسپولیس با بازگشت عیسی موافقت 
کند. یحیی با وجود اینکه موافق بازگشت این بازیکن نبود، 
این  بود  قرار  و  کرد  موافقت  عیسی  برگشتن  با  نهایت  در 
داخلی  قرارداد  انتقالات  و  نقل  زمان  پایان  از  قبل  بازیکن 
به  انجام کارهای مربوطه  با  با سپاهان فسخ کند و  خود را 

پرسپولیس برگردد.
با توجه به نیاز پرسپولیس به جذب دو مهاجم، گل محمدی 
زود  آل کثیر  بازگشت  به  مربوط  کارهای  که  داشت  اصرار 
انجام شود و قبل از پایان نقل و انتقالات عیسی بازیکن آزاد 
باشد. او قصد داشت به غیر از آل کثیر یک مهاجم خارجی را 
هم جذب کند تا با تقویت خط حمله خودش به استقبال لیگ 
قهرمانان آسیا برود. یحیی قصد داشت بعد از اینکه قرارداد 
عیسی فسخ شد و خیالش از بابت آمدن او راحت شد، یکی 
از مدافعان خود را در لیست مازاد قرار دهد تا بتواند لیست 

را برای خرید مهاجم خارجی خالی کند.
قرارداد  ثبت  مشکل  حل  پیگیر  سپاهان  مدیران  آنطرف  از 
آل کثیر بودند تا بتوانند از بازیکن جدیدشان استفاده کنند. از 
همین رو به آل کثیر گفتند دست نگه دارد تا آن ها مشکل به 
وجود آمده را حل کنند. عیسی هم به خیال اینکه مشکلش 
با سپاهان حل خواهد شد و می تواند به قرارداد چربی که با 
این تیم بسته برسد، منتظر حل شدن مشکلش شد. مشکل اما 
برطرف نشد و هنوز هم پابرجاست. با این تفاوت که دیگر 

این بازیکن نمی تواند به پرسپولیس برگردد.
هیچ  شد،  آل کثیر  دوباره  بدقولی  متوجه  وقتی  گل محمدی 
بازیکنی را در لیست مازاد قرار نداد و اعلام کرد با همین 
نفرات به کارش ادامه خواهد داد. پرسپولیس یک جای خالی 
دارد و یحیی گل محمدی می خواهد این جای خالی را صرف 
به  درویش  که  درحالیست  این  کند.  خارجی  مهاجم  خرید 
بازیکن  آل کثیر  اگر  پرسپولیس مدعی شد  مدیرعامل  عنوان 
آزاد شناخته شود، با او مذاکره خواهد کرد تا به پرسپولیس 
برگردد. با این حال گل محمدی مهاجم خارجی را به آل کثیر 

ترجیح می دهد و اولویتش خرید مهاجم خارجی است.

جزئیات تازه از بازگشت مهاجم 
جنجالی به پرسپولیس؛ 

یحیی اوکی داده بود ولی...

رییس فدراسیون قایقرانی عنوان کرد که موضوع دو رقمی شدن 
مدال رشته قایقرانی در بازی های آسیایی را زمانی مطرح کرده 
است که آب دریاچه ۲ متر کاهش نیافته و رشته دراگون بوت نیز 

توسط ستاد عالی بازی ها نیز، حذف نشده بود.
به  اعزامی  فدراسیون های  خبری  نشست  در  سهرابیان  علیرضا 
بازی های آسیایی هانگژو که در محل کمیته ملی المپیک برگزار 
آسیایی  بازی های  برای  سختی  بسیار  رقابت  کرد:  اظهار  شد، 
باشیم. چند سالی  بتوانیم موفق  امیداور هستیم  هانگژو داریم و 
است ورزشکاران قایقرانی خود را برای چنین روزی آماده کرده 
بودند و با توجه به تعویق مسابقات به دلیل کرونا، برنامه ریزی های 

صورت گرفته مدنظر قرار گرفت.
وی ادامه داد: کاروان ۲4 ورزشکاره قایقرانی آب های آرام )کانو 
و کایاک(، اسلالوم و رویینگ در این مسابقات حضور داریم و 
جزو فدراسیون هایی هستیم که بیشترین شرکت کننده را در این 
مسابقات داریم و امیدوار هستیم در کسب تعداد مدال هم موفق 

باشیم.
دریاچه  آب  شدن  کم  اینکه  بیان  با  قایقرانی  فدراسیون  رییس 
در کنار غیراستاندارد بودن تنها پیست آب های آرام برای رشته 
عنوان  مواجه شدیم،  آن  با  که  بود  مشکلاتی  از جمله  رویینگ 
کرد: در نهایت مجبور شدیم ورزشکاران را از ایران خارج کنیم 
تا بتوانیم کار را پیش ببریم و تیم ملی به روسیه رفت و در حال 

حاضر وضعیت خوبی دارند.
جای دراگون بوت خالی است

سهرابیان ادامه داد: تیم ملی آب های آرام نیز وضعیت خوبی دارند 
و در ورزشگاه آزادی آخرین اردوی خود را پشت سر می گذارد. 
جای تیم ملی دراگون بوت در بازی های آسیایی خالی است و در 
حالی که نتایج خوبی گرفته بودند اما ستاد عالی بازی های اسیایی 
علی رغم پیگیری فدراسیون تصمیم گرفت تیم ملی دراگون بوت 

به این مسابقات اعزام نشود.
وی با اشاره به اینکه ستاد عالی بازی ها در رابطه با تعیین رشته ها و 
ورزشکاران اعزامی تصمیم گیری کرده است، گفت: جای تاسف 
دارد که کسی از اعضای هیات اجرایی در ستاد علی بازی های 
برای  خوبی  نماینده  می توانستند  که  چرا  ندارد  آسیایی حضور 

ورزشکاران باشند.
کسانی که کمکی نکردند، حق اعتراض هم ندارند

رییس فدراسیون قایقرانی با تاکید بر اینکه کسانی که طی ۵ سال 
گذشته یاری رسان این فدراسیون نبوده اند حق اعتراض نسبت به 
نتایج قایقرانی را ندارند، گفت: هیچ ارگانی اجازه و حق انتقاد از 
رشته قایقرانی را ندارند و باید بدانیم تنها کمیته ملی المپیک، کمیته 
نیرو بودند که از رشته  پارالمپیک، وزارت ورزش و وزیر  ملی 
قایقرانی حمایت کردند و صرفا این ارگان ها می توانند نظر خود را 

در مورد قایقرانی اعلام کنند.
سهرابیان ادامه داد: افرادی که کمک رسان ورزشکاران نبوده اند 
در حالی که ورزشکاران ما در دمای بالاتر از 4۵ درجه و سرمای 

سوزان تمرین کردند، حق انتقاد ندارند.
تلاش می کنیم مدال های قایقرانی دو رقمی شود

وی در مورد وعده دو رقمی شدن مدال های رشته قایقرانی در 
بازی های آسیایی هانگژو، گفت: دو رقمی بودن مدال ها را زمانی 
پاروی  و  بود  نیافته  کاهش  متر  دریاچه ۲  که آب  کردم  مطرح 
هنوز  که  زمانی  نمی کرد،  اصابت  دریاچه  کف  به  ورزشکاران 
دراگون بوت حذف نشده بود اما با توجه به تمامی این موارد تمام 
تلاش خود را می کنیم که تعداد مدال های خود را دو رقمی کنیم.  
رییس فدراسیون قایقرانی در مورد وضعیت سطح آب دریاچه نیز 
بیان کرد: مجاری ها باز شده و آب در حال ورود به دریاچه آزادی 
است و تدابیر اندیشیده شده در مورد آبیاری گیاهان دریاچه باعث 
باعث می شود  نکند و لایروبی ها  پیدا  دریاچه کاهش  شده آب 

وضعیت سطح آب دریاچه و گیاهان بهبود یابد.  
برخی  سوی  از  بودجه  درخواست  خصوص  در  سهرابیان 
فدراسیون ها، اعلام کرد: در بخش بودجه به عنوان نماینده هیات 
درخواست  که  فدراسیون هایی  رسیدیم  نتیجه  این  به  اجرایی 
کرده اند و به امضای مناف هاشمی رسیده مشمول بودجه شوند و 
تعداد فدراسیون ها در بخش مربیان ۱۱ مورد و در بخش تجهیزات 

۱۰ فدراسیون بودند.
افزود: ۳۰۰ میلیون تومان برای مربیان داخلی و خارجی و   وی 
۳۰۰ میلیون هم با توجه به عملکرد و نوع فدراسیون در بخش 

تجهیزات تخصیص یافت.  
رییس فدراسیون قایقرانی در مورد آخرین وضعیت ملی پوشان 
نیز، بیان کرد: تیم رویینگ در سلامت کامل و مصدومیت مهسا 
جاور برطرف شده است و تنها مشکل سرمای روسیه است. در تیم 
آب های آرام هیوا افضلی دچار سرماخوردگی شدید شده بود و 
از فردا می تواند تمرینات خود را آغاز کند. محمدنبی رضایی نیز 
درد قدیمی داشت و به دلیل اصابت پارو به کف دریاچه در حال 
درمان است. هدیه کاظمی نیز از ناحیه کتف در حال درمان است.  
سهرابیان در مورد ترکیب تیم ملی در بازی های آسیایی، عنوان 
کرد: در رشته آب های آرام ترکیب هفته آینده مشخص می شود 
و در بخش اسلالوم رکسانا رزاقیان هم اکنون به دلیل تحصیل در 
فرانسه است و به مسابقات انگلستان اعزام می شود و پس از آن به 
هانگژو می آید و بعد هم به ژاپن می رود تا در رقابت کسب سهمیه 

المپیک حضور یابد.
خنده دار  می آوریم  مدال  چند  بنویسیم  کاغذ  روی  اینکه 

است!
وی در مورد شانس کسب مدال، نیز گفت: این که ما روی کاغذ 
بنویسیم چه تعداد مدال به دست می آوریم خنده دار است. طبق 
صحبتی که با ورزشکاران داشتم، رکوردهای آن ها را پیش بینی 
مقام  بتوانند  کدام  هر  ماده   ۲4 در  رشته   ۱۸ از  شاید  کردیم. 
بیاورند، شاید هم هیچ یک مقام نیاورند. اما باید ببینیم چه کارهای 
سال  است.  گرفته  صورت  کمک کننده  افراد  توسط  کارشناسی 
گذشته مبالغی از طرف مجلس به فدراسیون ها تزریق اما این مبلغ 

کاسته شد و همراه سایر مبالغ بودجه به ما تزریق شد.
گمرک فکر می کند اموال ما دزدی است!

رییس فدراسیون قایقرانی ادامه داد: وظیفه رئیس فدراسیون این 
است که دست در دهان شیر کند و پول در بیاورد. اما سوال من 
به  این است که آیا از سوی منابع دیگر ما حمایت شدیم؟ آیا 
رشته ای مثل قایقرانی توجه شده است؟ وقتی این رشته صحبت از 
دو رقمی شدن مدال می کند، باید برای کمک به آن فعالیت شود. 
وقتی اداره گمرک فکر می کنند اموال قایقرانی دزدی است و آن را 

ترخیص نمی کند آیا کسی به ما کمک کرد؟
روسای فدراسیون را در قفس UFC قرار داده اند

سهرابیان افزود: تلاش ما این است که روی حل این موارد متمرکز 
قرار   ufc مبارزات  قفس  در  انگار  را  فدراسیون ها  روسای  شود. 
داده اند و می گویند هر کس که زنده بماند مدال می گیرد. بعد از 
مسابقات فقط منتقدان می پرسند چرا مدال نگرفته اید؟ سعی می کنم 
جزئی ورود نکنم. مطمئنم منظورم همان افرادی است که بعد از 
هانگژو سینه سپر می کنند و مربی، ورزشکار و رئیس فدراسیون 
را نقد می کنند. من از حالا سر تعظیم برای ورزشکاران چه مدال 
بگیرند و چه نگیرند، فرود می آورم. من درد ورزشکار و مربی را 

می دانم و می گویم هیچ ورزشکاری کم فروشی نمی کند.
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معاون حقوقی رئیس جمهور :

آماده اقامه دعوی برای پرونده ترور شهید سلیمانی هستیم 
سردار نقدی: 

دفاع از ولایت و حجاب اصلی ترین پیام پیاده روی اربعین است

پورابراهیمی :
تعداد فروشگاه های متصل به سامانه کالابرگ الکترونیک افزایش یابد

برای  دعوی  اقامه  آماده  گفت:  رئیس جمهور  حقوقی  معاون 
پیش رو  روزهای  طی  و  هستیم  سلیمانی  شهید  ترور  پرونده 
اخطار لازم به آمریکا داده می شود. محمد دهقان با حضور در 
پیگیری  وضعیت  آخرین  به  اشاره  با  تلویزیونی  گفتگوی  یک 
ترور شهید  پرونده  اظهار داشت:  ترور شهید سلیمانی،  پرونده 
سلیمانی از مهمترین پرونده هایی است که مسئولیت آن به عهده 
رئیس جمهور  حقوقی  معاونت  المللی  بین  حقوقی  امور  مرکز 
این  به  رسیدگی  روند  دولت  ابتدای  در  شد:  متذکر  است.وی 
سلیمانی  شهید  ناجوانمردانه  ترور  از  بعد  بود.  متوقف  پرونده 
این  با  چگونه  که  بود  این  سر  بر  اختلاف  کشور  در  مدتی 
کار  این  سیزدهم  دولت  در  خوشبختانه  باشیم.  مواجه  پرونده 

به صورت تخصصی انجام گرفت و نظرات وکلای بین المللی 
برای رسیدگی به پرونده اخذ شد.

دعوی  اقامه  آماده  اینکه  بیان  با  جمهور  رئیس  حقوقی  معاون 
در  کرد:  تصریح  هستیم،  سلیمانی  شهید  ترور  پرونده  در 
شهریور ۱۴۰۲ و طی روزهای پیش رو اخطار لازم به آمریکا 
داوری، طبق  برای  ماهه  ارائه زمان شش  از  بعد  داده می شود. 
به  دعوت  را  آنها  باید  دادگستری  المللی  بین  دیوان  مقررات 
 ۱۴۰۳ بهار  در  نکردند،  قبول  را  داوری  آنها  اگر  کنیم.  داوری 
ایران دعوی خود در پرونده ترور شهید سلیمانی را در سازمان 
بین المللی دادگستری ثبت می کند. روند دعوی حقوقی شروع 
شده و دعوت به مذاکره است که حدود دو ماه زمان نیاز دارد.

در دعوای حقوقی وزارت دفاع با آمریکا وضعیت به نفع ایران 
استدهقان با اشاره به ماجرای محکومیت حقوقی آمریکا توسط 
معاونت حقوقی رئیس جمهور، بیان کرد: معاونت حقوقی یک 
سلسله دعوای بین المللی دارد که در این مورد کمتر با مردم 
فرهنگی  و  اقتصادی  که جنگ  طور  همان  است.  شده  صحبت 
هم  عیاری  تمام  حقوقی  جنگ  یک  داشته،  وجود  کشور  علیه 
دعوی  چندین  رابطه  همین  در  است.  گرفته  شکل  ایران  علیه 
دیوان  و  دادگستری  المللی  بین  دیوان  در  آمریکا  با  حقوقی 
المللی  بین  دیوان  است.  شده  مطرح  آمریکا  و  ایران  داوری 

دادگستری موارد کلان میان دولت ها را رسیدگی می کند.
فروردین  دهم  در  شد:  یادآور  جمهور  رئیس  حقوقی  معاون 
اموال  به  مربوط  که  دعوی ها  از  یکی  خصوص  در  امسال 
پرونده  این  در  شد.  صادر  رأی  بود،  ایران  اسلامی  جمهوری 
جمهوری  اموال  برخی  و  نقض  را  مودت  عهدنامه  آمریکا 
دولت  در  مورد  این  در  بود.  شده  توقیف  آنها  توسط  اسلامی 
گذشته شکایت اقامه شد، اما پیگیری لازم صورت نگرفت و در 
نهایت در دولت سیزدهم اقدامات لازم انجام و عملیات حقوقی 
خوبی طراحی شد و دولت آمریکا برای اولین بار در این سطح 
قاره   ۵ از  المللی دادگستری  بین  محکوم شد.وی گفت: دیوان 
جهان قضاتی دارد که رأی به نفع جمهوری اسلامی ایران صادر 
کردند و در زمینه خساراتی که به جمهوری اسلامی ایران وارد 
شده، دو سال به ایران مهلت داده شد تا خسارت توسط آمریکا 
کنیم  توافق  خسارت  درباره  آنها  با  باید  البته  شود.  پرداخت 
دادگستری  المللی  بین  دیوان  برسیم،  تفاهم  به  نتوانیم  اگر  و 
تعیین خواهد کرد.  را  میزان خسارت  آورده که رأسا  در رأی 
دعوای حقوقی وزارت دفاع با آمریکا بزرگترین پرونده حقوقی 
به  آن  در  وضعیت  که  است  انقلاب  از  بعد  آمریکایی ها  با  ما 

نفع ما است.

معاون هماهنگ کننده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: دفاع 
پیاده روی  پیام  اصلی ترین  عنوان  به  و حجاب  ولایت  قرآن،  از 

اربعین و جاماندگان اربعین است.
روی  پیاده  جاماندگان  برگزاری  ستاد  هماهنگی  جلسه  آخرین 
ستاد  در   )۱۴۰۲ شهریور   ۱۲ )یکشنبه  امروز  حسینی  اربعین 
فرماندهی سپاه تهران با حضور حجت الاسلام سید محمد حسن 
ابوترابی فرد امام جمعه موقت تهران، سردار محمد رضا نقدی 
سردار  اسلامی،  انقلاب  پاسداران  سپاه  کننده  هماهنگ  معاون 
محمد  حضرت  سپاه  فرمانده  حسن زاده  حسن  پاسدار  سرتیپ 
کشوری  و  لشکری  مسئولان  بزرگ،  تهران  )ص(  الله  رسول 
اربعین  روی  پیاده  جاماندگان  آئین  برگزاری  ستاد  اعضای  و 
حسینی برگزار شد.حجت الاسلام ابوترابی فرد امام جمعه موقت 
جاماندگان  فرهنگی  بزرگ  گفت: حرکت  این جلسه،  در  تهران 
پیاده روی اربعین کار بسیار مهمی است. طبق روایات اسلامی، 
ثواب زیارت حضرت عبدالعظیم حسنی برابر با زیارت اباعبدالله 

)ع( است.
وی بیان کرد: راهپیمایی جاماندگان اربعین و ساماندهی و ارائه 
خدمات به مردم در این مسیر کار ارزشمند فرهنگی و اجتماعی 
است و قطعاً در ارتقای سطح فرهنگ عمومی نقش بالایی را ایفا 
خواهد کرد. این راهپیمایی به عنوان سرمایه اجتماعی محسوب 

شده و این سرمایه را افزایش می دهد.
تهران تصریح کرد: در راهپیمایی جاماندگان  امام جمعه موقت 
فراهم  مردم  اقشار  سایر  به  برای خدمت  راه  است  اربعین لازم 

شود که امیدواریم این امر به طور شایسته انجام گیرد.
راهپیمایی جاماندگان اربعین کاری بسیار ارزشمند است

راهپیمایی  متن  کرد:  تصریح  فرد  ابوترابی  الاسلام  حجت 
بسیار  کاری  فرهنگی  حرکت  یک  عنوان  به  اربعین  جاماندگان 
ارزشمند است و لازم است انعکاس رسانه ای مناسبی برای مردم 
باورها  عفاف،  حجاب،  راهپیمایی  این  پیام  زیرا  گیرد،  صورت 
است که  نهاده شده در دل مدرسه عاشورا  دینی  ارزش های  و 
به آن پیوند خورده است.در ادامه این جلسه، سردار محمدرضا 
اسلامی،  انقلاب  پاسداران  سپاه  کننده  هماهنگ  معاون  نقدی 
حقیقت  بیان  هدفش  که  گیرد  صورت  تبیین  جهاد  باید  گفت: 
است و این حرکت راهپیمایی جاماندگان اربعین در ذات خود 

این امر را دارد.
برگزارکننده  مسئولان  و  دست اندرکاران  همه  از  تشکر  با  وی 
همانند  کنیم  تلاش  باید  افزود:  اربعین،  جاماندگان  راهپیمایی 
حضرت زینب )س( حرف دل مردم را به همه دنیا برسانیم که 
این پیام دفاع از قرآن، ولایت و حجاب به عنوان اصلی ترین پیام 

پیاده روی اربعین و جاماندگان اربعین است.
سردار نقدی اظهار داشت: در این گرما مردم زحمت می کشند و 
به پیاده روی می آیند، لذا پیام آن باید انتقال یابد. نام جاماندگان 
زیرا  است  گذاشته شده  آن  که روی  است  مناسبی  اسم  اربعین 
نتوانستند خود را به  کسانی که به هر دلیلی در ایران ماندند و 
در  و  جهت  آن  در  می خواهند  برسانند،  اربعین  مهم  راهپیمایی 

داخل کشور در مراسم جاماندگان شرکت کنند.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: باید تعداد فروشگاه های 
افراد  تا  یابد  افزایش  الکترونیک  کالابرگ  سامانه  به  متصل 
کالاهای  تهیه  برای  فروشگاه ها  این  به  بهتری  دسترسی  مشمول 
اساسی داشته باشند. محمدرضا پورابراهیمی در ارزیابی خود از 
نظر  در  داشت:  اظهار  الکترونیکی،  کالابرگ  اجرای طرح  نحوه 
بتوانیم  ما  که  بود  آن  برای  الکترونیکی  کالابرگ  طرح  گرفتن 
قیمت تعدادی از اقلام مصرفی مردم را که بیشتر مربوط به سبد 
معیشتی آنان است، تا حدی ثابت نگه داریم و مردم دغدغه ای 
اینکه  بیان  با  برای تهیه کالاهای اساسی خود نداشته باشند.وی 
روش اجرای کالابرگ از نظر ما اشکالات فراوانی دارد، گفت: 
دلیل  به  جامعه  درآمد  کم  دهک های  که  است  آن  نکته  اولین 
به کالابرگ ترجیح می دهند و  نقدی را  یارانه  نقدینگی،  به  نیاز 
برای آنان دریافت یارانه نقدی از کالابرگ مزیت بیشتری دارد.

به  اشاره  با  اسلامی  شورای  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رئیس 
اینکه از سوی دیگر صرفاً یکسری از فروشگاه ها متصل به طرح 
کالابرگ الکترونیک هستند، ادامه داد: بر این اساس، دهک های 
فروشگاه های خاصی  به  باید  کالابرگ  از  استفاده  برای  مشمول 

مراجعه کنند، در حالی که بخش قابل توجهی از افراد مشمول 
الکترونیکی در محروم ترین مناطق کشور هستند  طرح کالابرگ 
و باید مشخص شود که این افراد چقدر امکان دسترسی به این 
فروشگاه ها را برای تهیه کالاهای اساسی دارند. لازم است تعداد 
فروشگاه های متصل به سامانه کالابرگ الکترونیک افزایش یابد.

از  کرد:  بیان  اسلامی  شورای  مجلس  در  کرمان  مردم  نماینده 
اشکالات  الکترونیکی  کالابرگ  طرح  اجرای  روش  در  ما  نظر 
اساسی به ویژه در زمینه تعداد اقلام اساسی وجود دارد و باید 
این اشکالات مرتفع شود.پورابراهیمی در پاسخ به سوالی مبنی 
طرح  اجرای  برای  مشخصی  دستورالعمل  مجلس  چرا  اینکه  بر 
را  قوانین  اجرایی  دستورالعمل  گفت:  نمی کند،  تعیین  کالابرگ 
خود دولت باید تعیین کند. انتظار ما آن است که دولت آئین نامه 
که  گونه ای  به  باشد،  داشته  کالابرگ  طرح  اجرای  برای  دقیقی 
انتفاع آن به مردم برسد. البته تلاش ما آن است تا چارچوب های 
دقیق تری را در لایحه بودجه سال آینده یا در لایحه برنامه هفتم 
دقیق تر  تکلیف  دولت  تا  بیاوریم  کالابرگ  طرح  درباره  توسعه 

خود را بداند.

آگهی فراخوان مناقصه عمومی )تجدید(
)نوبت اول(

آگهی فراخوان مناقصه عمومی )تجدید (
)نوبت اول(

شهرداری آستانه اشرفیه درنظر دارد نسبت به پروژه لوله گذاري نهر پرندآور به شرح ذیل اقدام نماید.
1-نام و نشانی دستگاه مناقصه گزار : شهرداری آستانه اشرفیه – واقع در بلوار شهید رجایی تلفن-42133344- 013   

2-نام و نشانی مهندسین مشاور : معاونت عمرانی شهرداری آستانه اشرفیه.
3-موضوع مناقصه : پروژه لوله گذاري نهر پرندآور

4-محل اجرا: استان گیلان -شهر آستانه اشرفیه.
5- مبلغ برآورد اولیه اجرای کار : برآورد اولیه 11/800/528/315ریال )یازده میلیاردو هشتصد میلیون و پانصدو بیست وهشت هزارو 

سیصدوپانزده ریال (و  بر اساس فهرست بهای  رشته شبكه جمع اوري و انتقال فاضلاب یا راه  و راه اهن وباند فرودگاه می باشد.
6-نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه : مبلغ 590/026/416ریال      )پانصدو نود میلیون وبیست وشش هزارو چهارصدو شانزده ریال  
( به صورت ضمانتنامه بانكی که مدت اعتبار تضمین مذکور باید حداقل سه ماه از تاریخ افتتاح پیشنهاد ها معتبر بوده و برای سه ماه دیگر 

نیز قابل تمدید باشد و یا وجه نقد به حساب 0105204088005  واریز فرمایید.
7-رشته و پایه پیمانكار: پیمانكاران باید علاوه بر داشتن گواهینامه صلاحیت ایمنی کار)HSE( و گواهینامه صلاحیت رتبه 5 رشته شبكه 
جمع اوري و انتقال فاضلاب  یا راه و راه اهن وباند فرودگاه ظرفیت مجاز از معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی ریاست محترم 
جمهوری بوده و ارائه مدارک و مستندات شامل سابقه کاری، ارائه فرم خود اظهاری ،حداقل یک پروژه با مبلغ معادل در پنج سال اخیر 

الزامی است.
الكترونیكی  تدارکات  سامانه  از  مناقصه  اسناد  دانلود  توانند ضمن  : واجدین شرایط مي  مناقصه  اسناد  نحوه دریافت  و  مهلت  8-محل، 
دولت تا ساعت 14تاریخ 1402/06/27و بارگذاری اسناد در سامانه تدارکات الكترونیكی دولت و همچنین تحویل پاکت الف )تضمین( 
به دبیرخانه شهرداری آستانه اشرفیه تا ساعت 14.مورخ1402/07/6 شرکت در مناقصه اقدام نمایند. مناقصه گران بایستی علاوه بر ارائه 
پیشنهاد قیمت و بارگذاری اسناد و ضمانتنامه در سامانه ستاد )setadiran.ir(،پاکت الف )تضمین (را که در پاکت محافظ قرارداده شده 

،بصورت فیزیكی تا ساعت14مورخ 1402/07/6 تحویل دبیرخانه شهرداری آستانه اشرفیه قراردهند.
مناقصه  پیشنهادهاي واصله درساعت 11 صبح روزشنبه    مورخ  1402/07/8در کمیسیون   : پیشنهاد قیمت  و  پاکات  بازگشائی  9-تاریخ 
شهرداری آستانه اشرفیه باز و خوانده مي شود حضور یک نفر نماینده از طرف هر یک از پیشنهاد دهندگان درجلسه افتتاح پیشنهاد ها با 

معرفي نامه مجاز مي باشد.
10-مناقصه گران بایستی در سامانه sajar.mporg.ir وsetadiran.ir  ثبت نام کرده باشند .

11-آگهی فوق به آدرس سایت های اینترنتی زیر درج شده است :سامانه تدارکات الكترونیكی دولت )ستاد(www.setadiran.ir, و پایگاه 
www.iets.mporg.ir: ملی مناقصات

12-مدت اعتبار پیشنهادها : 6 ماه از تاریخ افتتاح پیشنهادها بوده و برای یک دوره دیگر قابل تمدید می باشد.
13-شهرداری در رد یا قبول پیشنهاد ها مختار می باشد.

14-هزینه انتشار آگهی ها به عهده برنده مناقصه می باشد .

حمیده اسلامي        

       سرپرست شهردار ي آستانه اشرفیه
نوبت اول :1402/6/13

نوبت دوم : 1402/6/20

شهرداری آستانه اشرفیه درنظر دارد نسبت به پروژه احداث پل شهروند به شرح ذیل اقدام نماید.
1-نام و نشانی دستگاه مناقصه گزار : شهرداری آستانه اشرفیه – واقع در بلوار شهید رجایی تلفن-42133344- 013   

2-نام و نشانی مهندسین مشاور : معاونت عمرانی شهرداری آستانه اشرفیه.
3-موضوع مناقصه : پروژه احداث پل شهروند   
4-محل اجرا: استان گیلان -شهر آستانه اشرفیه.

5- مبلغ برآورد اولیه اجرای کار : برآورد اولیه 53/900/220/315ریال  ) پنجاه وسه میلیاردو نهصدمیلیون و دویست وبیست هزارو 
سیصدو پانزده ریال  (و  بر اساس فهرست بهای  واحد رشته راه »راه اهن و باند فرودگاه می باشد.

6-نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه : مبلغ 2/695/011/015  )دومیلیاردو ششصدو نودو پنج میلیون و یازده هزارو پانزده ریال   
( به صورت ضمانتنامه بانكی که مدت اعتبار تضمین مذکور باید حداقل سه ماه از تاریخ افتتاح پیشنهاد ها معتبر بوده و برای سه ماه 

دیگر نیز قابل تمدید باشد و یا وجه نقد به حساب 0105204088005  واریز فرمایید.
7-رشته و پایه پیمانكار: پیمانكاران باید علاوه بر داشتن گواهینامه صلاحیت ایمنی کار)HSE( و گواهینامه صلاحیت رتبه 5 رشته راه 
»راه اهن وباند فرودگاه  ظرفیت مجاز از معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی ریاست محترم جمهوری بوده و ارائه مدارک و 

مستندات شامل سابقه کاری، ارائه فرم خود اظهاری ،حداقل یک پروژه با مبلغ معادل در پنج سال اخیر الزامی است.
1-محل، مهلت و نحوه دریافت اسناد مناقصه : واجدین شرایط مي توانند ضمن دانلود اسناد مناقصه از سامانه تدارکات الكترونیكی 
دولت تا ساعت 14تاریخ 1402/06/27و بارگذاری اسناد در سامانه تدارکات الكترونیكی دولت و همچنین تحویل پاکت الف )تضمین( 
به دبیرخانه شهرداری آستانه اشرفیه تا ساعت 14.مورخ1402/07/6 شرکت در مناقصه اقدام نمایند. مناقصه گران بایستی علاوه بر ارائه 
پیشنهاد قیمت و بارگذاری اسناد و ضمانتنامه در سامانه ستاد )setadiran.ir(،پاکت الف )تضمین (را که در پاکت محافظ قرارداده شده 

،بصورت فیزیكی تا ساعت14مورخ 1402/07/6 تحویل دبیرخانه شهرداری آستانه اشرفیه قراردهند.
2-تاریخ بازگشائی پاکات و پیشنهاد قیمت : پیشنهادهاي واصله درساعت 10 صبح روزشنبه    مورخ  1402/07/8در کمیسیون مناقصه 
شهرداری آستانه اشرفیه باز و خوانده مي شود حضور یک نفر نماینده از طرف هر یک از پیشنهاد دهندگان درجلسه افتتاح پیشنهاد 

ها با معرفي نامه مجاز مي باشد.
3-مناقصه گران بایستی در سامانه sajar.mporg.ir وsetadiran.ir  ثبت نام کرده باشند .

الكترونیكی دولت )ستاد(www.setadiran.ir, و  :سامانه تدارکات  اینترنتی زیر درج شده است  به آدرس سایت های  4-آگهی فوق 
www.iets.mporg.ir: پایگاه ملی مناقصات

5-مدت اعتبار پیشنهادها : 6 ماه از تاریخ افتتاح پیشنهادها بوده و برای یک دوره دیگر قابل تمدید می باشد.
6-شهرداری در رد یا قبول پیشنهاد ها مختار می باشد.

7-هزینه انتشار آگهی ها به عهده برنده مناقصه می باشد .

حمیده اسلامي      

     سرپرست شهردار ي آستانه اشرفیه
نوبت  اول :1402/6/13

نوبت  دوم : 1402/6/20

الهیان:
 تفاهم های دولت سیزدهم با کشورهای خارجی باید جنبه عملیاتی پیدا کند 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با اشاره 
تفاهم های دولت با کشورهایی همچون روسیه و چین گفت: باید 
برای اجرایی شدن این تفاهم نامه ها جدیت لازم را داشته باشیم و 
پیگیری اجرای آنها را به صورت جدی در دستور کار قرار دهیم. 

خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  عضو  الهیان  زهره 
بیانات  اشاره  با  فارس  با  اسلامی در گفت وگو  مجلس شورای 
رهبر انقلاب در جمع دولت مردان درباره پیگیری قراردادها و 
تفاهم نامه های دولت با کشورهای خارجی گفت: اجرایی کردن 

هم نامه ها با دیگر کشورها نیازمند سازماندهی این بخش توسط 
دولت و مدیریت قوی اجرایی در این حوزه است.

وی افزود: ما با کشورهایی همچون روسیه و چین تفاهم نامه های 
تفاهم نامه ها  این  شدن  اجرایی  برای  باید  و  داریم  مدت  بلند 
جدیت لازم را داشته باشیم و این مسئله را به طور جد در دستور 
خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  دهیم.عضو  قرار  کار 
با کشورهای  ما  بر روسیه و چین  اظهار داشت: علاوه  مجلس 
تفاهم نامه های  سیزدهم  دولت  در  لاتین  آمریکای  و  آفریقایی 
زیادی را به امضا رسانده ایم که همه این تفاهم نامه ها باید جنبه 

اجرایی و عملیاتی پیدا کند.
الهیان خاطرنشان کرد: عدم جدیت در اجرایی و عملیاتی کردن 
تفاهم نامه ها با دیگر کشورها اعتبار ما را در عرصه بین المللی 
تا  باعث می شود  تفاهم نامه ها  اجرای  مخدوش می سازد و عدم 
کشورها در ادامه کار دیگر با ما تفاهم نامه و قراردادی را امضا 
سازی  اجرایی  در  عدم جدیت  این  بر  علاوه  افزود:  نکنند.وی 
تفاهم نامه ها طرف مقابل را هم بر آن می دارد تا به وظایفش در 
تفاهم و قرارداد با ما عمل نکند و این رویه ای ثمرات خوبی را 

برای ما به همراه نخواهد داشت.
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